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Slika zgoraj:
Dolgo pričakovani novi vrtec 
na Vidmu je v zadnjih dneh 
aprila dobil končno podobo in 
čaka le še na notranjo opremo 
(foto: Jernej Stare).

Slika levo:
Člani Gasilske zveze 
Dobrepolje so se v aprilu zbrali 
na rednem letnem srečanju.  
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Si želite prenoviti kopalnico, ali le zamenjati obstoječe  
kopalniške elemente in armature? Renovirate stanovanje  
oz. si urejate mansardo in želite prestaviti oz. 
zamenjati ogrevalno in vodovodno napeljavo? 
Potrebujete vzdrževalca vašega objekta?

Odgovor na vaše želje je:

Domen – DHS hišne storitve s.p.  
  mojster za vodovodne in ogrevalne instalacije  

ter ostala manjša hišna popravila.
POKLIČITE na tel. št. 051/864-601 in ne bo vam žal,
saj pridem točno, naredim hitro in natančno.

GOZDARSTVO 
BLATNIK

Tone Blatnik s.p.
Zdenska vas 2C

1312 Videm Dobrepolje
Tel.: 041 714 882                   

E-naslov: tone.blatnik5@gmail.com

Rok plačila za les največ 7 dni.

SEČNJA IN SPRAVILO LESA•	
ODKUP LESA•	
PROMET Z LESOM•	
ODKUP GOZDOV•	
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Naslednja številka 

Naslednja številka izide v petek, 25. maja.  
Rok za oddajo prispevkov je 15. maj 2018.

Spoštovani bralci Našega kraja,
pred vami je vsebina aprilske številke, 
ki je ponovno vsebinsko zelo bogata. Na 
tem mestu spet ne morem mimo zahva-
le številnim občanom, ki ste pripravljeni 
zapisati poročilo o kakem dogodku, ki se 
je zgodil, in ga na ta način deliti z bralci 
in soobčani. 

Pred nami so prvomajski prazniki, ko 
bo mogoče nekaj trenutkov na razpolago 
tudi za branje. Toplo pomladansko vre-
me nas že nekaj časa razvaja in nas kliče 
ven na njive, vrtove, v gozd, na športna 
igrišča … Verjetno delimo mnenje, da bi 
se takega vremena lahko hitro navadili, 
saj popoldansko vročino noč, za razliko 
od poletja, še uspe obdržati pod kontro-
lo.  

V tednih pred poletjem se v mnogih 
organizacijah trudijo postoriti še nekaj 
nujnih opravil. Izvajalci gradnje novega 
vrtca pri šoli so skoraj pri koncu in poča-
si se bodo umaknili tistim, ki bodo vrtec 
napolnili s pohištvom in drugo notranjo 
opremo. S prvim septembrom pa pridejo 
notri tisti, ki to najbolj čakajo – otroci in 
njihove vzgojiteljice. V občinskih prosto-
rih je bila aprila 23. seja občinskega sveta, 
na kateri je bilo nekaj zelo pomembnih 
in tudi odmevnih točk. Za športno jav-
nost je bila najpomembnejša obravnava 
investicijskega načrta za izgradnjo nove 
športne dvorane. Vsi se trudijo, da bi čim 
prej dobili gradbeno dokumentacijo in 
da bi začeli gradnjo še v letošnjem letu. 
Svetniki so razpravljali tudi o zaključnem 
računu, katerega izsek si lahko pogleda-
te na naslednjih straneh, ter o poročilu 
nadzornega odbora za leto 2017.

13. maja bomo ponovno povabljeni na 
volišča še enkrat odločati o usodi zakona 
o gradnji drugega tira. Razpored volišč 
in druge pomembne informacije prav 

tako najdete na naslednjih straneh. Vse, 
ki ste člani političnih strank, opozarjam 
še na pravila za oglaševanje predvolilnih 
vsebin v Našem kraju. Ker bodo volitve 
prvo junijsko nedeljo, bo volilna priloga 
del majske številke. 

V maju bo potekal odvoz izrabljene 
električne in elektronske opreme. Po-
skrbimo zanjo na pravi način, saj mora-
jo miniti časi, ko smo kak star televizor 
srečali na sprehodu v gozdu. Ob tem pa 
ne morem mimo začudenja, ki ga vsako 
pomlad v meni povzroči pogled na od-
vržene pločevinke ob cestah. Prav težko 
je razumeti, da nekateri ne premorejo 
toliko treznega pogleda na ohranjanje 
narave, da bi prazno pločevinko obdržali 
v avtomobilu in jo odvrgli v zabojnik. Mi-
mogrede – zanimivo, koliko piva se spije 
med vožnjo z avtomobilom. 

Za mnoge najlepši mesec v letu bo 
poln tradicionalnih prireditev. V Podgo-
ri pripravljajo že 14. golažijado, ob njej 
pa še Podgorsko rajanje, na katerem 
boste našli nekaj zase prav vsi. Že na tem 
mestu lepo vabljeni. Ljubitelji športa se 
bomo začeli spet bolj družiti na različnih 
športnih prizoriščih. Ob petkih zvečer se 
zelo prileže ogled dobrih futsal tekem, 
zaživeli bosta tudi teniški igrišči, ljubite-
lji prstometa pa se bomo zbrali na prvem 
letošnjem turnirju. 

Starši boste v maju lahko vpisali svoje 
otroke v glasbeno šolo. Skupaj s šolskimi 
otroki pa bo treba vložiti veliko energije v 
učenje, saj se šolsko leto po prvomajskem 
oddihu nezadržno približuje koncu. 

Ob koncu uvodnika vas želim opomniti 
še na prispevek o odprtju nove župnijske 
knjižnice, ki je pomembna pridobitev za 
ljubitelje branja v kraju. Prav tako želim 
vse voznike na tem mestu in v posebnem 

prispevku opozoriti na povečano priso-
tnost pešcev, kolesarjev in motoristov na 
cestah. Vsi udeleženci smo odgovorni 
za to, da bodo naše ceste varne in da ne 
bomo v letošnjem letu priče prometnim 
nesrečam na svojih cestah. 

Žal je še vedno slaba situacija na 
zdravstvenem področju. Nadomeščanje 
sicer poteka, ob tem pa tudi dejavnosti 
za pridobitev dodatnega zdravnika. V ru-
briki Iz dobrepoljske ambulante pa boste 
lahko prebrali pogovor, ki je nastal v šol-
ski zobozdravstveni ambulanti, kjer sva 
z dr. Ljubico Šormaz osvetlila nekatere 
vidike njenega dela. 

20. maja obeležujemo prvi svetovni 
dan čebel. Slovenci smo lahko ponosni, 
da je bila naša pobuda sprejeta in da 
bodo po vsem svetu razmišljali o pome-
nu čebel. Oba prispevka Čebelarske zve-
ze Slovenije priporočam v branje. 

Bralcem želim prijetno praznovanje 
obeh prihajajočih državnih praznikov, 
dneva upora proti okupatorju in prazni-
ka dela. Žal so trenutne razmere v svetu, 
posebej med velesilami, precej napete in 
vsi se lahko ob prazniku upora vpraša-
mo, kako smo pripravljeni na morebitno 
poslabšanje varnosti v svetu. Vsekakor 
bo to bolje kot pogrevati stare delitve iz 
časov, ko mnogih od nas na svetu še niti 
ni bilo. 

Želim vam prijetno branje in vse naj-
lepše do izida naslednje številke.

Urednik Bojan Novak
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Piše: župan Janez Pavlin

Spoštovane občanke, dragi občani,  
cenjeni bralci našega glasila.

Po daljši zimi je hitro prišla v deželo po-
mlad in mesec april se končuje skoraj 
s poletnimi temperaturami. S hrepene-
njem pričakujemo najlepši mesec v letu. 
A prav takšna pomlad pozitivno deluje 
na razpoloženje, z dodatno energijo lažje 
opravljamo delo, še posebej večje inve-
sticije, ki so v teku ali se začenjajo.  

Gradnja vrtca na Vidmu se počasi 
zaključuje. V objektu se polagajo tal-
ne obloge in začenja se montaža vseh 
svetil. Potem sledijo še tista mala fina 
zaključna dela. V okolici vrtca se ureja-
ta igrišče in parkirišče. Zaključen je tudi 
razpis za notranjo opremo, izvajalec je že 
pravnomočno izbran. Vzporedno se že 
pripravlja dokumentacija za pridobitev 
uporabnega dovoljenja.

Poleg izgradnje vrtca bo izvedena vsa 
cestna infrastruktura. Narejen je bil ge-
odetski posnetek območja ter izvedena 
idejna zasnova ureditve vseh cest, ki so 
danes v makadamski izvedbi. Dovozno 
cesto, ki poteka od lokalne ceste Videm–
Zagorica, bomo razširili v dvopasovnico 
s pripadajočim pločnikom. Lahko se vsi 
skupaj veselimo nove pridobitve, ki bo 
omogočala kakovostnejšo predšolsko 
vzgojo.  

Dejavnosti za izvedbo večnamenske 
športne dvorane so v polnem teku. Na 
zadnji seji je bil soglasno sprejet Investi-
cijski program z analizo stroškov in kori-
sti, ki služi kot priloga:
• za pridobitev soglasja za zadolžitev 

Občine na Ministrstvu RS za finance, 
• za odobritev kredita na SID banki,
• za prijavo na razpis Eko sklada.

Izbran je že izvajalec del in podpisana 
pogodba s podjetjem GH Holding d.o.o., 
ki mora najprej pripraviti vso potrebno 
dokumentacijo za pridobitev gradbene-
ga dovoljenja. Geomehanske meritve se 
že izvajajo na sami lokaciji večnamenske 
športne dvorane. 

Naslednja dejavnost Občine bo pri-
prava potrebne dokumentacije za pri-
javo na razpis Eko sklada za pridobitev 
nepovratnih sredstev. Občina je že od-

dala dokumentacijo na razpis Fundacije 
za šport in pričakujemo sredstva v višini 
85.000 €. Trudimo se, da bi pridobili še 
dodatna nepovratna sredstva na različ-
nih razpisih, in upam, da bomo uspešni. 
Moč pozitivne volje.

Na Vidmu se končuje ureditev križi-
šča proti Mali vasi oziroma proti šoli. Z 
ureditvijo križišča smo morali napraviti 
še rekonstrukcijo državne ceste, kar je 
bil pogoj za pridobitev soglasja s strani 
DRSI (Direkcija Republike Slovenije za 
infrastrukturo). S tem se bo varneje od-
vijal promet, saj se lokalna cesta priključi 
na državno cesto pod pravim kotom. Od-
stranjeni so bili kostanji in preglednost 
je bistveno boljša. Hvala vsem, ki ste to 
investicijo ocenili kot zelo dobro ter ste 
zadovoljni s takšno ureditvijo križišča. 
Seveda je bilo tudi nekaj pripomb na pro-
jekt, a Občina je pridobila vsa potrebna 
soglasja in izvedena je bila tudi recenzija 
projekta, tako da projekt odgovarja vsem 
standardom in ustreznim pravilnikom.

V vasi Podgora bomo v naslednjem 
mesecu zaključili avtobusno postajali-
šče, pripravlja se tudi projekt razširitve 
cestišča proti Koritu, ki je bil predstavljen 
vaškemu odboru ter lastnikom sosednjih 
zemljišč.

V vasi Kompolje je izveden projekt 
ureditve ceste proti Kanculcu. Od ARSO 
moramo pridobiti še vodno soglasje. Za 
protipoplavne ukrepe za varianto Loge 

se pripravlja projektna naloga. Tudi za 
protipoplavne ukrepe na Vidmu bomo 
pripravili načrt del, ki se lahko izvedejo 
v letošnjem letu. V vasi Predstruge pa 
moramo dokončati dela, ki so bila do-
govorjena na vaškem odboru in zboru 
vaščanov Predstrug. 

V vasi Cesta čakamo, da bo Elektro 
Kočevje prestavilo transformatorsko po-
stajo, in nato začnemo rekonstrukcijo ce-
ste od železniškega prehoda do središča 
vasi. Elektro Kočevje bo ob tem pokablil 
daljnovod od Stare luže do središča vasi, 
kar je tudi pomembna investicija. Re-
konstrukcija ceste bo končana v mesecu 
juniju. Nekateri postopki pri pridobiva-
nju vse potrebne dokumentacije so bili 
zahtevni, zato se vsem vaščanom zahva-
ljujem za strpnost. 

Občina Dobrepolje je v soboto, 7. 
aprila 2018, organizirala čistilno akcijo. 
Udeležilo se je je 75 občank in občanov 
ter učenci OŠ Dobrepolje, PŠ Kompolje 
in PŠ Struge. Vsem udeležencem iskreno 
hvala. Še obstaja čut za skrb za neokrnje-
no naravo. HVALA.

V občini je dobro poskrbljeno za odvoz 
vseh možnih odpadkov. Nekateri se še 
vedno obnašajo nekulturno ter odpadke 
odpeljejo v najbližjo dolino ali gozd, za 
njih mora potem poskrbeti lastnik ze-
mljišča. Vendar jih bodo poostren nad-
zor in kazni kmalu odvrnili od tega ne-
etičnega početja. Upam, da v prihodnje 
ne bodo več potrebne čistilne akcije ter 
bomo skozi vse leto skrbeli za čisto oko-
lje in prelepo dobrepoljsko občino.

Vsem občankam in občanom, vsem 
bralcem glasila Naš kraj izrekam iskre-
ne čestitke ob praznovanju 27. aprila – 
dneva upora proti okupatorju – in ob 1. 
maju – prazniku dela. Želim, da boste 
te dneve lepo praznovali. ■



Naš kraj ■ april 2018 5••• Iz občine •••

Bojan Novak

Sejno sobo, ki je pokala po šivih, je že 
pred sejo napolnilo približno 30 obča-
nov, ki so čakali predvsem na vsebino 
investicijskega načrta za gradnjo športne 
dvorane. Seja se je sicer po poslovniku 
začela s sprejetjem dnevnega reda. 

Zelo pomembni sta bili točki o za-
ključnem računu Občine za leto 2017 
in poročilu Nadzornega odbora Občine 
Dobrepolje, svetniki pa so razpravljali 
tudi o predlogu odloka o denarnih so-
cialnih pomočeh ter predlogu sklepov o 
določitvi cen vzgojno-varstvenih storitev 
v JVIZ Dobrepolje ter o soglasju k višini 
cene socialnovarstvene storitve pomoč 
družini na domu.

Razpravo o investicijskem programu 
za gradnjo nove športne dvorane je od-
prla gospa Marjeta Sternad Kuharič (Re-
gionalna razvojna agencija Ljubljanske 
urbane regije), ki je predlog programa 
pripravila. V svoji predstavitvi je pose-
bej poudarila razlike v dveh predvidenih 
različicah (klasična gradnja in skoraj ni-
čenergijska gradnja). Kot bolj smiselna 
se je izkazala različica gradnje skoraj ni-
čenergijske gradnje brez časovnega za-
mika (z začetkom gradnje v letu 2018). 
Program predvideva kombinacijo štirih 
finančni delov (Eko sklad, sredstva Mi-
nistrstva RS za šolstvo in šport, Fun-
dacija za šport in lastna sredstva). Za 
lastna sredstva je predviden manjši del 
iz proračuna, preostanek pa z najemom 
kredita. Pripravljavka je povedala, da je 
treba za sredstva Eko sklada kandidirati 
čim prej, saj so omejena, po drugi strani 
pa so trenutno tudi ugodne razmere za 
najem kredita.

Svetniki Jože Prijatelj, Marko Marolt, 

Alojzij Palčar, Tina Kadunc, Mira Grm, 
Nevenka Dolgan, Judita Oblak in Nada 
Pavšer so v razpravi pripravljavki gradiva 
in tajniku občinske uprave zastavili nekaj 
vsebinskih vprašanj, obenem pa vsi izra-
zili zadovoljstvo, da se dolgo pričakovani 
projekt konstruktivno nadaljuje. 

Nekaj skrbi so svetniki namenili glede 
predvidenih stroškov upravljanja z dvo-
rano. Ocenjena višina sredstev v investi-
cijskem načrtu je po njihovem mnenju 
prenizka, zato lahko pride do kasnejših 
težav pri finančnem upravljanju z dvo-
rano.

Po razpravi je g. Kenda povedal, ka-
kšen je predviden nadaljnji postopek, če 
bo investicijski program sprejet. Tako bo 
Občina dovolj hitro kandidirala za sred-
stva Eko sklada in jih tudi upravičeno in 
utemeljeno pričakovala. Gospa Sternad 
Kuharič je pohvalila sodelovanje z Obči-
no Dobrepolje, posebej z g. Kendo. 

Investicijski program je bil ob navdu-
šenju prisotnih soglasno sprejet.

V nadaljevanju je g. Lenček s Policij-

ske postaje Grosuplje na kratko predsta-
vil poročilo za leto. Povzetek poročila 
ste si lahko prebrali v prejšnji številki 
Našega kraja. Tina Kadunc je vprašala, 
če je kaka prometna nesreča povezana s 
tovornimi vozili iz kamnoloma. Policist 
je povedal, da so opravljali tudi nadzor 
nad temi vozili. Pozval je vse, da, če ima-
jo kakršne koli informacije glede vožnje 
tovornih vozil ali česar koli, jih javljajo 
na policijsko postajo. Nado Pavšer je za-
nimalo, zakaj v poročilu ni zabeleženih 
prekrškov zoper naravo oziroma okolje 
(onesnaževanje okolja, vode …). Policija 
se odzove na podlagi prijave, teh pa od 
naših občanov niso dobili. 

Gospodu Lenčku se je za odlično so-
delovanje s šolo zahvalil tudi ravnatelj. 
Opozoril je na to, da otroci večkrat opa-
zijo Rome, ki brskajo po zabojnikih, po-
dobne izkušnje ima tudi sam.

Gospod Pajer, glavni nadzornik pri 
gradnji vrtca, je svetnike seznanil z ak-
tualnim dogajanjem pri gradnji. Ta se 
bliža koncu. Izvajalec naj bi do konca 

Poročilo s 23. redne seje Občinskega sveta  
Občine Dobrepolje
Aprilska seja je bila na sporedu 17. aprila, spremljalo pa jo je rekordno število zainteresiranih občanov. Ker je bil na seji 
obravnavan investicijski program za gradnjo nove športne dvorane, so številni športniki prisluhnili pripravljavcem programa 
in svetnikom. Na seji je bilo sicer obravnavanih 13 točk. 

Glavni poudarki seje:
Potrjen je investicijski načrt za gradnjo nove športne dvorane. Sprejet je zaključni račun Občine za leto 2017. Končno 
poročilo nadzornega odbora za leto 2017 ne kaže večjih nepravilnosti. Nekoliko se bodo dvignile cene vrtca in cena 
storitve pomoč na domu. Gradnja vrtca je tik pred zaključkom, prav tako razpis za dobavitelja notranje opreme.
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aprila dokončal gradnjo objekta. Treba 
je še optimizirati priključek na ogreva-
nje. Trenutno poteka veliko meritev Eko 
sklada (zaradi sofinanciranja). Uspešno 
so zaključena dolgotrajna pogajanja z 
izvajalci glede aneksov, pripravlja se 
tudi dokumentacija za tehnični pregled 
objekta. Medtem se zaključuje tudi izbira 
izvajalca za notranjo opremo. Nadzornik 
bo pripravil zaključno poročilo, ko bo 
projekt zaključen. 

Alojzij Palčar je vprašal, kdo je kriv 
za aneks – povišanje končne cene za 
375.000 evrov. S strani tajnika občinske 
uprave in glavnega nadzornika je dobil 
odgovor. Delno je bil aneks potreben 
zaradi nepredvidenih del zaradi kandi-
diranja za sredstva Eko sklada, delno pa 
zaradi napak v projektiranju.

Marko Marolt je pohvalil izvedbo gra-
dnje, predvsem pa to, da bo končna cena 
projekta v mejah pričakovanega.

Ravnatelj šole je zadovoljen s pote-
kom gradnje, predvsem pa z velikostjo 
igralnic. Notranjost so si ogledale tudi 
vzgojiteljice in izrazile zadovoljstvo. Vsi 
komaj čakajo na vselitev otrok.

Ob koncu je nadzornik povedal, da 
je vrtec vzorčni primer tovrstne gradnje 
in da se nekaj županov in predstavnikov 
občinskih uprav že zanima za informaci-
je glede zgrajenega vrtca. 

Direktorica Zavoda sv. Terezije Sabi-
na Lenarčič je predstavila izhodišča za 
pripravo predloga za povišanje cene po-
moči družini na domu. Zavod sv. Terezi-
je ima koncesijo za opravljanje tovrstne 
socialnovarstvene storitve. Zaradi spro-
stitve napredovanj so se cene povišale, 
poleg tega pa se je povečalo tudi število 
opravljenih ur pomoči. Cena naj bi se 
povišala za 7 %, del bo padel na Obči-
no, del pa na uporabnike. Judita Oblak 
je povedala, da je razprava na odboru za 
družbene dejavnosti pokazala, da je del 
povišanja tudi posledica velike kilome-
trine, saj je občina precej razseljena. Naj-
bolj smotrno in ekonomsko upravičeno 
bi bilo, če bi Občina kupila avtomobil, ki 
bi ga negovalke uporabljale. Na ta način 
bi se znižali stroški, saj ne bi bilo treba 
plačevati kilometrine. Do naslednje seje 
občinskega sveta bo pripravljen izračun 
glede nakupa avtomobila. 

V naslednji točki je ravnatelj OŠ Do-
brepolje Ivan Grandovec predstavil pre-
dlog povišanja cen v vrtcu. Zaključni 
račun je pokazal, da trenutna višina ni 
več ekonomsko upravičena. Po sprostitvi 

ZUJF-a so se plače pomočnic vzgojiteljic 
dvignile za približno 8 %, kar je prispe-
valo k temu, da je bilo poslovanje ne-
gativno. V povprečju bodo starši plačali 
približno 27 % višine povišanja ekonom-
ske cene. Judita Oblak je v imenu odbora 
za družbene dejavnosti povedala, da je 
odbor menil, da je predlog primeren za 
obravnavo. Tudi statutarno-pravna ko-
misija ni imela pripomb. 

Alojzij Palčar je vprašal, iz katere po-
stavke proračuna bo Občina vzela sred-
stva za pokrivanje podražitve. Menil je, 
da bi bilo treba podaljšati poslovanje vrt-
ca, saj je nekaterim staršem težko priti po 
otroka do konca poslovnega časa vrtca. 
Ravnatelj je ocenil, da ima približno 10 % 
staršev težave s tem, da vzamejo otroka 
iz vrtca do 16.30. Alojzij Palčar je predla-
gal, da se iz predloga sklepa črta znesek, 
ki naj bi ga starši plačali, če zamudijo 
(3 evre), poslovni čas pa se podaljša do 
17.00. 

Tina Kadunc je vprašala, zakaj imajo 
nekateri vrtci v naši okolici nižjo eko-
nomsko ceno. Ravnatelj je pojasnil pred-
nosti velikih vrtcev, med katere pa naš 
vrtec ne spada. 

Sklep o povišanju cen v vrtcu je bil so-
glasno sprejet.

Župan je predstavil nekaj podrobnosti 
iz zaključnega računa proračuna v letu 
2017. Predsedniki odborov in komisij so 
posredovali svoja poročila z obravnave 
zaključnega računa, v razpravi pa so sve-
tniki izrazili nezadovoljstvo z realizacijo 
nekaterih postavk (kmetijstvo) oziroma 
prosili za pojasnila župana in občinske 
uprave (odprte kratkoročne terjatve in 
obveznosti, igrišče Tisovec, nadomestilo 
plače podžupanje). Župan je na del vpra-
šanj odgovoril na seji, druga pojasnila pa 
je obljubil pisno. Jože Prijatelj in Alojzij 
Palčar nista bila zadovoljna z obrazlo-
žitvijo župana, a je bil zaključni račun 
kljub temu sprejet.

Z nekaterimi popravki je občinski svet 
sprejel predloga zapisnika svoje 5. izre-
dne seje in 22. redne seje. Seznanil se je 
tudi z realizacijo sklepov z omenjenih 
dveh sej. Župan je v nadaljevanju pred-
stavil poročilo o izvedenih in načrtova-
nih delih v občini. Večina odprtih pro-
jektov teče že nekaj časa in napreduje 
proti zaključku. Križišče na Vidmu naj bi 
bilo zaključeno do konca aprila. Projekt 
avtobusne postaje v Bruhanji vasi pa naj 
bi bil izveden do 1. septembra. Narejen 
je projekt razširitve komasacijske poti pri 

osnovni šoli, sledita odmera in asfaltira-
nje. 

Marko Marolt je vprašal, zakaj se nič 
ne premakne na področju protipoplav-
nih ukrepov na Vidmu, saj gre za rela-
tivno preproste in ne predrage posege. 
S tem se je strinjala tudi Judita Oblak, 
župan pa je povedal, da se dela predvi-
devajo v drugi polovici leta.

Po stalnih točkah, ki so prisotne na 
dnevnem redu vsake seje, so svetniki 
prešli na odločanje o predlogu odloka 
o denarnih socialnih pomočeh v občini 
Dobrepolje. Oba pristojna odbora se s 
predlogom strinjata, zato je občinski svet 
brez razprave predlog odloka sprejel.

Župan je svetnikom predstavil predlog 
sklepa o zadolžitvi občinskega proraču-
na za leto 2018 za izvedbo investicijske-
ga projekta komunalne čistilne naprave 
Bruhanja vas. Predvidena je zadolžitev v 
višini 600.000 evrov. Zaradi pomanjklji-
ve dokumentacije so se svetniki odločili, 
da bodo točko obravnavali na naslednji 
seji.

Pred koncem so se svetniki seznanili 
z dvema poročiloma nadzornega odbora 
(poročilo o delu odbora in končno poro-
čilo) v letu 2017.

Nadzorni odbor je v letu 2017 obrav-

SKLEPI 23. REDNE SEJE 
OBČINSKEGA SVETA:

Občinski svet Občine Dobrepolje:
• potrdi predlog sklepa o potrditvi 

investicijskega programa za pro-
jekt »Projektiranje in gradnja nove 
športne dvorane JVIZ OŠ Dobrepo-
lje«;

• potrdi Sklep o soglasju k višini cene 
socialnovarstvene storitve pomoč 
družini na domu;

• potrdi predlog sklepa o določitvi 
cen vzgojno-varstvenih storitev v 
JVIZ Dobrepolje – VVE Ringaraja;

• sprejme zaključni račun proračuna 
Občine Dobrepolje za leto 2017;

• potrdi predlog zapisnika 22. redne 
seje s pripombami;

• potrdi predlog zapisnika 5. izredne 
seje s pripombami;

• se je seznanil z realizacijo sklepov 
22. redne in 5. izredne seje občin-
skega sveta;

• sprejme Odlok o denarnih social-
nih pomočeh v občini Dobrepolje 
v 2. obravnavi.
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naval naslednja področja:
• zakonitost pri postopkih izbire izvajalca in pridobivanju do-

kumentacije za izgradnjo vrtca JVIZ OŠ Dobrepolje;
• finančni pregled javnega zavoda JVIZ OŠ Dobrepolje: na-

menskost prejetih sredstev financiranja programov v šoli in 
proračunska postavka plačilo razlike med ceno programov 
v vrtcih in plačilom staršev;

• pregled izbranih društev – namenskost porabe sredstev; 
• realizacija priporočil nadzornega odbora iz preteklih obdo-

bij.
Nadzorni odbor v vseh obravnavanih točkah ni našel bistve-

nih nepravilnosti. Alojzij Palčar je imel nekaj pripomb in vpra-
šanj za župana. Nanašali so se predvsem na odprte terjatve do 
družbe KPL, ki upravlja s kamnolomom v Predstrugah. Tudi 
Jože Prijatelj je bil kritičen do odnosa Občine do družbe KPL 
ter do delovanja nekaterih članov občinske uprave. 

Alojzij Palčar je dal pobudo, da se odstrani monitor pri vho-
du v Podpeško jamo, ker monitor ne dela pa tudi cesta je zapr-
ta. Dal je pobudo, da se v Jakličevem domu v primeru toplega 
vremena ugasne kurjava. Tajniku občinske uprave je izročil 
pisni vprašanji glede hlodovine in gradnje avtobusne postaje 
v Predstrugah. ■

Občina Dobrepolje, Videm 35, 1312 Videm - Dobrepolje,
obvešča, da so v proračunu Občine Dobrepolje za 
leto 2018 zagotovljena sredstva za sterilizacijo in 

kastracijo lastniških psov in mačk. 

Javni razpis bo objavljen na spletni strani občine in v 
občinskem glasilu Naš kraj.

Občina Dobrepolje, 
Videm 35, 1312 Videm - Dobrepolje, objavlja 

Javni razpis za sofinanciranje ukrepov ohranjanja in 
spodbujanja razvoja kmetijstva in podeželja v Občini 

Dobrepolje za leto 2018 in 

Javni razpis za sofinanciranje programov in projek-
tov na področju turizma v Občini Dobrepolje za leto 

2018.

Rok za oddajo prijav je 18. maj 2018.

Javni razpis in razpisna dokumentacija sta dostopna na 
spletni strani občine

 (http://www.dobrepolje.si/Razpisi).

Torek, 1. 5. prvomajski pohod na Stari grad  
(Videm 8.00, Predstruge 9.00)

Petek, 4. 5. pravljične urice (knjižnica Dobrepolje, 17.30)

Petek, 4. 5. prvi krog dobrepoljske futsal lige  
(Predstruge, 19.00)

Sobota, 5. 5. izlet Društva upokojencev Dobrepolje

Ponedeljek, 
7. 5.

potopisno predavanje Družina potuje  
(knjižnica Dobrepolje, 19.00)

Petek, 11. 5. pravljične urice (knjižnica Dobrepolje, 17.30)

Petek, 11. 5. drugi krog dobrepoljske futsal lige (Videm, 19.00)

Sobota, 12. 5. odvoz odpadne električne in elektronske opreme 
(po razporedu)

Nedelja, 13. 5. ponovljeni referendum o ZIUGT

Petek, 18. 5. iztek roka za oddajo prijav na dva javna razpisa 
Občine Dobrepolje

Petek, 18. 5. pravljične urice (knjižnica Dobrepolje, 17.30)

Petek, 18. 5. tretji krog dobrepoljske futsal lige  
(Kompolje, 19.00)

Sobota, 19. 5. vpis v glasbeno šolo (Jakličev dom, 9.00 do 13.00)

Nedelja, 20. 5. 14. dobrepoljska golažijada in Podgorsko rajanje 
(Podgora, od 10.00 naprej)

Nedelja, 20. 5. srečanje starejših in bolnih (DUD, 13.00)

Nedelja, 20. 5. 1. prstomet turnir za občinsko prvenstvo  
(Videm, 14.00)

Petek, 25. 5. pravljične urice (knjižnica Dobrepolje, 17.30)

Petek, 25. 5. četrti krog dobrepoljske futsal lige (Struge, 19.00)

Sobota, 26. 5. vpis v glasbeno šolo (Jakličev dom, 9.00 do 13.00)

Koledar 
prihajajočih dogodkov – maj 2018
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Zaključni račun proračuna Občine Do-
brepolje za leto 2017 sestavljata splošni 
in posebni del. V splošnem delu je podan 
podrobnejši prikaz predvidenih in reali-
ziranih prihodkov in odhodkov oziroma 
prejemkov in izdatkov iz bilance prihod-
kov in odhodkov, računa finančnih ter-

jatev in naložb ter računa financiranja, 
v posebnem delu pa prikaz predvidenih 
in realiziranih prihodkov in odhodkov 
oziroma prejemkov in izdatkov iz bi-
lance prihodkov in odhodkov in drugih 
izdatkov proračuna Občine Dobrepolje 
za leto 2017. Sestavni del zaključnega 

računa je tudi obrazložitev zaključnega 
računa proračuna, ki vsebuje obrazlo-
žitve splošnega dela, posebnega dela, 
izvajanje načrta razvojnih programov, 
podatkov iz bilance stanja in upravljanja 
likvidnosti (denarnih sredstev) sistema 
enotnega zakladniškega računa. ■

Zaključni račun proračuna Občine Dobrepolje za leto 2017

A. BILANCA PRIHODKOV IN ODHODKOV
 I. SKUPAJ PRIHODKI (70 + 71 + 72 + 73 + 74) 4.726.311
 TEKOČI PRIHODKI (70 + 71) 3.091.190

70 DAVČNI PRIHODKI 2.649.381
700 Davki na dohodek in dobiček 2.351.936
703 Davki na premoženje 203.066
704 Domači davki na blago in storitve 91.807
706 Drugi davki in prispevki 2572

   
71 NEDAVČNI PRIHODKI 441.809

710 Udeležba na dobičku in dohodki od premoženja 267.585
711 Takse in pristojbine 1913
712 Globe in denarne kazni 11.085
713 Prihodki od prodaje blaga in storitev 7647
714 Drugi nedavčni prihodki 153.579

   
72 KAPITALSKI PRIHODKI 1487

720 Prihodki od prodaje osnovnih sredstev 0
722 Prihodki od prodaje zemljišč in nematerialnega 

premoženja
1487

   
73 PREJETE DONACIJE 1180

730 Prejete donacije iz domačih virov 1180
   

74 TRANSFERNI PRIHODKI 1.632.453
740 Transferni prihodki iz drugih javnofinančnih 

institucij
433.684

741 Prejeta sredstva iz državnega proračuna iz sredstev 
proračuna Evropske unije

1.198.769

 II. SKUPAJ ODHODKI (40 + 41 + 42 + 43) 4.638.205
40 TEKOČI ODHODKI 772.043

400 Plače in drugi izdatki zaposlenim 206.604
401 Prispevki delodajalcev za socialno varnost 33.328
402 Izdatki za blago in storitve 532.111
409 Rezerve 0

   
41 TEKOČI TRANSFERI 1.348.842

410 Subvencije 13.779
411 Transferi posameznikom in gospodinjstvom 931.977
412 Transferi neprofitnim organizacijam in ustanovam                                                                                                                                        

                         
130.241

413 Drugi tekoči domači transferi 272.845
   

42 INVESTICIJSKI ODHODKI 2.452.280
420 Nakup in gradnja osnovnih sredstev 2.452.280

   
43 INVESTICIJSKI TRANSFERI 65.040

430 Investicijski transferi 0
431 Investicijski transferi pravnim in fiz. osebam, ki niso 

pror. uporabniki
40.969

432 Investicijski transferi proračunskim uporabnikom 24.071

 III. PRORAČUNSKI PRESEŽEK ali PRIMANJKLJAJ 
(I. − II.)

88.106

   
B. RAČUN FINANČNIH TERJATEV IN NALOŽB

   
 IV. PREJETA VRAČILA DANIH POS. IN PRODAJA 

KAPITAL. DELEŽEV 
0

   
75 PREJETA VRAČILA DANIH POS. IN PRODAJA 

KAPITALSKIH DELEŽEV
0

750 Prejeta vračila danih posojil – od posameznikov 0
751 Prodaja kapitalskih deležev 0
752 Kupnine iz naslova privatizacije 0

   
 V. DANA POSOJILA IN POVEČANJE KAPITALSKIH 

DELEŽEV 
0

   
44 DANA POSOJILA IN POVEČANJE KAPITALSKIH 

DELEŽEV
0

440 Dana posojila 0
441 Povečanje kapitalskih deležev in naložb 0
442 Poraba sredstev kupnin iz naslova privatizacije 0

   
 VI. PREJETA MINUS DANA POSO.IN SPREMEM.

KAPITAL.DELEŽ. (IV. − V.)
0

   
C. RAČUN FINANCIRANJA

   
 VII. ZADOLŽEVANJE  2.000.523
   

50 ZADOLŽEVANJE 2.000.523
500 Domače zadolževanje 2.000.523

5001 Najeti kredit pri poslovnih bankah 0
5002 Najeti kredit pri drugih finančnih institucijah 1.900.000
5003 Najeti kredit pri drugih domačih kreditodajalcih 100.523

 VIII. ODPLAČILA DOLGA 0
   

55 ODPLAČILA DOLGA 0
550 Odplačila domačega dolga 0

   
 IX. SPREMEMBA STANJA SREDSTEV NA RAČUNIH 

(I. + IV. + VII. − II. − V. − VIII.)
2.088.629

   
 X. NETO ZADOLŽEVANJE (VII. − VIII) 2.000.523
 XI. NETO FINANCIRANJE (VI. + VII. − VIII. − IX. = 

−III)
−88.106

 XII. STANJE SREDSTEV NA RAČUNIH 31. 12. 
PRETEKLEGA L.

220.000

Celotno gradivo je objavljeno na spletni strani Občine Do-
brepolje.

Janez Pavlin, župan
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Javno komunalno podjetje Grosuplje skupaj s podjetjem 
ZEOS organizira odvoz odpadne električne in elektronske 
opreme iz gospodinjstev v občini Dobrepolje, ki bo v soboto, 
12. 5. 2018. Odvoz se bo izvajal po naslednjem vrstnem redu: 

NASELJE ZBIRNO MESTO ČAS POSTANKA 
(ura)

STRUGE parkirišče pred cerkvijo 7.30–7.45

KOMPOLJE parkirišče pri gasilskem domu 8.00–8.30

ZAGORICA parkirišče pri starem igrišču 8.45–9.00

PONIKVE parkirišče pri gasilskem domu 9.30–10.00

PREDSTRUGE parkirišče nasproti Iskre 10.15–10.30

CESTA prostor na igrišču 10.45–11.00

VIDEM parkirišče pri gasilskem domu 11.15–11.45

ZDENSKA VAS parkirišče pri gasilskem domu 12.00–12.15

HOČEVJE parkirišče pri gasilskem domu 12.30–12.45

Odvoz odpadne električne in elektronske opreme 
(OEEO) iz  gospodinjstev v občini Dobrepolje

Med odpadno električno in elektronsko opremo sodijo:
1. veliki gospodinjski aparati: pomivalni stroji, pralni stroji, šte-

dilniki na elektriko ipd.;
2. hladilniki, zamrzovalne omare, klime ipd.;
3. monitorji, televizorji;
4. mali aparati: sesalniki, likalniki, mlinčki za kavo, naprave za 

striženje las, osebni računalniki z vso opremo (miška, tip-
kovnica, procesor, tiskalnik …), telefoni, radijski sprejemniki 
ipd.;

5. plinske sijalke, varčne žarnice ipd.

Vso odpadno električno in elektronsko opremo je treba na 
dan odvoza ob določenem času pripeljati do zbirnega mesta in 
naložiti neposredno na kamion. Prevzem te opreme bo brez-
plačen. Občane pozivamo, da na prevzemno mesto prinesete 
le odpadno električno in elektronsko opremo, saj drugih od-
padkov ne bomo sprejemali. 

Delovni čas pomembnih služb, ustanov

ZDRAVSTVENI DOM VIDEM –  
začasno nadomeščanje dr. Mariča:
TOREK: 13.30–19.30 – dr. Katarina Žirovnik 
Kuster
TOREK: 17.00–20.30 – dr. Ladislav Golouh
SREDA: 8.00 – 13.00 – dr. Janez Mervič
ČETRTEK: 7.00 – 11.30 – dr. dr. Mateja Plut Švigelj
ČETRTEK: 17.00–20.30 – dr. Ladislav Golouh

V ZD Grosuplje:
PONEDELJEK: 10.00–13.00 – dr. Janez Mervič
PETEK: 10.00–13.00 – dr. Janez Mervič

ZOBNA ORDINACIJA VIDEM:
PONEDELJEK: 12.30–19.00
TOREK: 13.00–19.30
SREDA: 7.00–13.30
ČETRTEK: 7.00–13.30
PETEK: 7.00–13.30

LEKARNA LJUBLJANA, VIDEM
PONEDELJEK: 7.30 – 14.30
TOREK: 12.00 – 19.00
SREDA: 10.00 – 17.00
ČETRTEK: 12.00 – 19.00
PETEK: 7.30 – 14.30

OBČINA DOBREPOLJE – URADNE URE:
PONEDELJEK: 8.00–11.00 in 12.00–14.30
SREDA: 8.00–11.00 in 12.00–17.00
PETEK: 8.00–11.00 in 12.00–13.00

UPRAVNA ENOTA GROSUPLJE,  
MATIČNI URAD VIDEM:
TOREK: 8.00–12.00 in 12.30–14.30

KNJIŽNICA GROSUPLJE – VIDEM:
PONEDELJEK: 12.30–19.00
TOREK: 9.00–15.00
SREDA: 12.30–19.00
ČETRTEK: 10.00–15.00
PETEK: 12.30–19.00

ŽUPNIJSKA KNJIŽNICA:
TOREK: 18.00–20.00
NEDELJA: 8.30–10.30

POŠTA – VIDEM:
PONEDELJEK: 14.00–18.00
TOREK: 9.00–14.00
SREDA: 14.00–18.00
ČETRTEK: 9.00–14.00
PETEK: 9.00–14.00
SOBOTA: 9.00–12.00

POŠTA – STRUGE:
PONEDELJEK: 11.00–13.00
TOREK: 11.00–13.00
SREDA: 11.00–13.00
ČETRTEK: 16.00–18.00
PETEK: 11.00–13.00

NOVA LJUBLJANSKA BANKA VIDEM:
PONEDELJEK: 8.00–12.00 in 14.30–17.00
TOREK: 8.00–12.00 in 14.30–17.00
SREDA: 8.00–12.00 in 14.30–17.00
ČETRTEK: 8.00–12.00 in 14.30–17.00
PETEK: 8.00–12.00 in 14.30–17.00

KMETIJSKA ZADRUGA VIDEM:
PONEDELJEK: 7.00–16.00
TOREK: 7.00–16.00
SREDA: 7.00–16.00
ČETRTEK: 7.00–16.00
PETEK: 7.00–16.00
SOBOTA: 8.00–12.00

POLICIJSKA PISARNA DOBREPOLJE (Videm 36)
PONEDELJEK: 15.00–17.00
TOREK: 10.00–12.00

MEDOBČINSKI INŠPEKTORAT (Videm 34)
ČETRTEK: 8.00–9.00
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Andrej Struna, tajnik OVK Grosuplje
 

Vprašanje, ki se daje na referendum, se 
glasi: 

Ali ste za to, da se uveljavi Zakon o 
izgradnji, upravljanju in gospodarje-
nju z drugim tirom železniške proge 
Divača–Koper (ZIUGDT), ki ga je spre-
jel Državni zbor na seji 8. maja 2017?

Glasuje se tako, da se obkroži besedo 
»ZA« ali besedo »PROTI«, ki bosta nave-
deni na levi oziroma desni strani glasov-
nice.  

Pravico glasovati na referendumu 
imajo državljani RS, ki imajo pravico vo-
liti v Državni zbor, to so volivci, ki bodo 
najpozneje 13. 5. 2018 dopolnili 18 let 
starosti. Ne glede na prejšnji stavek pa 
pravice glasovanja nima državljan RS, ki 
je dopolnil 18 let starosti, pa mu je bila 
zaradi duševne bolezni, zaostalosti ali 
prizadetosti popolnoma odvzeta poslov-
na sposobnost ali podaljšana roditeljska 
pravica staršev ali drugih oseb čez njego-
vo polnoletnost ter ni sposoben razumeti 
pomena, namena in učinkov glasovanja, 
zanje pa je sodišče posebej odločilo o 
odvzemu volilne pravice. 

Imajo pa pravico glasovati osebe, ki 
jim je bila pred 9. avgustom 2006 zaradi 
duševne bolezni, zaostalosti ali prizade-
tosti s pravnomočno sodno odločbo po-
polnoma odvzeta poslovna sposobnost 
ali podaljšana roditeljska pravica staršev 
ali drugih oseb čez njihovo polnoletnost, 
če sodišče po 9. avgustu 2006 ni posebej 
odločilo o odvzemu pravice voliti in biti 
voljen (32. člen prehodnih in končnih 
določb ZVDZ).

Na referendumu se lahko glasuje na 
voliščih, ki jih je določila okrajna volil-
na komisija za območje, v katerega je 
volivec vpisan v splošni volilni imenik, 
v nedeljo, 13. maja 2018, od 7. do 19. 
ure, in v posebnih primerih, ki jih odloča 
zakon: 

• Po pošti v Republiki Sloveniji, če je 
volivec, ki bo na dan glasovanja na 
zdravljenju v bolnišnici ali zdravili-
šču, v zaporu ali priporu, v domu za 
ostarele občane in nima prijavljenega 
stalnega prebivališča v domu, tako da 
najpozneje do 2. maja 2018 sporoči 
okrajni volilni komisiji, da želi glaso-
vati na tak način. Na enak način lahko 
glasujejo tudi invalidi, če OVK predlo-
žijo odločbo pristojnega organa o pri-
znanju statusa invalida.

• Na predčasnem glasovanju na po-
sebnem volišču na sedežu Upravne 
enote Grosuplje, Taborska cesta 1, II. 
nadstropje, v torek, 8. maja, sredo, 9. 
maja, in v četrtek, 10. maja 2018, med 
7. in 19. uro. 

• Na domu na dan glasovanja 13. maja 
2018, če bo volivec najpozneje 3 dni 
pred dnevom glasovanja, to je do 
vključno srede, 9. maja 2018, sporočil 
Okrajni volilni komisiji Grosuplje na 
tel. št. 7810 917 in 7810 910, da želi 
glasovati na tak način. 

• Na volišču, določenem za glasovanje 
volivcev, ki nimajo stalnega prebiva-
lišča na območju okraja (OMNIA), s 
sedežem na Upravni enoti Grosuplje, 
Taborska cesta 1, II. nadstropje, na 
dan glasovanja 13. maja 2018. Če želi 
volivec glasovati na tak način, mora do 
srede, 9. maja 2018, to pisno sporočiti 
okrajni volilni komisiji (tiste upravne 
enote, kjer ima volivec prijavljeno 
stalno prebivališče). Obrazec vloge je 
na voljo na spletni strani Državne vo-
lilne komisije. 

• Na diplomatsko konzularnih pred-
stavništvih in po pošti iz tujine, če 
to sporočijo Državni volilni komisiji 
najpozneje 15 dni pred dnem glaso-
vanja.

• Volivci/invalidi lahko glasujejo po po-
šti tudi stalno, če to sporočijo Državni 
volilni komisiji in predložijo odločbo 

pristojnega organa o priznanju statusa 
invalida. Obvestilo invalida o stalnem 
glasovanju po pošti velja do preklica. 
Prvo sporočilo o stalnem glasovanju 
mora invalid posredovati Državni 
volilni komisiji najkasneje deset dni 
pred dnem glasovanja.

Volilna opravila vodijo in izvajajo vo-
lilni organi, ki vodijo volitve v Državni 
zbor, to so Državna volilna komisija, vo-
lilne komisije volilnih enot in okrajne vo-
lilne komisije. Glasovanje na voliščih in 
ugotavljanje izida glasovanja na voliščih 
vodijo volilni odbori.

»PONOVNO GLASOVANJE« – ZAKONODAJNI REFERENDUM  
o Zakonu o izgradnji, upravljanju in gospodarjenju z 

drugim tirom železniške proge Divača–Koper
Državna volilna komisija je na podlagi sodbe vrhovnega sodišča dne 27. 3. 2018 sprejela sklep o določitvi datuma 

ponovnega glasovanja na zakonodajnem referendumu o Zakonu o izgradnji, upravljanju in gospodarjenju z drugim 
tirom železniške proge Divača–Koper, objavljenem v Uradnem listu RS, št. 20/2018.  

Ponovno glasovanje bo v nedeljo, 13. maja 2018. 

SESTAVA OKRAJNE VOLILNE KOMISIJE 
GROSUPLJE
4. VOLILNA ENOTA, 3. VOLILNI OKRAJ
Sedež: Taborska cesta 1, Grosuplje, 
tel. št. 7810 917, 7810 910, 
e-naslov: ovk.grosuplje@gov.si 

PREDSEDNICA: 
POLONA MARJETIČ-ZEMLJIČ
NAMESTNICA PREDSEDNICE: 
ŠPELA JOVANOVIČ GABERŠEK 

ČLANICA: 
MILENA STRNAD
NAMESTNIK ČLANICE:   
ANDREJ ŠTRUS

ČLANICA: 
ANA ZUPANČIČ
NAMESTNIK ČLANICE:   
UROŠ GRUDEN

ČLANICA: 
NEVENKA ZAVIRŠEK
NAMESTNIK ČLANICE:   
BOJAN NOVAK

TAJNIK OVK:
ANDREJ STRUNA
NAMESTNICA TAJNIKA I:
DRAGICA URBAS
NAMESTNICA TAJNIKA II:  
MARUŠKA SEVER
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Na podlagi 38. in 41. člena Zakona o referendumu in ljudski iniciativi (Uradni list RS, št. 26/07 – uradno prečiščeno besedilo) in 
Sklepa o določitvi ponovnega datuma glasovanja na Zakonodajnem referendumu o Zakonu o izgradnji, upravljanju in go-

spodarjenju z drugim tirom železniške proge Divača–Koper (Uradni list RS, št. 20/2018) je Okrajna volilna komisija Grosuplje 
sprejela naslednji 

S K L E P
O DOLOČITVI VOLIŠČ IN NJIHOVIH OBMOČIJ. 

Za izvedbo ponovnega glasovanja na zakonodajnem referendumu o Zakonu o izgradnji, upravljanju in gospodarjenju z drugim 
tirom železniške proge Divača–Koper, ki bo v nedeljo, 13. maja 2018, je Okrajna volilna komisija Grosuplje na seji dne 4. aprila 
2018 določila naslednja volišča in njihova območja: 

I.

Zap. 
št.

Oznaka 
volišča

Ime volišča Sedež volišča Območje volišča Dostopno 
invalidom

1. 403001 JAKLIČEV DOM DOBREPOLJE Videm 34, Videm 
-Dobrepolje

Bruhanja vas, Mala vas, Podgora, Podgori-
ca, Podpeč, Videm, Zdenska vas

da

2. 403004 GASILSKI DOM HOČEVJE Hočevje 19 Hočevje da
3. 403005 GASILSKI DOM ZAGORICA Zagorica 36a Zagorica da
4. 403006 VAŠKI PROSTOR PREDSTRUGE Predstruge 60 Cesta, Predstruge, Vodice da
5. 403007 GASILSKI DOM KOMPOLJE Kompolje 60 Kompolje da
6. 403009 DVZ PONIKVE Ponikve 76 Ponikve da
41. 403049 OŠ STRUGE Lipa 16 Četež pri Strugah, Kolenča vas, Lipa, Paka, 

Podtabor, Potiskavec, Pri Cerkvi - Struge, 
Rapljevo, Tisovec, Tržič

da

II. 

Okrajna volilna komisija Grosuplje določa tudi posebni volišči, in sicer: 

• Volišče št. 901 za predčasno glasovanje 8. 5., 9. 5. in 10. 5. 2018 s sedežem na Upravni enoti Grosuplje, Taborska cesta 1, 
Grosuplje v II. nadstropju – dostopno invalidom;

• volišče št. 970 – OMNIA za volivce, ki nimajo stalnega prebivališča na območju okraja, in sicer s sedežem na Upravni enoti 
Grosuplje, Taborska cesta 1, Grosuplje v II. nadstropju – dostopno invalidom. 

III. 

Ta sklep se posreduje Upravni enoti Grosuplje, pristojni izpostavi geodetske uprave, Državni volilni komisiji in objavi v lokalnih 
časopisih. 

Polona Marjetič Zemljič, univ. dipl. prav.,
PREDSEDNICA OKRAJNE VOLILNE KOMISIJE GROSUPLJE

PRAVILA ZA BREZPLAČNO OGLAŠEVANJE PRED DRŽAVNOZBORSKIMI VOLITVAMI 2018

Predčasne volitve poslancev državnega zbora bodo potekale v nedeljo, 3. junija 2018.
V skladu z določili Odloka o ustanovitvi glasila Naš kraj je izdajateljski svet sprejel naslednja pravila za oglaševanje kan-
didatov in strank:
Volilni propagandni material bo objavljen v redni majski številki Našega kraja, ki bo izšla v petek, 25. 5. 2018.
Za vsakega kandidata (ali stranko) se brezplačno namenita dve strani prostora. Če bo posamezni kandidat (ali njegova 
stranka) želel več prostora, se zakup tega obračuna po veljavnem ceniku.
V skladu z določbami Zakona o volilni in referendumski kampanji mora biti pri vsaki predstavitvi naveden naročnik.

Bojan Novak, urednik
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Rok Osojnik

Poleg svoje izvirnosti, neposrednega sti-
ka z gledalci in čudovitega okolja preo-
blikovane športne dvorane je Ribniški 
pasijon prepoznaven tudi po svoji glas-
bi, saj je eden redkih pasijonov v Evropi, 
v katerem se v živo izvaja avtorska rock 
glasba. No voljo je tudi album z izborom 
dvanajstih avtorskih pesmi Ribniške-
ga pasijona. Naslov CD-ja je Z ognjem 
duha.

V velikonočnem času so bile štiri 
uprizoritve Ribniškega pasijona v špor-
tnih dvoranah v Kočevju, Ribnici, Gro-
supljem in Škofji Loki. Ogled uprizoritev 
je bil brezplačen, gledalcem pa je bil na 
voljo tudi prigrizek.

Naslov letošnjega Ribniškega pasijona 
je bil »Bodite pogumni!«. S tem sporoči-
lom smo želeli gledalcem predstaviti po-
gum, ki so ga morali Jezusovi apostoli in 
učenci zbrati, da so šli širom dežel sveta 
in oznanjali evangelij. Ta vesela novica 
je, da je Bog ljudem podaril svojega sina 
Jezusa, z namenom, da bi vsi ljudje spre-
jeli njegov nauk, ga sprejeli za Odreše-
nika in bili po Božjem usmiljenju dele-
žni zveličanja. Večina ljudi pa te resnice 
noče sprejeti. Tako je bilo pred 2000 leti 
in podobno se dogaja tudi danes. 

Jezus je pokazal nadčloveški pogum 
v vrtu Getsemani. Vedel je, kaj ga čaka. 

Vedel je, da je on luč, ki je tema ne more 
sprejeti. Vedel je, da če zrno umre, ob-
rodi obilo sadu. V mukah in agoniji je v 
molitvi sprejel odločitev, da naj se zgodi 
Očetova volja. Sprejel je Božji načrt, tudi 
za ceno svojega lastnega življenja. Ko so 
ga veliki duhovniki zasliševali in vprašali, 
ali je on res Božji Sin, je zbral pogum in 
rekel: »Jaz sem!« 

Ko so Jezusa obsodili na smrt, ga 
zverinsko mučili in nato umorili, so se 
njegovi apostoli in učenci zbali za svoja 
življenja in se poskrili. Jezus je tretji dan 

po smrti vstal iz groba in se prikazal ve-
liko učencem. Dal jim je obljubo, da jih 
ne bo pustil samih, ampak jim bo poslal 
Sv. Duha. Zbrali so pogum, da so lahko 
šli v svet in oznanjali evangelij. Njihov 
resnični pogum je bil v tem, da se niso 
več bali za svoja življenja, ampak so čutili 
dolžnost, da to sporočijo vsem ljudem ne 
glede na to, kako jih bodo sprejeli ali kaj 
bodo z njimi naredili. Čeprav so ljudje 
zaradi pomanjkanja vere mnoge izmed 
Jezusovih apostolov in učencev umorili, 
je ta blagovest prispela na vse konce sve-
ta. Zapisana je v Svetem pismu, zato da 
bi imel vsak človek možnost sprejeti vero 
v Jezusa, Božjega Sina in Odrešenika. 

Jezus nas je naučil molitev očenaš. V 
tej molitvi med drugim izrekamo tudi 
besede »zgodi se Tvoja volja«. Te besede 
so znamenje velikega poguma in vere. S 
temi besedami izražamo, da zaupamo 
v Božji načrt, da verjamemo, kakor je v 
dneh velike stiske veroval Job, da Bog naj-
bolje ve, kaj je dobro za nas. Tudi če zelo 
boli. Tudi če smo mi ali naši najbližji de-
ležni zaničevanja, nasilja, zlorab, nesreč, 
bolezni, smrti, izdajstva, zapuščenosti, 
osamljenosti ali drugih oblik trpljenja. To 

Ribniški pasijon 2018: Bodite pogumni!
Letos je že dvanajsto leto zapored potekal Ribniški pasijon. To je gledališko-glasbena uprizoritev trpljenja Jezusa 
Kristusa, ki je največji kulturni projekt ribniške doline. Sodeluje približno dvesto prostovoljcev iz širšega ribniško-
kočevskega območja. Člani letošnje pasijonske družine smo iz župnij Bloke, Dobrepolje, Dolenja vas, Fara Kostel, 
Kočevje, Ljubljana - Zadobrova, Ljubljana - Žale, Ribnica, Sodražica, Stara Cerkev, Sveti Gregor, Št. Jurij in Velike Lašče. 
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PRIHAJAJOČI DOGODKI na OOZ Grosu-
plje, več informacij in prijave na www.
ooz-grosuplje.si:
• Poziv podjetjem k razstavljanju na 

Mednarodnem obrtnem sejmu v 
Celju (septembra 2018) v okviru sku-
pnega razstavnega prostora OOZ Gro-
suplje. Zaradi sofinanciranja s strani 
Občine Dobrepolje preverite možnost 
subvencioniranega razstavljanja. Rok: 
samo še do 30. 4. 2018.

• Seminar »Novosti gradbene zako-
nodaje, pomembne za izvajalce del 
na gradbenih objektih«, četrtek, 10. 
5. 2018, ob 10.00 v Domu obrtnikov. 
Se ukvarjate z gradbeništvom? Name-
ravate v prihodnosti graditi oz. adap-
tirati? Potem se morate obvezno ude-
ležiti seminarja, na katerem nam bo 
sekretar Sekcije gradbincev na OZS, 
Janko Rozman, predstavil novo grad-
beno zakonodajo, ki bo začela veljati 
že 1. 6. 2018. Brezplačna udeležba za 
podjetnike in obrtnike iz občine Gro-

suplje, obvezne predhodne prijave.
• Usposabljanje iz varstva pri delu, 

sreda, 30. 5. 2018, ob 15.00 v Domu 
obrtnikov.

Center družinskega podjetništva: na-
men ustanovitve centra s strani OZS je 
povezati vse institucije in strokovnjake, 
ki se ukvarjajo z družinskim podjetni-
štvom, pa naj bo to s psihološkim in so-
ciološkim vidikom prenosa podjetja, vo-
denjem družinskih podjetij ali pravnimi 
in davčnimi vprašanji. Na enem mestu 
bodo zbrani tudi vsi dogodki, namenjeni 
družinskim podjetjem. Več na www.dru-
zinskopodjetnistvo.si. 

Moj obrtnik – največje spletno mesto za 
vse, ki gradite, preurejate, potrebujete 
popravilo, si želite nege telesa, okusne 
hrane in dobre postrežbe, morda prevo-
za ali pa želite podariti uporabno darilo. 
Več na www.mojobrtnik.com. 

Poslovno-podjetniški zajtrk »Kaj pod-
jetniku prinaša krožno gospodarstvo«: 
omenjeni dogodek je v četrtek, 5. aprila 
2018, v Domu obrtnikov v Grosupljem 
organiziral Izobraževalni zavod Znanje, v 
sodelovanju z Obrtno-podjetniško zbor-

nico Grosuplje ter Občinama Grosuplje 
in Dobrepolje. Dogodka se je udeležilo 
lepo število lokalnih podjetnic in pod-
jetnikov. Osrednja predavateljica je bila 
mednarodno priznana strokovnjakinja 
s področja krožnega gospodarstva mag. 
Ladeja Košir Godina, direktorica Inšti-
tuta za krožno gospodarstvo Circular 
Change. S konkretnimi izkušnjami sta 
srečanje obogatila g. Niko Kumar, di-
rektor podjetja Valtex iz Ljubljane, ki je 
predstavil projekt Ekoiniciativa, in ga. 
Janja Zupančič, ravnateljica Osnovne 
šole Louisa Adamiča Grosuplje, saj je 
šola aktivno vključena v ta projekt. Po-
slovno-podjetniški zajtrk je bil zopet lepa 
priložnost za druženje, osvežitev starih 
in navezovanje novih poslovnih stikov. 
Poslovili smo se z mislijo, da vsak, še tako 
majhen korak, šteje!

Dodatna pojasnila na OOZ Grosuplje, 
ooz.grosuplje@ozs.si, 01 786 51 30, www.
ooz-grosuplje.si, kjer smo vam na voljo 
tudi za kakršna koli vprašanja poslovne 
narave. Vabljeni!

Janez Bajt, univ. dipl. oec.,
sekretar OOZ Grosuplje

                PODJETNIŠKI KOTIČEK

Poslovno-podjetniški zajtrk »Kaj podjetniku prinaša krožno gospodarstvo«, 5. 4. 2018

je izredno težko prenašati. Takrat je obi-
čajen človeški odziv, da se hočemo temu 
trpljenju za vsako ceno izogniti. Ko imaš 
strto srce, je težko, marsikomu celo ne-
mogoče, reči Bogu »zgodi se Tvoja volja«. 
Rešitev pa je ravno v tem. Takšno ravna-
nje pa ima pravo težo takrat, ko ni zna-
menje naše vdaje, ampak kadar imamo 
možnost upirati se bolečim okoliščinam, 

vendar tega namenoma ne naredimo. 
To ne pomeni, da nič ne ukrepamo, da 
postanemo apatični in vse prepustimo 
Bogu. Pomeni pa, da postanemo krotki, 
ponižni in čuječi, kakor je bil Jezus, in da 
svoje dejavnosti usmerimo v sodelovanje 
z Božjim načrtom. Ko se zavestno odpo-
vemo maščevanju in prepustimo Bogu, 
da On uredi tako, kakor je prav. Ker Bog 

najbolje ve, kaj je dobro za nas in za naše 
odrešenje. To so vedeli tudi Jezus, njego-
vi apostoli in učenci. Zberimo pogum in 
jim sledimo.

Bodite pogumni in ob naslednji upri-
zoritvi obiščite Ribniški pasijon tudi vi, 
da bomo skupaj oznanjali veselo novi-
co! ■ 
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Povzel Bojan Novak; vir: spletna stran Agencije 
za varnost prometa

Ogroženost motoristov je veliko večja od 
ogroženosti voznikov osebnih vozil, mo-
toristi pa spadajo med ranljivejše skupi-
ne udeležencev, saj so zaradi značilnosti 
motorja veliko slabše vidni in opazni, 
pogosto vozijo prehitro, drugi vozniki jih 
pogosto spregledajo ali jim odvzamejo 
prednost.

Nasveti za večjo varnost motori-
stov:
• pred vsako vožnjo preverite brezhib-

nost motorja ter pnevmatik;
• nikoli ne vozite pod vplivom alkoho-

la ali drugih drog;
• vedno uporabljajte zaščitno čelado 

in drugo opremo, kot so ščitniki, ja-
kna, rokavice (tudi pri vožnji z mope-
dom ali kolesom s pomožnim motor-
jem do 25 km/h);

• ne vozite prehitro, saj hitrost poveču-
je verjetnost padca, podaljšuje zavor-
no pot, druge voznike pa presenetite;

• vedno vozite s prižganimi lučmi ter 
si nadenite odsevni telovnik, da bo-
ste bolje vidni in prej opazni, saj je 
vidnost ključni element varnosti v 
prometu;

• posebej bodite pozorni na vozila, ki 
zavijajo, da vas ne spregledajo, ter na 
tovorna vozila, da jim ne zapeljete v 
mrtvi kot;

• pri zavijanju in vožnji skozi ovinke 
bodite pozorni na to, da s celotnim 
telesom ne prečkate vmesne črte (po-
lovice vozišča);

• raje kot sami se odpravite v družbi 
več motoristov, da boste bolje opazni 
ter da skrbite drug za drugega, nikakor 
pa ne tekmujte med seboj;

• bodite pozorni na razne neravnine, 
pesek ali mokro spolzko cestišče in 
absolutno zmanjšajte hitrost;

• preizkušanja motorja, polaganja ovin-

kov ter lastnih sposobnosti izvajajte 
raje na kakšnem varnem poligonu, 
nikakor pa ne na cesti, kjer so situacije 
težko predvidljive.

Agencija za varnost prometa vsem 
motoristom priporoča, da se večkrat 
udeležijo dodatnega usposabljanja in 
kondicijskih voženj ter da se dodatno 
poučijo o največjih pasteh za motoriste: 
polaganje ovinkov, prehitra vožnja, izsi-
ljevanje prednosti, nečisto cestišče, mo-
kro in vlažno cestišče …

Po drugi strani pa k večji stopnji var-
nosti motoristov lahko prispevamo tudi 
vozniki drugih motornih vozil. V pomla-
danskih mesecih moramo pri speljeva-
nju vozila na prednostno cesto pogledati 
še bolj pozorno in se prepričati o pred-
nosti še z večjo gotovostjo. Motoristov 
namreč v zimskem času nismo srečevali, 
v pomladnih in poletnih mesecih pa se 
moramo na njihovo prisotnost spet na-
vaditi. Motorista je težje opaziti kot ve-
čje vozilo, zato ga lahko pri speljevanju 
na prednostno cesto spregledamo in mu 
odvzamemo prednost. Podobno previ-
dni moramo biti tudi pri prehitevanju.

Varnost kolesarjev

Tudi kolesarjev je na naših cestah vsa-
ko leto več, zato je treba na več mestih 
opozarjati na njihovo varnost. Vsako-
dnevne izkušnje v prometu nas učijo, da 
vsi vedno ne vozimo najbolj varno. Ko-
lesarji občasno vozijo predaleč od roba 

vozišča, včasih celo vzporedno, med vo-
žnjo kdaj kdo telefonira ali posluša glas-
bo. Vse to zmanjšuje stopnjo varnosti. 
Kot kolesarji vozimo vedno dovolj blizu 
roba ceste, a seveda ne preblizu, da ne bi 
prišlo do padca. Vzdržimo se vzporedne 
vožnje in uporabe mobilnega telefona 
med vožnjo.

Podobno to velja za voznike motor-
nih vozil. Zelo je pomembno, da vozniki 
pravilno ocenimo možnost za prehiteva-
nje kolesarjev. Ob prehitevanju je treba 
peljati mimo kolesarja z ustrezno bočno 
varnostno razdaljo, kar pa seveda pome-
ni, da mora biti nasprotni pas prazen. Re-
dni kolesarji znajo povedati, da jih voz-
niki pogosto prehitevajo na neprimernih 
mestih in s tem tvegajo nesreče. 

Na tem mestu velja opozoriti vse kole-
sarje tudi na uporabo kolesarske čelade 
in tehnično brezhibnega kolesa. Statisti-
ka je namreč neizprosna – pri kolesarjih, 
ki so umrli za posledicami prometnih ne-
sreč v Sloveniji, je kar v 60 % vzrok smrti 
poškodba glave. Prav tako so poškodbe 
glave poglavitni razlog za sprejem v bol-
nišnico pri približno 40 % poškodovanih 
kolesarjev. ■

Varno na motor!
Ko pomladansko vreme prebudi naravo, se vsako leto na cestah pojavi tudi veliko motoristov in voznikov koles z 
motorji. Vozniki se čez konec tedna in v prostem času prelevijo v motoriste ter si tako privoščijo užitke ob »vetru v 
laseh«. Tuje raziskave ugotavljajo, da so motivi vožnje pri motoristih pogosto zelo drugačni kot pri voznikih osebnih 
avtomobilov: preživljanje prostega časa, druženje, turistični ogledi, tudi preizkušanje lastnih sposobnosti in užitki v 
tveganju. V nadaljevanju so zbrani nasveti za večjo varnost motoristov.
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Zbral Bojan Novak 

Priprava vrtnih tal – opravil se lotimo 
takoj, ko tla niso več zmrznjena 

Priprava gredic za sajenje in setev vrtnin 
je pomembno opravilo pred začetkom 
nove vrtnarske sezone, začnemo pa ta-
koj, ko so tla dovolj osušena in ogreta. 
Konec aprila naj bi bila zemlja že preko-
pana.

Načrtovanje vrta

Načrtovanje zelenjavnega vrta je izjemno 
pomembno, ko ga zastavimo na novo. 
Gredice in poti morajo biti načrtovane 
tako, da si olajšamo delo, in gnojimo re-
snično samo tam, kjer bo uspevala zele-
njava. Prekopavanje in gnojenje celotne 
površine sta potratni, saj tako obdelamo 
in gnojimo tudi površine, po katerih 
bomo hodili in ne bodo zapolnjene z 
vrtninami. Za štiričlansko družino za-
dostuje 20 kvadratnih metrov vrta, ki ga 
razdelimo na največ meter široke gredi-
ce, dolžino pa prilagodimo razpoložljivi 
površini.

Velikost in oblika gred

Grede so lahko poljubno dolge, pač od-
visno od velikosti vrta, pomembno pa je, 
da so široke toliko, da nam ob pripravi 
tal, setvi in sajenju ter pobiranju pridel-
ka ne bo treba stopati nanje in po nepo-
trebnem tlačiti tal. Najpogostejša oblika 
je pravokotna, ki je tudi najprimernejša, 
ni pa edina, saj so lahko grede drugač-
ne: okrogle, polokrogle, trikotne, rom-
baste in tako naprej. Bistveno je, da so 
obvladljive in da bodo vsa opravila od 
oskrbe do pobiranja pridelka na dosegu 
roke. Stalno oblikovane gredice z obrobo 
iz lesa, kovine, kamnov ter mnogih dru-
gih materialov imajo številne prednosti, 
so privlačne in gospodarne ter se lepo 
vključijo tudi v sodobno ureditev vrta.

Gnojenje

Vrtnine porabijo za svojo rast veliko 
hranil, zato jim ta vsako leto dodajamo. 
Vendar niso vse enako zahtevne glede 
hranil, zato ne gnojimo celotne površine 
enako, temveč upoštevamo kolobar. Če 
imamo triletni kolobar, močneje gnoji-
mo tretjino gredic, kjer bodo uspevale 
najzahtevnejše vrtnine, druge gredice 
pa gnojimo malo oziroma sploh ne, saj 
bodo zadostovala hranila, ki so ostala v 
tleh od gnojenja iz prejšnjih let. Za vrtič-
karje je kompost najdragocenejše gno-
jilo, poleg tega je poceni, saj je pridelan 
iz organskih odpadkov, ki bi drugače 
končali v smeteh. Tudi hlevski gnoj je iz-
jemno gnojilo, vendar je dobrega danda-

nes težko dobiti, zato se moramo največ-
krat zadovoljiti s tovarniško pridelanimi 
organskimi gnojili. Spomladi s svežim 
hlevskim gnojem ne gnojimo, čas za to 
je jeseni. Takrat ga potrosimo po površini 
gredic, če so tla lahka, ali vdelamo v tež-
ja tla, nato pa spomladi plitko zadelamo. 
Ob spomladanski pripravi tal lahko upo-
rabimo samo dobro uležan hlevski gnoj, 
ki ga natrosimo približno 8 cm visoko, 
kar velja tudi za kompost. Najbolj prak-
tične za gnojenje so mineralne mešani-
ce, ki sicer vsebujejo najpomembnejša 
hranila, in to v visokih odstotkih, zato je 
delo z njimi lažje in čistejše, nimajo pa 
številnih drugih snovi, ki so potrebne za 
rast in vzdrževanje rodnosti tal. Zato jih 
moramo obvezno kombinirati z organ-

Maj – mesec, ko dela na vrtu in na njivi ne zmanjka
V tokratni rubriki Aktualno sem zbral nekaj nasvetov, povezanih z majskimi opravili na vrtovih in njivah. V naši občini je 
obdelovalna zemlja pomembna dobrina. Po dolgem zimskem počitku so v preteklih tednih že stekla mnoga opravila, 
ki se bodo nadaljevala tudi v maj.
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skimi gnojili, vendar ne sočasno, ampak 
v časovnem razmiku vsaj dva do tri te-
dne. Na gredicah, ki jih pripravimo brez 
prekopavanja, zgolj s površinskim doda-
janjem organskih hranil, se bodo hranila 
sama pravilno razporedila po rastišču, za 
kar bodo poskrbeli talni organizmi, ki so 
v tem vešči in to počnejo že, odkar je ze-
mlja živa.

Priprava večjih površin

Vrtičkarji večinoma obdelujemo manj-
še površine in pridelano porabimo za 
lastne potrebe. Kljub temu so nekateri 
bolj zagreti, sploh če imajo doma manj-
še ali večje živali, kot so zajci in kokoši 
ali celo konji. Na velikih površinah na-
vadno posnemamo njivsko pripravo tal 
ob uporabi manjše mehanizacije, saj 
nam za individualen pristop do rastlin 
preprosto zmanjka časa in energije. Naj-
večja težava pri pripravi večjih površin je 
zagotovitev zadostnih količin komposta 
ali dobrega hlevskega gnoja, kar se pogo-
sto nadomesti s tovarniškimi hranilnimi 

mešanicami in mineralnimi gnojili. Veli-
ke težave imamo lahko tudi s plevelnimi 
rastlinami, posebno če uporabljamo fre-
zo, ki razseklja trajne koreninske plevele 
in se ti močno razmnožijo. Zato bomo 
imeli vse leto obilo ročnega dela, če se 
seveda ne odločimo za uporabo katerega 
izmed herbicidov.

Kolobarjenje

Ob pripravi gredic in gnojenju je treba 
upoštevati sosledje sajenja različnih vrst 
vrtnin iz prejšnjih let – kolobar. Pri me-
šanih gredicah, kjer so se vrtnine med-
sebojno dobro ujele, celotne kombina-
cije prenesemo na drugo gredo, njihovo 
lansko pa namenimo tistim vrtninam, ki 
jim takšno rastišče najbolj ustreza. Tako 
načrtujemo na sveže pognojenih gredi-
cah pridelovanje plodovk, kapusnic in 
krompirja, na gnojenih v lanskem letu 
bodo uspevale korenovke in solatnice, 
na najmanj gnojenih pa čebulnice in 
stročnice.

Pleveli

Trajne plevele, ki so se močno razrasli, 
odstranimo z gredic še pred sajenjem 
in setvijo vrtnin. Tiste z globokimi kore-
ninami previdno izkopljemo in pri tem 
pazimo, da se korenine ne pretrgajo. Ni-
kakor pa ne smemo pomisliti na upora-
bo katerega od herbicidov, četudi imamo 
vsako leto velike težave s plevelnimi ra-
stlinami. V tem primeru je bolje, če gre-
do prekrijemo s časopisnim papirjem ali 
kartonom in damo čezenj slamo, listje 
ali podoben material, ob sajenju pa s sa-
dilnim klinom navrtamo luknjo in vanjo 
posadimo sadike vrtnin.

V dobro pripravljeni gredi lahko upra-
vičeno pričakujemo obilen pridelek, se-
veda pa je vse odvisno tudi od drugih 
dejavnikov, s katerimi se vsakoletno 
srečujemo pri vrtnarjenju. Predvsem pa 
se moramo delu na vrtu posvetiti z vese-
ljem in radovednostjo ter odprtostjo do 
novih načinov, ki nam bodo pomagali pri 
težavah, ob katere bomo trčili. ■

Vir: www.deloindom.si. 

Podgora, NVRC, Koča pri Koritu, 

Nedelja, 20. MAJA 2018
Dan odprtih vrat konjeniške sekcije TD PODGORA,

dan odprtih vrat Lokostrelskega društva Turjak,
nastop in tekmovanje mladih harmonikarjev

in brezplačne ustvarjalne delavnice 
za otroke, mladino ter družine.

od 12. ure dalje.

Več informacij dobite pri organizatorju 
prireditve: Turistično društvo PODGORA,
Podgora 28, 1312 Videm - Dobrepolje, e-pošta: 
td.podgora@gmail.com; GSM: 041 603 885

ŠTIRINAJSTA DOBREPOLJSKA

GOLAŽIJADA
Podgora, NVRC, Koča pri Koritu v Dobrepolju,

20. MAJA 2018

Prijavnina za tekmovalno ekipo je 25 EUR.
Vanjo so všteti: 2 kg mesa, 2 kg čebule, drva 

ter promocijska majica prireditve.

Prijavnine sprejemamo do 18. 5. 2018.

Zbor za tekmovalce med 10. in 11. uro, 
začetek tekmovanja ob 11.00.

Za vse dodatne informacije pokličite na GSM:
Andrej Strnad 031 603 885
ali pišite na: td.podgora@gmail.com
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Videm 34, 1312 Videm Dobrepolje l tel.: 01/786 71 40
Obratovalni čas: 
Ponedeljek, sreda, petek: od 12.30 do 19.00.
Torek: od 9.00 do 15.00.
Četrtek: od 10.00 do 15.00.

Tanja Zavašnik

Kaj najbolj škoduje našim možga-
nom?
1. Pomanjkanje:
• Zraka
Sanjin nasvet: Naučimo se pravilnega 
dihanja (s prepono), pazimo na pravilno 
držo, izogibajmo se prisilni drži (napet 
vrat blokira dotok zraka v možgane, zato 
ga čim večkrat razgibajmo).
• Vode
Sanjin nasvet: Poskrbimo za hidracijo te-
lesa. Samo voda, čaj, kava ne zadostuje-
jo, tudi če jih pijemo v velikih količinah. 
Treba je vnašati minerale, ki jih najlažje 
dobimo s slanico – ščepec himalajske 
soli v kozarec vode –, naravno kokosovo 
vodo, brezalkoholnim pivom.
• Maščob
Sanjin nasvet: Pri prehrani uporabljajmo 
več kakovostnih maščob: hladno stiska-
na olja (kokosovo, oljčno, konopljino, 
ghee maslo …). 

• Hranil
Sanjin nasvet: Jejmo »živo« hrano, lokal-
no, sezonsko, veliko zelene zelenjave, ka-
kovostno meso iz domače reje. Nekaterih 
mineralov in vitaminov v hrani ne dobi-
mo dovolj, zato jih je smiselno dodajati, 
predvsem B-vitamin, D-vitamin, omega 
3, magnezij …

2. Presežki kemikalij, težkih kovin in 
dražljajev (hrup, stres):
Sanjin nasvet: Izogibajmo se predelani 
in konzervirani hrani ter plastični emba-
laži in se čim več gibajmo v naravi. 

3. Motnje na zvezah (elektromagnetni 
smog, mikrovalovna sevanja, radioaktiv-
na sevanja):
Sanjin nasvet: Poskusimo čim manj upo-
rabljati elektronske naprave, iz spalnice 
jih popolnoma odstranimo. Vsaj v času 
nočnega počitka izklopimo brezžične 
povezave. Izogibajmo se uporabi mikro-
valovne pečice. 

4. Motnje spanja:
Sanjin nasvet: Vsako telo potrebuje čas 
za počitek in regeneracijo. Zato se od-
pravimo spat čim bolj zgodaj (med 21. 
in 22. uro), saj s tem omogočimo telesu, 
da izvede vse obnovitvene procese, ki se 
sprožijo šele, ko možgani dosežejo stanje 
globokega spanca.  

5. Motnje razuma:
Sanjin nasvet: Travmatične izkušnje za-
znamujejo človeka in ga nezavedno in 
počasi slabijo. Zato poskrbimo, da izbri-
šemo čustva in podatke, ki ne ustrezajo 
našemu razumu in ga zato dražijo. 

Še več nasvetov in poglobljenih infor-
macij dobite v knjigi Sanje Lončar Kako 
ohraniti možgane, ki si jo lahko izposo-
dite tudi v knjižnici poleg vseh drugih 
njenih knjig. ■

Zgodilo se je … v knjižnici Dobrepolje
V sredo, 4. aprila 2018, smo v prostorih knjižnice prisluhnili zanimivemu predavanju poznavalke zdravega načina 
življenja Sanje Lončar (Kako ohraniti zdrave možgane). Dobili smo kup preprostih nasvetov, nekaj jih delimo tudi z 
vami.

Napovedujemo

Ponedeljek, 7. maj 2018, ob 19. uri 
POTOPISNO PREDAVANJE: Družina potuje
Predstavila se bo mlada popotniška družina, ki jo 
sestavljajo Sebastijan in Suzana ter njuna Ana. Seba-
stjan in Suzana sta popotniški duši. Kiribati, Fiji, Itali-
ja, Barcelona, Turčija, Nova Zelandija, Dubaj, Maroko, 
Tajska, Kreta, Bali so destinacije, ki sta jih deloma pre-
potovala sama in nekaj tudi že z malo Ano.
Z nami bosta delila svoje izkušnje in dogodivščine s 
teh poti. Veliko je še neraziskanih krajev, ki jih želita 
videti, in komaj čakata, da jih odkrijejo skupaj kot družina.

PRAVLJIČNE URE za otroke od 4. do 9. leta starosti
Petek ob 17.30.
Do konca maja vabimo otroke na pravljične dogodivščine in ustvarjalne delav-
nice.

"Sončni vzhod prebuja 

naravo, branje knjig 

razsvetljuje glavo." 

Mongolski pregovor

"Soba brez knjig je podobna 

telesu brez duše." 

Cicero

"Branje človeka izpopolnjuje, 

razpravljanje ga pripravi, 

pisanje mu da natančnost." 

Francis Bacon
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Andreja Štorman Vreg in Andrej Vreg

Za župnijsko knjižnico se moramo za-
hvaliti župniku Francu Škulju, ki vse ži-
vljenje rad bere knjige in jih tudi zbira. 
Poleg knjig, ki jih je zbral sedanji župnik, 
je v knjižnici tudi precej knjig njegovih 
predhodnikov. Omeniti moramo Antona 
Mrkuna, ki je bil 16 let župnik v Dobre-
polju, in njegovega naslednika, Rafka Fa-
bianija, ki je v Dobrepolju služboval 29 
let. Tako se je nabralo precejšnje število 
knjig. Ta knjižnica je pravo kulturno in 
duhovno bogastvo. Človek začuti, da so 
zbirko ustvarjali z veliko mero ljubezni in 
poznavanja tako gradiva kot tudi potreb 
ljudi. Strast do branja želi župnik deliti 

s farani in tako širiti znanje in duhovna 
obzorja.

Za začetek nekaj osnovnih podatkov. 
Knjižnica je v drugem nadstropju župni-
šča. Najprej je bila v eni sobi, kjer so bile 
police zelo hitro zatrpane s knjigami. Iz-
kazalo se je, da je knjig tako veliko, da je 
prostora v eni sobi premalo in lani poleti 
je knjižnica pridobila še en prostor. Sedaj 
je v dveh prostorih in meri 45 m2. V knji-
žnici je na 165 metrih polic trenutno več 

kot 6000 knjig in več kot 100 naslovov re-
vij. Gradivo je razporejeno v več sklopov 
in pregledno urejeno.

Starejše gradivo, raritete, je name-
njeno uporabi v knjižnici in obsega pri-
bližno 1500 knjig in več deset naslovov 
revij. Najstarejša knjiga, latinsko-nemški 
slovar, presega starost 200 let. Seveda je 
največ verskega gradiva, čeprav ne manj-
ka niti leposlovnih del in knjig z drugih 
področij, npr. o družbenih vprašanjih, 
psihologiji, medicini, kmetijstvu, zgodo-
vini. 

Odprtje Župnijske knjižnice Dobrepolje
Drugega aprila, na velikonočni ponedeljek, je bil v župnijskem domu blagoslov Župnijske knjižnice Dobrepolje. To je 
lepa pridobitev za župnijo in blagoslova se je udeležilo veliko faranov.

Župnik Franc Škulj je blagoslovil knjižnico. 
Foto: Tamino Petelinšek

Veliko zanimivih knjig je mogoče najti med nabožno književnostjo.
Foto: Tamino Petelinšek

Najstarejša knjiga v župnijski knjižnici je stara več kot 
200 let.

V zbirki najdemo zanimivo knjigo Narodna 
ekonomija. Knjiga je tiskan rokopis z datumom 
4. 4. 1906, brez navedbe avtorja. V Slovenskem 
biografskem leksikonu (1932, str. 562) najdemo 
pojasnilo: Janez Evangelist Krek je imel v letih 
1903–1907 predavanja v semenišču, ki so jih nekateri 
bogoslovci stenografirali, jih dali Kreku v pregled in 
nato te rokopise litografirali. Tako je nastalo pet knjig, 
med njimi omenjena Narodna ekonomija.

Med starejšimi knjigami najdemo več knjig o 
alkoholizmu, ki je bil že pred stoletjem velika težava. 
Kar nekaj jih je napisal dobrepoljski župnik Anton 
Mrkun. Njegov čut za dobrodelnost in socialna 
vprašanja daje pomemben pečat župnijski knjižnici.
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Zlasti starejše gradivo ima za sabo že 
dolgo dobo uporabe. O tem pričajo ob-
rabljeni listi, zavihki, podčrtano besedilo 
in zabeležene opombe ob robovih. Del 
starejšega gradiva je slabo ohranjen in 
poškodovan. Kako so knjige potovale 
med ljudmi in ustanovami, pa zanimivo 
pričajo tudi podpisi, posvetila in žigi, ki 
kažejo na zanimiva potovanja knjig.  

Novejše gradivo, izdano po letu 1960, 
obsega več kot 4500 knjig ter več deset 
naslovov serijskih publikacij in je name-
njeno izposoji na dom. Razdeljeno je po 
strokovnih področjih, npr. psihologija, 

družbene in naravoslovne vede, medi-
cina, umetnost, zgodovina. Pri leposlov-
ju prevladujejo dela domačih avtorjev. 
Še posebej je treba omeniti lepo zbirko 
zbranih del slovenskih pesnikov in pisa-
teljev. 

Najobsežnejši del, več kot 2/3 gradiva, 
je z versko vsebino. Tudi ta je je razdeljen 
na več sklopov, vse od nabožne književ-
nosti, verskih osebnosti, verske vzgoje in 
katehetike, pesmaric in notnega gradiva, 
pastoralne in moralne teologije, knjig o 
duhovnosti, zakramentih itd. pa vse do 
študijskega gradiva in učbenikov.

V zbirki je tudi domoznanski kotiček, 
kjer so vezani letniki Oznanil župnije 
Dobrepolje, glasilo Zavoda sv. Terezije 
Vrtnica, različni zapisi o Dobrepolju in 
dela dobrepoljskih avtorjev pa tudi nekaj 
drobnega tiska, fotografij in razglednic. 

Poseben del knjižnice, kjer je pre-
cej gradiva, je namenjen otrokom, zla-
sti mlajšim. Veliko je slikanic, različnih 
zgodb iz Svetega pisma pa o praznovanju 
božiča, velike noči, o zakramentih, cer-
kvenih osebah … Otroci bodo tukaj našli 
tudi bogat izbor knjig za Slomškovo bral-
no priznanje. ■

Starejše knjige sta v veliki meri zbrala župnika Anton 
Mrkun in Rafko Fabiani.

V otroškem kotičku je precej gradiva za mlajše otroke. Knjižnica je v dveh prostorih župnijskega doma.
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Sogovornik: Brane Blatnik, predsednik 
vaškega odbora

POVEZANOST VAŠČANOV:

Društva in organizacije, v katerih se 
vaščani združujejo:  

Daleč najpomembnejšo vlogo pri 
združevanju igra prostovoljno gasilsko 
društvo. To je precej dejavno in močno, 
saj je v njem več kot 190 članov, od tega 
24 veteranov, 60 mladincev in pionirjev, 
drugi pa smo operativci. Udeležujemo se 
številnih gasilskih tekmovanj, dve skupi-
ni pa sta se tudi letos uvrstili na držav-
no tekmovanje. Na vajah in sestankih se 
dobivamo v gasilskem domu, srečujemo 
pa se tudi na sobotnem javljanju (prva 
sobota v mesecu). 

Kot zanimivost moramo omeniti še 
t. i. četrtkove gasilke – na vajah se zbira-
jo ob četrtkih, v zimskih mesecih pa se 
namesto vaj dobivajo in se družijo (npr. 
pečejo palačinke …).

V vasi se zbira tudi molitvena skupina. 

Prostori, kjer se vaščani združujejo: 
Skoraj edini prostor, kjer se zbiramo, 

je gasilski dom. Notri potekajo vse gasil-
ske dejavnosti, sestanki vaške skupnosti, 
molitvena druženja. Tudi za umrlimi va-
ščani molimo v gasilskem domu, ne na 
domu. Veseli smo, da smo zgradili tudi 
prizidek, ki bo druženje še olajšal.

Interesi, ki združujejo vaščane: 
Na prvem mestu sta seveda gasilstvo 

in želja po pomoči. Ta se ne kaže le sko-
zi gasilske dejavnosti, ampak tudi na 
drugih področjih. Po vetrolomu smo se 
organizirali tako, da smo šli skupaj od 
hiše do hiše in prekrivali razkrite strehe. 
Kadar je kdo od vaščanov v stiski, pobe-
remo denar, pomagamo pa tudi z delom 
(ob kakih požarih in podobno). 

Združujemo se tudi na čistilnih ak-
cijah. 

Veliko se družimo tudi ob porokah. Ko 
se dekle iz vasi moži, pripravimo šrango 
in obudimo stare običaje. Ženin, ki želi 
odpeljati dekle iz vasi, mora pokazati šte-
vilne spretnosti (košnja trave, ličkanje in 
ruženje koruze, izdelovanje zobotrebcev, 
odvisno sicer od letnega časa) in potem 
ocenimo, če je primeren za nevesto. Z 
zbranimi sredstvi organiziramo piknik za 
celo vas. Ponoči pa gremo še na ohcet, 
oblečeni v kamelo. Tudi ta običaj skrbno 
ohranjamo. 

V vasi imamo tudi zanimivo tradicijo 
v zvezi s postavljanjem mlajev pred po-
roko. Denar, ki ga fantje dobijo (toler), 
potem mladina porabi za skupni izlet. 
Najamejo avtobus in se nekam odpravi-
jo, ponavadi pa izlet zaključijo v Izoli na 
ladjici, kasneje pa še s kopanjem. 

Glede verskih združevanj moramo 
omeniti še zelo dobro obiskano protipo-
žarno procesijo na veliki ponedeljek ter 
sejem na tiho nedeljo. 

                       Utrip občine – Zdenska vas
V aprilski številki sem preveril utrip vasi, ki jo prišlek v dolino najprej spozna. Skozi kar nekaj ozkih prometnih grl v 
Zdenski vasi se vsakodnevno prebija veliko naših občanov. Nad vasjo stoji slikovita cerkev sv. Antona, pod njo pa se 
odvija zanimivo vaško življenje, ki mu daje ton zelo dejavno gasilsko društvo. 
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ZNANI, POMEMBNI VAŠČANI  
(zadnjih 50 let): 

Vidim, da se vsak od nas trudi na svo-
jem področju, težko pa koga posebej po-
imensko izpostavim. 

DEJAVNOST VAŠKEGA ODBORA:
S čim se je vaški odbor Zdenske vasi 

ukvarjal v zadnjih letih? 
Urejali smo gozdne in poljske poti, jih 

nasuli in poravnali. Urejali smo vse po-
trebno glede priklopov na novo kanali-
zacijsko omrežje, zadnje čase pa tudi za 
zadnjo fazo optične povezave. Trenutno 
se dogovarjamo za ureditev nove šolske 
poti. Načrt je že narejen, pojavlja pa se 
nekaj težav v zvezi z odkupom zemlje. V 
zadnjem mandatu smo skupaj z Občino 
postavili nekaj dodatnih luči javne raz-
svetljave.  

Razmišljali smo o projektu ureditve 
Lipovega gaja. Narejen je bil projekt, ki 
je predvideval dve parkirišči za avtobus, 
v gaju pa bi stal nov kozolec, v katerem 

bi bila spominska soba z zgodovino in 
informacijami. Žal se je ta projekt nekje 
izgubil. Je pa velika škoda, da je vse to 
padlo v vodo. Del kozolca je bil predvi-
den tudi za manjši bivalni prostor, kjer 
bi lahko prespala skupina, recimo otrok, 
ki zdaj hodijo na tabore v druge kraje. V 
vasi imamo tudi nekaj kmetij, kjer bi lah-
ko pokazali kmečka opravila.  

Imeli smo tudi željo, da skupaj s Če-
belarskim društvom Dobrepolje v gaju 
postavimo učni čebelnjak, a tudi do re-
alizacije tega še ni prišlo. 

V vasi pogrešamo kako igrišče za igro 
otrok. Želeli smo postaviti igrala na luži, 
a se je, kljub temu da smo že imeli po-
krovitelja, zapletlo s pridobivanjem šte-
vilnih soglasij. 

V zadnjih letih je prišlo tudi do asfal-
tiranja ceste med Zdensko vasjo in Malo 
vasjo.  

Katere cilje in načrte ima vaški od-
bor Zdenske vasi za naprej?

Še naprej se bomo zavzemali za rea-
lizacijo nove šolske poti, ob tem pa tudi 
za novo avtobusno postajališče za šolski 
avtobus. Nekako moramo priti do vaške-
ga igrišča z igrali. 

Želimo si, da se rešijo kritična prome-
tna mesta. Najraje bi videli, da se gre v 
projekt obvoznice mimo vasi, a se zave-
damo, da bo to težko izvedljivo. 

Za kateri cilj si želite, da se najprej 
realizira?

Postavitev otroškega igrišča z igrali.

KATERE SO GLAVNE TEŽAVE, KI 
PESTIJO VAŠO VAS?

Nimamo varne avtobusne postaje 
za šolski avtobus. Skozi vas je pogosto 
prometni kaos, še posebej v prometnih 
konicah. Na nekaterih delih je cesta tako 

ozka, da nastajajo zastoji, zaradi števil-
nih avtomobilov pa je nevarno za manj-
še otroke. V zadnjem času je težava tudi 
ukinitev volišča v vasi. 

KAJ BI V VAŠI VASI POKAZALI 
TURISTU, KI PRIDE K VAM? 

Na prvem mestu Lipov gaj na Zden-
ski rebri. Nato seveda cerkev sv. Antona 
s freskami pa tudi bližnjo Svetoantonsko 
jamo.  

V vasi imamo kar nekaj kmetij, ki bi 
jih lahko pokazali ljubiteljem kmečkega 
življenja. Za mlajše, ki se šele spoznava-
jo s podjetništvom, bi bil lahko zanimiv 
lesni obrat, kjer je tudi sicer zaposlenih 
kar nekaj vaščanov. Pokazali in ponudili 
pa bi jim tudi avtohtono dobrepoljsko 
pijačo – foučk.  

VAS KAKŠNA ZNAČILNOST LOČI OD 
VAŠČANOV DRUGIH VASI? PO ČEM STE 
VAŠČANI ZDENSKE VASI ZNANI?

Mislim, da smo zelo povezani. To se 
vidi tudi po tem, da se številni bivši Zden-
ci, ki jih pot zanese drugam, radi vračajo 
in so še naprej člani gasilskega društva 
oziroma se počutijo kot Zdenci. ■
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Gospa Šormaz, lahko bralcem malce 
razložite, kaj vse vključuje zobozdra-
vstveno varstvo šolskih in predšolskih 
otrok?

Zobozdravstveno varstvo šolskih in 
predšolskih otrok vključuje različne de-
javnosti, predvsem redne preglede, pre-
ventivne oziroma sistematične preglede, 
razne preventivne dejavnosti, zdravlje-
nje bolnih zob (kurativa) ter drugo vzgoj-
no-varstveno delo. To zadnje opravljam 
skupaj z Zdravstvenim domom Grosu-
plje. Iz ZD Grosuplje prihaja sestra, ki 
izvaja preventivno delo, hkrati pa izvaja 
tudi program tekmovanja za najbolj či-
ste zobe. Jaz pa se ukvarjam tudi z zelo 
konkretnimi zadevami na individualni 
ravni, na primer z zagotavljanjem zob-
nih ščetk otrokom, ki je nimajo doma, in 
podobno. 

Zobozdravstveno varstvo v šolski zob-
ni ambulanti je namenjeno vsem otro-
kom (predšolskim in šolskim), do neke 
manjše mere pa lahko skrbim tudi za 
srednješolce in študente. Ti gredo sicer 
lahko tudi drugam, na primer k dr. Mar-
klju, a tam čakajo na obravnavo dlje. 

Sicer pa je izbira zobozdravnika svo-
bodna, vsekakor pa imajo v moji ambu-
lanti prednost otroci iz Dobrepolja. Do 
10 % svojega dela lahko namenim tudi 
odraslim, med katere pa sodijo tudi prej 
omenjeni študentje. 

Vsak zobozdravnik ima s strani zdra-
vstvene zavarovalnice določeno kvoto 
dela, ki je ne sme preseči. 

Koliko dobrepoljskih otrok pa hodi 
v vašo ambulanto?

Ocenjujem, da približno 90 %. Za dru-
ge so starši izbrali drugega izvajalca. 

Omenili ste preventivne sistematske 
preglede …

Da, te preglede opravljamo šolski zo-
bozdravniki za vse učence določene šole. 
Izvajamo jih enkrat  letno, tako da so 

vsako leto pregledani vsi učenci. Težavo 
predstavljajo manjkajoči učenci, saj jih 
je potem težje dobiti na pregled. To velja 
še posebej za tiste učence, ki sicer niso 
moji pacienti. 

Težave, ki jih opazim na preventivnih 
sistematskih pregledih, nato saniramo. 
Otroke po vsakem obisku naročim na 
nov termin. Dokler je to pač potrebno.

Kako starši naročijo otroke na prvi 
pregled pri vas? Ali so otroci na prvi 
stik z vami povabljeni avtomatično?

Trenutno je praksa taka, da s strani 
šole na začetku vsakega novega šolskega 
leta dobim seznam prvošolcev, nato pa 
učence med letom kličem na preglede. 
Če na teh opazim kake težave, jih spo-
ročim otrokovim staršem. Bojim se, da 
bo komunikacija po uvedbi uredbe o 
varovanju osebnih podatkov postala te-
žavnejša. 

Trenutno namreč kaže, da se bo po 
uvedbi uredbe treba naročiti. Starši naj 
bi otroka naročili na pregled, kar je še 
posebej pomembno za prvi pregled. To 
naj bi starši naredili že, ko je otrok v vrt-
cu. Nato se začne moje spremljanje in 
po potrebi zdravljenje. Starši dobijo ob 
naročilu tudi navodila, kako ravnati, da 

bodo zobje čim dlje ostali zdravi. 

Kako naj ravnajo starši, kadar za-
znajo težave z zdravjem zob svojih 
otrok? 

Najprej moram reči, da se stanje 
zdravja zob skozi leta, ko delam tukaj, 
izboljšuje. Zdaj je bistveno več ust z 
zdravimi zobmi kot nekdaj, manj je tudi 
gnilih zob. 

Sicer pa lahko starši vedno, ko se po-
javijo težave, pokličejo v ambulanto in 
otroka naročijo na pregled. Večjim otro-
kom pa lahko dajo zjutraj zdravstveno 
kartico, otrok pa se potem lahko oglasi 
v ambulanti. 

Kako pa naj starši ravnajo v primeru 
nujnih stanj (hujše bolečine, poškodbe 
zob itd.)?

Otroci so zelo aktivni in tudi veliko 
padajo. Če si otrok pri padcu zbije stalni 
zob, je tega treba dati obvezno v mleko, 
slano vodo ali fiziološko raztopino in ga 
odpeljati čim prej k zobozdravniku. Zob, 
ki se posuši, ni več uporaben. V primeru, 
da izbiti zob shranimo v mleku ali neki 
drugi, najraje rahlo slani tekočini, obsta-
ja možnost, da se zob ponovno prime. 
Tudi pri odlomljenih zobeh je podobno. 

Pogovor s šolsko zobozdravnico, dr. Ljubico Šormaz
V odsotnosti dr. Mariča, ki je dolga leta skrbel za pisanje o temah, povezanih z zdravstvom, sem obiskal šolsko 
zobozdravnico, dr. Ljubico Šormaz, ki se je dotaknila aktualnih tem iz šolske zobne ambulante. Spregovorila sva tudi o 
razpravah o njenem delu, ki so se odvijale v preteklih mesecih na različnih mestih.
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Če se nesreča zgodi popoldne, otroka 
lahko odpeljete k vsakemu zobozdravni-
ku v javni mreži in ta mora otroka oskr-
beti. 

Se mogoče napovedujejo kakšne no-
vosti ali spremembe glede vašega dela, 
tu mislim predvsem na morebitno 
spremembo urnika (delovnega časa) 
in na sistematske preglede za otroke 
iz Podružnične šole Struge? 

Če začnem pri koncu … Na PŠ Struge 
sem izvedla sistematski pregled v pone-
deljek, 23. 4. Nekateri otroci so bili naro-
čeni v ambulanto. Šola se bo potrudila, 
da jim bo omogočila prevoz.

Na zdravstveno zavarovalnico pa sem 
res poslala prošnjo za spremembo delov-
nega časa. Želim, da se urnik ambulante 
s četrtka prestavi na petek. 

In ko smo že pri novostih … Novost je 

nova naprava – trdotkivni zobni laser, ki 
ga odslej uporabljam pri svojem delu.

Nekaj vprašanj in polemik je bilo 
na svetu staršev in na izredni seji ob-
činskega sveta glede nekaterih vidikov 
vašega dela. Kako naj bi potekala kon-
struktivna komunikacija? Kam naj se 
starši obrnejo v primeru pritožb oziro-
ma nesoglasij? 

Vedno zagovarjam, da je prva in naj-
boljša možnost, da se oglasijo pri meni 
na pogovoru. Druga možnost je, da po-
kličejo telefonsko številko, ki je večino 
časa (kadar lista ne strgajo ali vržejo dol 
šolarji) obešena na oglasni deski pred 
ambulanto. Gre za kontakt kolegice zo-
bozdravnice, ki me po ustaljeni praksi v 
takih primerih zastopa. Lahko torej po-
kličejo njo in se z njo pogovorijo. 

Naslednja možnost pa je, da se obr-

nejo na zastopnika pacientovih pravic, 
podatki o njem pa so javno dostopni. 

Moje delo sicer nadzirajo Občina 
Dobrepolje kot koncendent, zdravstve-
na zavarovalnica ter razne inšpekcijske 
službe. 

Kaj bi ob koncu najinega pogovora, 
glede na izkušnje na naši šoli, svetova-
li staršem in učencem pri učinkovitem 
preprečevanju zobnih in ustnih bole-
zni?

V prvi vrsti svetujem redno in pravil-
no (vsaj) večerno umivanje zob. Nato pa 
tudi zdravo pamet pri prehranjevanju. 
Otroci naj pijejo vodo in mleko, ob tem 
pa čim manj sladk(an)ih pijač. Zavedam 
se, da nekateri starši zelo upoštevajo ta 
navodila, spet drugi pa bistveno manj ali 
pa sploh ne.

Hvala za pogovor in uspešno delo. ■

Mateja Lohkar

Vzgojiteljice smo povabile starše na po-
poldansko delovno akcijo. Skupaj s starši, 
starimi starši in otroki smo prigrabili igri-
šče, odstranili plevel in travo pod igrali, 
pometli dovoz do šole, uredili zeliščni in 
zelenjavni gredi, opravili spomladansko 
rez na jablani, prebarvali oziroma zašči-
tili lesene dele čutne poti, klopi, mize in 
ogrodja za senco.

Letos nam je Čebelarsko društvo Do-
brepolje poklonilo drevesi lipo in jerebi-

ko. Skupaj s starši smo drevesi posadili 
z namenom, ker so to medovite rastline, 
ki bodo čebelam ponujale medičino in 
cvetni prah, mi pa bomo sčasoma imeli 
prekrasen vrt in senco. Zasaditev ni niko-
li namenjena sama sebi, temveč pomeni 
dopolnitev ureditve okolice, ki se ureja.

Skupaj stremimo k temu, da bi površi-
ne v okolici vrtca postale zanimivo in bo-
gato učno okolje, zato jih urejamo s cve-
tličnimi gredicami, urejenima gredama 
za zelenjavo in zelišča ter kotičkom za ja-
godičevje. Prostor ob vrtu smo namenili 

kompostniku in hotelu za žuželke. Del 
naše zelenice je obogaten s čutno potjo. 
Posledično nastaja in se oblikuje pozitiv-
na ustvarjalnost, ki je temelj za kakovo-
stno nadgradnjo spodbujanja otrokove 
radovednosti, njegove ustvarjalnosti in 
akcijskega odnosa do okolja in narave. 
Površine okoli našega vrtca opazujejo in 
spremljajo vsi otroci, nudijo nam števil-
ne možnosti za raziskovanje, opazovanje 
in tudi aktivno, gibalno sodelovanje. 

Naš vrtec in šola sta vključena v pro-
gram Šolski ekovrt, ki nudi strokovno in 

Ureditev okolice vrtca v Kompoljah
V vrtcu (DE CICIBAN) že nekaj časa posvečamo veliko pozornosti urejanju okolice, ki bo po naših merilih in željah ter 
bo otrokom nudila možnosti za igro in učenje. Lansko leto nam je vetrolom polomil smreke na igrišču, ki so jih sanirali 
gasilci PGD Kompolje. Na začetku pomladi pa je bila končana tudi sanacija poškodovane ograje. Igrišče je bilo treba 
ponovno urediti in mu vdihniti življenje.
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Poseben pečat pa vsekakor temu dajo 
babice in dedki, ki imajo veliko lepega 
povedati o ljudskem izročilu iz naše do-
line. Močno partnerstvo med vzgojitelji, 
družinami in drugimi člani skupnosti je 
bistvenega pomena za otrokovo učenje 
in razvoj. 

Letošnja pomlad je kar malo zamujala, 
toda ko je prišla, je hitro prebudila nara-
vo. Hitro je začelo vse zeleneti in cveteti. 
V skupini Zajčki so otroci povabili svoje 
dedke na obisk v vrtec. Menili smo, da 
je les postal »možen« in da je pravi čas 
za izdelavo piščalke iz trslikovega lesa. 
Tako smo se vzgojiteljici in otroci skupaj 
z dedki odpravili v bližnji gozd. Najprej 

Piščalka iz trslikovine
Vzgojiteljice uvajamo v vrtcu dejavnosti, ki so povezane z bogatim ljudskim izročilom. To delo je pognalo korenine tudi 
v oddelku Zajčki in je preraslo v sodelovanje vrtca z različnimi društvi ter ustanovami v naši občini. 

»Otrok živi v svetu igre, pravljic 
in njegova domišljija skoraj ne 
pozna meja. Včerajšnji otroci so 
se sicer zabavali z drugačnimi 
igrami kot današnji, in če so 
sodobnemu otroku pravljice o 
škratih morda tuje, pa izživlja 
svojo domišljijo ob strojih in raznih 
tehničnih napravah: avto mu je 
tako živ, kot je bil včerajšnjemu 
otroku konjiček. Če torej otrok 
utrga spomladi cvet trobentice, ga 
vtakne v usta in zapiska nanj, mu 
velja toliko kot zaresna trobenta. 
Zato štejemo tudi otroške zvočne 
igrače med glasbila. Glasbilo je 
lahko vsak predmet, iz katerega 
hote izvabljamo zvoke, ki nam 
pomenijo glasbo. In kar bi bilo 
odraslemu človeku, ki posluša 
otroško zvočno igračo, samo 
brnenje ali poltiho cviljenje, 
pomeni otroku lahko pravo godbo« 
(Kumer).

informacijsko podporo vsem šolam, vrt-
cem v Sloveniji, ki vzpostavljajo ali negu-
jejo svoj šolski ekovrt(iček).

Nameni programa Šolski ekovrt so:
• spodbuditi oblikovanje šolskih in vr-

tčevskih ekoloških vrtov po vsej Slo-
veniji in njihovo vključevanje v pouk 
in vzgojo otrok;

• oblikovanje dejavne mreže šolskih 
ekovrtov, ki omogoča izmenjavo izku-
šenj in dobrih praks;

• spoznavanje ekološke pridelave;
• spoznavanje celovite kakovosti eko-

loških živil, ki vključujejo prehransko 
polnovrednost ter okoliške in socialne 
vidike.

Kolektiv vrtca DE Ciciban Kompolje 
se zahvaljuje staršem in starim staršem 
otrok skupin Zajčki in Medvedki za po-
moč pri ureditvi okolice. 

Zahvala tudi Čebelarskemu društvu 
Dobrepolje za obe drevesi. ■
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Marija Žnidaršič in Jerneja Škantelj, skupina 
Čebelice

S krajevno knjižnico sodelujemo že vrsto 
let. V mesecu marcu je ob izidu drugega 
dela Narodopisne knjižnice knjižničarka 
Tanja Zavašnik pripravila njeno predsta-
vitev za otroke iz vrtca. Ob izbranih sli-
kah iz knjige je zavrtela kolo časa nazaj in 
otrokom na njim primeren način pred-
stavila prejšnje čase. Otroci so z navdu-
šenjem poslušali in iz njihovih oči je bilo 
razvidno, kako doživljajo preteklost.

Poslušali so tudi zgodbo ge. Ančke La-
zar o gradu na Gorici. Ker pripoveduje 
v narečju, je bilo to otrokom še posebej 
zabavno. Ob slikah in besedilu so si ve-

liko zapomnili in še v vrtcu postavljali 
vprašanja o starih časih. 

Prav je, da ohranjamo našo dediščino 

in že otrokom pripovedujemo o njej, saj 
je res bogata. Hvala Tanji za sprejem in 
predstavitev. ■

Čebelice v knjižnici

Bojan Novak

Majhni otroci se povečini zelo radi po-
kažejo na odru, kjer se vživijo v dolo-
čeno vlogo. Igranje različnih likov jim 
predstavlja prav to – igro. Pod mentor-
stvom vzgojiteljice Maričke Žnidaršič in 
pomočnice vzgojiteljice Jerneje Škantelj 
so čebelice v četrtek, 5. aprila, odigrale 
predstavo kar dvakrat. Otrok je namreč 
toliko, da je bilo treba odigrati predstavo 
dvakrat, da so lahko vsi nastopili. Prav 

dobro jim je šlo in med prisotnimi starši 
je bilo čutiti mešanico ponosa in tistih 
vprašujočih pogledov, ki pomenijo: je 
naš otrok res že tako velik? 

Po odigranih predstavah so otroci še 
skupaj recitirali dve pesmi, eno za mame, 
drugo za očete. Starše so odpeljali še v 
svojo igralnico in nam jo ponosno raz-
kazali ter povedali, v katerem kotičku se 
najraje igrajo. 

Hvala obema vzgojiteljicama za vsako-
dnevni trud in za prijetno popoldne. ■

Otroci iz skupine Čebelice so pripravili nastop za starše
V vrtcu Ringaraja se vedno kaj zanimivega dogaja. Otroci uživajo v pripravi nastopov za svoje starše. Tako so se tudi 
otroci iz skupine Čebelice dolgo časa pridno pripravljali na to, da pred starši zaigrajo predstavo Babica Zima. 

smo poiskali grm trslikovega lesa. Od-
rezali smo veje in pogledali, ali je les 
že »možen«. Ugotovili smo, da nekatere 
veje so že, druge pa še ne. Toda vseeno 
so dedki poizkusili in lubje se je snelo od 

lesa. Otroci so z navdušenjem opazovali 
dedke pri izdelavi piščalke in neučakano 
čakali, kdaj bo iz nje prišel zvok. Piščalke 
so dedki hitro naredili in otroci so z vese-
ljem piskali na njih. Dedek od Veronike 

pa je izdelal tudi rog iz lubja trslikovne. 
Piščalke iz lubja veljajo za značilne 

predstavnike otroških glasbil, premine-
jo s pomladjo vred in utihnejo brž, ko se 
posušijo. ■

"Veliko govorimo o vzgoji otrok, a začeti je treba najprej pri sebi. Vzgajati in urediti moramo sebe, če 

hočemo vzgajati in urejevati otroke. Spoštovati jih moramo, če hočemo biti spoštovani." 

Mirko Mahnič
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Moja rodna domovina – Kjer hiša mojega stoji očeta

David Lohkar, učenec 6. b razreda centralne šole na Vidmu, je nagrajenec vseslovenskega 10. Literarnega natečaja 
»Moja rodna domovina – Kjer hiša mojega stoji očeta«, ki sta ga razpisala za slovenske osnovnošolce v domovini 
in zamejstvu Združenje veteranov mesta Ljubljana in OŠ Vič pod častnim pokroviteljstvom predsednika Boruta 
Pahorja.

Ema Sevšek, mentorica

Gre za literarni natečaj, na katerem še 
posebno ponosno sodelujemo že vrsto 
let in na katerem naši učenci dosegajo 
zavidljive rezultate. 

Spregovoriti in zapisati o domovini. 
Krepiti narodno zavest, ljubezen do 
domovine, doma, domače pokrajine, 
slovenskega jezika … Kajti prav jezik 
ter kultura sta tisto, kar je dalo moč 
slovenskemu narodu, da je preživel v 

najtežjih zgodovinskih trenutkih in se 
ohranil. Se bo ohranil tudi za naše za-
namce? Šestošolci in sedmošolci, ki so 
s pisano slovensko besedo v verzih in 
prozi izrazili svoja domoljubna čustva, 
nam dajejo upanje, da se bo. 

Preberite drobno, a stilno dovršeno 
pesmico šestošolca Davida Lohkarja, 
ki je prepričala ocenjevalno komisijo, 
ko je izbirala trideset najkakovostnej-
ših besedil slovenskih mladih literatov. 
In preberite tudi v verze izlita čustva o 

domovini še drugih besednih ustvar-
jalcev: Fride Petelinšek, Andraža Ro-
tarja, Martina Kralja in Aneja Buščaja. 
V prihodnji številki pa bomo lahko 
brali kakovostna besedila mladih pro-
zaistov: Jake Grandovca, Marije Gran-
dovec, Sare Duščak, Gaje Svetec in 
Klare Šinkovec. Nadejamo se, da bodo 
vsa objavljena v zborniku Moja rodna 
domovina. ■

Kjer hiša mojega stoji očeta

Tam, kjer hiša mojega
stoji očeta,
bival sem že dolga leta.
Tam, kjer stoji
jablana prekrasna,
so na mojem vrtu 
žita, polna klasja.
Moja domovina mi je vedno
kot družina.
Ko poslavljam se, mi je težko,
zato me je že v srcu dostikrat stisnilo. 
Moja domovina je Dolenjska 
in v mojem srcu bije kri slovenska. 
Mama, oče govorita, 
da mi slovenska kri je kot ulita.

David Lohkar, 6. b

Kjer hiša mojega stoji očeta

Kjer hiša mojega stoji očeta,
tam rodni moj je dom,
to je domovina. 
Velike znanosti tu treba ni,
ni filozofa, ki iz tega znanost naredi.

Tista hiša, tisto drevje,
še vedno na istem mestu je,
ista hiša, druge osebe, isto drevje, drugi 
sad,
vse drugače je kot prej.

Ni več takega veselja,
kot v otroštvu je bilo;
še se spomnim te radosti,
otroškega smeha ne pozabim še.

Zdaj pa sam po svetu tavam,
ob meni ni očeta, tistega zvestega,
vedno stresel rešitev je iz rokava,
ta bila je vedno prava.

Rad nazaj bi odšel, 
v svojo rodno domovino,
a samo je pot naprej,
ni nobene poti več nazaj.

Zdaj iščem novo domovino,
rodne domovine nimam več,
ostali so samo spomini nanjo ...

Andraž Rotar, 6. b

Kjer hiša mojega stoji očeta

Tam za goro,
tam hiša mojega stoji očeta.

Ob hiši jablana stoji, 
vsako leto bogato obrodi.

Zraven hiše gozd stoji, 
poln lepih živali.

Nedaleč morje je, v 
njem plavajo ribice.

Slovenija moja domovina je,
tu življenje lepo je.

Tu rožice cvetejo 
in ptički pojejo.

Slovenija velika država ni,
a lepša od večine je.
Tu življenje
kot v pravljici je.

V Sloveniji dva milijona ljudi živi,
po njih teče zvesta slovenska kri.

Martin Kralj, 6. b
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Kjer hiša mojega stoji očeta

O, edina moja domovina,
kjer odraščal sem vse te dni,
kjer moje mlade so korenine,
kjer živel sem vsa ta leta,
mesece, dneve in noči.

Ljubim srčno te, zelo,
zato pišem pesmico ti to.
Tvoje ime, domovina, lepo je zelo,
zato, draga domovina, nikdar zapustil te 
ne bom;
a če te bom, se tudi vrnil bom.

Svojo drago domovino z družino
vedno ljubil bom.
Kadar vrnem se domov,
v srcu čutim ljubezen domačo.

Anej Buščaj, 6. b

Kjer hiša mojega stoji očeta

Dom.
Cerkveni zvonec kliče: 
Bim – bam – dom.

Oh, Slovenija, moja rodna domovina!
Kje si, kje?

Si v mojem srcu?
Si v moji duši?
Si v mojem koraku?

Moja rodna domovina, 
kliče me domotožja sila.

Kje kakšen kraj je,
kjer bi mogla ti služiti?

Kje je kraj,
kjer mogla bi ljubiti?

Kje je kraj, 
kjer ugajalo bi mi biti?

Je to na bojnem polju?

Je v omari, polni moljev?

Kje je, 
kje?

Kliče me ta močna sila,
v Kompolje me je vodila.

Naj tu ostanem?

Bi mogla tu služiti?

Bi mogla tu ljubiti te?

Frida Petelinšek, 6. b

Sonja Lenarčič

Se morda sprašujete, zakaj je pomemb-
no branje? 

Branje nam povečuje besedni zaklad, 
koncentracijo, spodbuja domišljijo ter 
razmišljanje o prebranem. Dobra knjiga 
nas lahko v mislih odpelje v kraje, tako 
realne kot fantazijske, ki jih še nikoli ni-
smo obiskali. Lahko nas prestavi tudi v 
druga časovna obdobja, ki jih sami nikoli 
ne bi mogli doživeti. Prav tako nas branje 
seznani z osebnostmi, poklici in ljudmi, 
ki jih še nismo imeli priložnosti spoznati. 
Branje je vpogled v tuje izkušnje in beg v 
lastne sanje, spoznavanje sebe, drugih, 
različnih uporabnih informacij, nasvetov 
ter koristno kratkočasenje.

V petek, 6. 4. 2018, smo tako prišli v 
šolo ob 20.30, se udobno namestili v učil-
nicah in odšli najprej na večerjo. Dobro 
podprti smo se potem odpravili v razrede 

vsak s svojo knjigo in se posvetili branju 
in pogovorom o knjigah. Vsak učenec je 
prinesel s sabo knjigo, ki jo je želel, tako 
so se na bralnem seznamu znašle krimi-
nalke, znanstvena fantastika, ljubezen-

ske zgodbe, pravljice, resnične zgodbe, 
zgodovinski romani pa tudi knjige v an-
gleškem jeziku – pravo malo morje zvr-
sti in žanrov. Vsaka po svoje zanimiva in 
vsaka s svojo zgodbo. 

Noč knjige na OŠ Dobrepolje
Branje je lahko tudi zabavno, kar spoznavajo tudi naši učenci. Branje smo 
si še malo popestrili in preživeli noč s knjigo v roki kar v šoli. Učenci, ki radi 
berejo in opravljajo bralno značko, so imeli letos na naši šoli prvič Noč knjige. 
To je noč, ko se učenci in učitelji družijo ob knjigah in pogovorih. Udeležilo se 
je je 25 učencev od 7. do 9. razreda. 

Kdor knjige rad bere, cekin s tal pobere.

Noč knjige na OŠ 
Dobrepolje

6. 4. in 7. 4. 2018
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Učenci so brali in se pogovarjali pozno 
v jutro – najbolj vztrajni so bili ob knjigi 
do 2. ure zjutraj, ko jih je premagal spa-
nec. Ugotovili smo, da se lahko prav do-
bro in predvsem zabavno spi tudi v šoli 
na blazinah in v spalnih vrečah. Seveda 
poleg branja ni manjkalo veselega dru-
ženja, smeha, celo petja, ki se je razlega-
lo iz učilnic. Ugotovili smo, da je branje 
lahko tudi zelo zabavno.

Noč je prehitro minila in po skupnem 
zajtrku smo odšli še na sobotni pouk. 
Malo zaspani, a veseli. Noč knjige je 
uspela, zato upam, da bomo naslednje 
leto privabili še kakšnega bralca več. Sli-
ke si lahko ogledate v Galeriji.

Izvedbo naše Noči knjige je podprl 
Šolski sklad OŠ Dobrepolje, za kar se mu 
iskreno zahvaljujemo.

Vtisi učencev:

Ko smo prespali v šoli, smo odkrivali za-
bavna doživetja s knjigo v roki. To noč 
smo se zabavali, brali knjige in preizku-
sili noč preživeti do zgodnjih ur skupaj s 
prijatelji, s katerimi smo delili mnenja o 
knjigah. Bila je neizmerno dobra izkušnja 
in bi jo še kdaj ponovila. Komaj čakam, 
da bo bralna noč še naslednje leto.

Eva Šinkovec, 7. razred

Noč knjige mi je bila zelo všeč, najbolj 
mi je bilo všeč, da smo bili ob prižgani 
luči dolgo pokonci. Večerja in vroča čo-
kolada sta bili top.

Klara Šinkovec, 7. razred

Na prvi Noči knjige ne bi čisto ničesar 
spremenila, saj je bilo popolno. Najbolj 
mi je bilo všeč, ko smo knjige lahko bra-

li pozno v noč, pa tudi jedli smo lahko 
različne prigrizke. Upam, da bo tudi na-
slednje šolsko leto Noč knjige.

Manja Siard, 8. razred

Všeč mi je bilo, ker smo lahko brali 
dolgo v noč – neomejeno. Prav tako je 
bilo dobro, ker je bilo vse tako zelo spro-
ščeno. Predlagal bi, da si poleg branja 
knjig ogledamo še kakšen film.

Erik Ašič, 8. razred

Všeč mi je bilo, da smo se družili in bili 
malo odmaknjeni od telefonov in drugih 
naprav.

Karin Butala, 9. razred

Všeč mi je bila ideja, da se odmakne-
mo od vseh stvari (telefonov, računalni-
kov …) in si vzamemo čas za branje. 

Lejla Bekonjič, 9. razred
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Ažbe Strnad, 7. b

Naša novinarska ekskurzija se je začela 
ob 8.30. Avtobus nas je odpeljal proti 
Grosuplju. Na avtobusu smo se zelo za-
bavali. Poslušali smo glasbo in se pogo-
varjali. Najprej smo šli na Radio Zeleni 
val. Tam smo srečali voditeljico, ki nam 
je povedala veliko podatkov o radiu. Nato 
smo odšli v studio, kjer smo spoznali go-
vornico Radia Zeleni val. Pokazala nam 
je vse od serverjev do sobe, kjer snemajo, 
pokazala pa nam je tudi, kako so včasih 
predvajali glasbo in kako jo zdaj. Ko smo 
izvedeli, od kod izbira glasbo, nam je po-
vedala, da jo lahko izbira sama, lahko pa 
jo izbira tudi računalnik. Na internetu je 
poiskala top 10 pop skupin in v računal-

nik napisala Game over. Prosili smo jo, če 
lahko predvaja pesem Ubila si del mene. 
Nato je izbrala mene in Aleksandro, da 
sva govorila na radiu. Vprašala me je, 
zakaj se naša občina imenuje Dobrepo-
lje. Povedal sem ji, da zato, ker imamo 
veliko njiv in polj ter dobrih ljudi. Nato 
smo povedali, da to pesem posvečamo 
svojemu plesnemu učitelju Denisu, ki 
je tudi pevec te glasbene skupine. Nato 
smo se odpravili od tam in avtobus nas 
je odpeljal na POP TV.

Ko smo prispeli tja, nas je v stavbi 
sprejela vodička. Najprej smo si ogledali 
studio 24 ur. Tam nam je pokazala po-
sebne kamere, na katerih piše besedilo, 
ki ga morajo voditelji brati. Imenujejo 
se boben. Nato nam je povedala, kako 

so včasih in kako zdaj prikazujejo vre-
me − včasih so imeli zeleni zaslon, kar 
pomeni, da so ga prikazali samo navi-
dezno, zdaj pa prikazujejo vreme tako, 
da je tudi med snemanjem vidno, kar 
je za voditelje lažje. Vprašali smo jo, od 
kod dobijo vse serije in oddaje. Povedala 
nam je, da morajo za serije in oddaje (ki 
jih niso naredili oni) plačati veliko de-
narja. Zato kupijo film/serijo, ki jo bodo 
predvajali ne samo eno leto, ampak več 
let. Potem smo si šli ogledat studio SVET. 
Tam smo videli studio, nato pa smo odšli 
v prostor, kjer urejajo, kdaj bo kaj pred-
vajano, in pa v sobo za bobnarja (tistega, 
ki upravlja besedilo na bobnu). Ko smo si 
še to ogledali, smo odšli ven. Pojedli smo 
malico, nato pa stekli v skate park, kjer 
smo se zelo zabavali. Čez nekaj časa nas 
je poklicala učiteljica in smo se odpravili 
na avtobus ter končali svojo novinarsko 
ekskurzijo.

Imeli smo se zelo lepo, veliko smo se 
naučili in spoznali delo pravih novinar-
jev. ■

Obiskali smo Pop TV in Radio Zeleni val
Učenci izbirnega predmeta šolsko novinarstvo smo se odpravili ogledat Radio Zeleni val in televizijsko hišo POP TV.

"Kot lahko dnevno svetlobo 

vidiš skozi male luknjice, tako 

se tudi človekov značaj kaže 

v malih stvareh." 

Neznan avtor

"K plemenitemu človeku 

spadajo tri stvari: človečnost, 

ta rešuje potrtosti; modrost, 

ta rešuje dvomov; pogum, ta 

rešuje strahu." 

Konfucij
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Petra Andoljšek Žagar, vodja šole

Vsak na tem svetu ima rad svojo mamo, 
saj je vedno ob tebi, ko jo potrebuješ. 
Otroci, ki obiskujejo PŠ Kompolje in vrtec 
Kompolje, so se svojim mamam zahvalili 
tako, da so skupaj z učiteljicami pripravi-
li prireditev ob materinskem dnevu.

Učenci, ki sodelujejo pri ustvarjalnem 
krožku, so z okrasitvijo prispevali k bolj 
slovesnemu vzdušju pod mentorstvom 
učiteljice Petre Andoljšek Žagar.

Prireditev je bila pisano obarvana z 
raznovrstnimi točkami. Na odru je bilo 
slišati tri pesmice, ki jih je zapel otroški 
zbor pod mentorstvom Petre Jerič.

Sledil je nastop otrok iz skupine Zajč-
ki, ki so se predstavili s pesmico Jaz pa 
grem na zeleno travco pod vodstvom 
Mateje Lohkar in Mojce Mlakar.

Otroci iz skupine Medvedki so pri-
pravili igrico z naslovom Trije metulji. S 
pogumnim pripovedovanjem se je pred-
stavil Gal Pugelj. Mentorici sta bili Petra 
Usenik in Anita Glač.

Učenci petega razreda so deklamira-
li pesmi za mamico pod mentorstvom 
Nine Petek.

Pod mentorstvom Marije Hočevar in 
Kristine Jazbinšek Vovk so se učenci 1., 
2. in 3. razreda predstavili s pesmicami in 
dramatizacijo v angleškem jeziku.

Za konec pa so vse nas zasrbele pete. 

Meh harmonike je raztegnil Žan Štefanc, 
učenci dramsko plesnega krožka pa so se 
predstavili s tremi folklornimi plesi. Nji-
hova mentorica je Špela Bobnar.

Skozi vse točke programa sta nas od-

ločno vodila Enja in Rene Gliha Škufca. 
Pri vodenju ju je usmerjala Lucija Pusto-
tnik.

Za ozvočenje je poskrbela ekipa 
Soundlighta. ■

Materinski dan na Podružnični šoli Kompolje
Praznično okrašena dvorana gasilnega doma Kompolje je bila v četrtek, 22. 3. 2018, polna obiskovalcev. Mamice, 
babice in drugi obiskovalci so uživali ob pestrem programu, ki smo ga pripravili učenci in zaposleni na PŠ Kompolje.

Fo
to

: 
B

oj
an

 N
ov

ak



Naš kraj ■ april 2018 31••• Iz vrtca in šole •••

Nina Kaufman

Januarja se je na Konservatoriju za glas-
bo in balet Ljubljana odvilo mednarodno 
tekmovanje v okviru festivala EMONA 
2018. Uspehi naših učencev:

SAKSOFON (mentor Andrej Tomažin, ob 
klavirju Lovorka Nemeš Dular):
• Maksim Gal Šehič je v 1. kategoriji dose-

gel 98,43 točke in zlato plaketo.

KLARINET (mentor Mitja Dragolič, ob 
klavirju Darja Brcar):
• Filip Smrečnik je v 1. kategoriji dosegel 

94,00 točke in srebrno plaketo. 

KLARINET (mentorica Ana Anderlič, ob 
klavirju Darja Brcar in Evelin Legović):
• Gaja Zelnikar je v 1. kategoriji dosegla 

93,43 točke in srebrno plaketo,
• Sara Mulh je v 1. kategoriji dosegla 92,57 

točke in srebrno plaketo.
Na 12. Mednarodnem tekmovanju har-
monikarjev za nagrado Avsenik, ki je 
potekalo 3. in 4. februarja 2018 v Begu-
njah, sta tekmovalca dosegla naslednji 
rezultat:

• Gašper Štajnar je v skupini klavirska/
kromatična harmonika kategorija A do-
segel 93,00 točk ter srebrno priznanje 
(mentor Primož Kranjc),

• Nejc Bavdek je v skupini klavirska/kro-
matična harmonika kategorija C dose-
gel 91,67 točke ter srebrno priznanje 
(mentor Matej Kovačič).

47. tekmovanje mladih glasbenikov Re-
publike Slovenije je potekalo na regijski 
ter državni ravni februarja in marca 2018. 
Takole so se uvrstili naši učenci:

CITRE (mentorici Neli in Karmen Zidar 
Kos):
• Pavlina Šifrar je v kategoriji I. b dosegla 

89 točk ter bronasto plaketo.

VIOLONČELO (mentorica Tamara 
Đorđević, ob klavirju Darja Brcar):
• Ivana Šifrar je v kategoriji I. a dosegla 97 

točk ter zlato plaketo.

VIOLINA (mentorica Polona Udovič, ob 
klavirju Eva Sotelšek in Darja Brcar):
• Ivan David je v kategoriji I. a dosegel 

95,20 točke ter zlato plaketo,

• Mima Kovačič je v kategoriji I. a dosegla 
87 točk ter bronasto plaketo,

• Lucija Ivan je v kategoriji I. b dosegla 90 
točk ter srebrno plaketo.

VIOLINA (mentorica Špela Janša, ob kla-
virju Evelin Legovič):
• Jure Malovrh je v kategoriji II. a dosegel 

85 točk ter bronasto plaketo.

Priznanja za udeležbo so prejeli: Ana 
Kramar in Ana Krevh (solfeggio), Tristan 
Maj Udovič Bes, Ana Posavec, Mirjam 
Zvonar in Ajda Blaževič Arko (violina) 
ter Urška Hren (violončelo).

Ivana Šifrar je na 21. regijskem tekmo-
vanju mladih glasbenikov Ljubljane preje-
la posebno priznanje za najboljšo izvedbo 
obvezne skladbe v disciplini.

Korepetitorka Darja Brcar je hkrati pre-
jela posebno priznanje za zgledno sodelo-
vanje s tekmovalko in za umetniško pod-
poro.

Mednarodno tekmovanje Svirél 2018, 
odvijalo se je marca, je bilo še posebej do-
bro obiskano, rezultati naših učencev pa 
več kot odlični:

Glasbena šola Grosuplje znova blestela na tekmovanjih
Pomlad se je končno prebudila, naši učenci in njihovi mentorji pa že s polno paro osvajajo nagrade na glasbenih 
tekmovanjih. Kot vsako leto so se učenci Glasbene šole Grosuplje udeležili regijskega in državnega 47. tekmovanja 
mladih glasbenikov Republike Slovenije TEMSIG, uspehe so nizali na mednarodnem tekmovanju Emona festival pa 
na 12. Mednarodnem tekmovanju harmonikarjev za nagrado Avsenik, zelo številno so se udeležili tudi mednarodnega 
tekmovanja Svirél. S ponosom objavljamo njihove rezultate.
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VIOLINA (mentorica Polona Udovič, ob klavirju Darja Brcar, 
Eva Sotelšek in Urška Petek):
• David Ivan je v kategoriji beginner dosegel 94 točk ter srebrno 

priznanje,
• Tristan Maj Udovič Bes je v kategoriji beginner dosegel 95 točk 

ter zlato priznanje,
• Tara Šurbek je v kategoriji beginner dosegla 96 točk ter zlato 

priznanje,
• Tinkara Kastelic je v kategoriji junior dosegla 85 točk ter bro-

nasto priznanje,
• Mima Kovačič je v kategoriji junior dosegla 93 točk ter srebrno 

priznanje,
• Sara Jernejčič je v kategoriji elementary dosegla 88 točk ter bro-

nasto priznanje,
• Lucija Ivan je v kategoriji elementary dosegla 94 točk ter sre-

brno priznanje.

VIOLINA (mentorica Špela Janša, ob klavirju Evelin Legović):
• Daniel Sami Blažič je v kategoriji superior dosegel 85 točk ter 

bronasto priznanje,
• Jure Malovrh je v kategoriji superior dosegel 89 točk ter brona-

sto priznanje.

VIOLINA (mentorica Eva Pal, ob klavirju Darja Brcar):
• Rosana de Laat je v kategoriji elementary dosegla 90,5 točke in 

srebrno priznanje.

SAKSOFON (mentor Andrej Tomažin, ob klavirju Lovorka Ne-
meš Dular):
• Tjaša Perhaj je v kategoriji elementary dosegla 89 točk in bro-

nasto priznanje,
• Filip Pavel Merzel je v kategoriji elementary dosegel 93 točk in 

srebrno priznanje,
• Maksim Gal Šehič je v kategoriji elementary dosegel 95 točk in 

zlato priznanje.

SAKSOFON (mentor Jaka Ahačevčič, ob klavirju Evelin Lego-
vić):
• Johan Ramšak je v kategoriji junior dosegel 87 točk in bronasto 

priznanje.

CITRE (mentorici Neli in Karmen Zidar Kos):
• Pavlina Šifrar je v kategoriji elementary dosegla 94 točk ter sre-

brno priznanje.

KLJUNASTA FLAVTA (mentorica Suzana Paternost Žužek, ob 
klavirju Kristina Arnič in Darja Brcar):
• Isabela Šoštarič Zvonar je v kategoriji junior dosegla 100 točk 

in zlato priznanje,
• Zala Kramar je v kategoriji intermediate dosegla 93 točk in sre-

brno priznanje.

HARMONIKA (mentor Dean T. Zavašnik):
• Domen Zupančič je v kategoriji junior dosegel 88 točk in bro-

nasto priznanje.

Vsem tekmovalcem, njihovim mentorjem in staršem iskreno 
čestitamo! ■

Sprejemni preizkusi 
Glasbene šole Grosuplje za 
vpis v šolsko leto 2018/2019
IZOBRAŽEVALNI PROGRAM GLASBA

V glasbeno šolo se lahko vpišejo otroci, ki uspešno opra-
vijo sprejemni preizkus in so v okviru priporočene starosti 
(glej predmetnik www.gsg.si). Ker je število prostih mest 
omejeno, se sprejmejo kandidati/kandidatke z boljšimi 
rezultati.
Namen sprejemnega preizkusa je ugotoviti, ali ima kan-
didat/kandidatka primerno razvit posluh, čut za ritem, 
sposobnost glasbenega pomnjenja ter fizične in zdra-
vstvene sposobnosti za učenje instrumenta. Na spreje-
mnem preizkusu kandidat/kandidatka zapoje pesem po 
lastni izbiri, posnema tone različnih višin ter melodične 
in ritmične motive.

Sprejemni preizkusi za šolsko leto 2018/2019 bodo pote-
kali v soboto, 19. in 26. maja 2018, od 9. do 13. ure na 
naslednjih podružnicah:

• Grosuplje: Glasbena šola Grosuplje, Partizanska cesta 
5, 1290 Grosuplje,

• Dobrepolje: Jakličev dom, Videm 34, 1312 Videm - Do-
brepolje,

• Ivančna Gorica: Srednja šola Josipa Jurčiča, Cesta II. 
grupe odredov 38, 1295 Ivančna Gorica,

• Škofljica: Osnovna šola Škofljica, Klanec 5, 1291 Ško-
fljica.

Posebna priprava ali predhodna prijava nista potrebni.
O rezultatih sprejemnih preizkusov in datumu vpisa bodo 
starši kandidatov/kandidatk pisno obveščeni na domači 
naslov.

IZOBRAŽEVALNA PROGRAMA PREDŠOLSKA GLASBENA 
VZGOJA IN GLASBENA PRIPRAVNICA

Predhodnega preizkusa razvitosti glasbenih sposobnosti 
ni treba opravljati. Izpolnite le vpisni list, ki ga na dan 
sprejemnega preizkusa oddate vodji podružnice.

Predšolska glasbena vzgoja je skupinski pouk za otro-
ke stare 5 let. Pouk poteka enkrat tedensko po 60 minut. 
Program traja eno leto. 

Glasbena pripravnica je skupinski pouk za otroke stare 
6 let. Pouk prav tako poteka enkrat tedensko po 60 minut 
in traja eno leto. V glasbeno pripravnico se lahko vključijo 
tudi otroci, ki pred tem niso obiskovali predšolske glas-
bene vzgoje.
Urniki skupinskega pouka bodo znani konec avgusta 
(www.gsg.si). ■
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Jože Prijatelj

Redna letna skupščina je priložnost 
za pregled opravljenega dela zadnjega 
leta, in ker se letos zaključuje petletni 
mandat, je to priložnost tudi za pregled 
opravljenega dela v mandatu. Leto 2017 
je bilo zelo delavno. Konec lanskega leta 
smo imeli izredno skupščino, na kateri 
smo dopolnili Statut GZ Dobrepolje, tako 
da je usklajen z novimi Pravili gasilske 
službe prostovoljnih gasilcev, ki so bila 
sprejeta na plenumu GZ Slovenije.

Veliko časa in energije smo gasilci po-
svetili izobraževanju in usposabljanju, 
saj le usposobljen gasilec lahko pravilno 
in uspešno pomaga ljudem v nesreči. V 
gasilski zvezi smo v tem mandatu organi-
zirali tečaje za vodjo enote, nadaljevalni 
tečaj za gasilca, dva tečaja za varno delo 
z motorno žago, naši člani pa so se iz-
obraževali tudi pri sosednjih gasilskih 
zvezah, in sicer za nižje gasilske častnike 
ter gasilske častnike, in obiskovali tečaj 
za vodenje velikih intervencij. Poleg or-
ganiziranih tečajev so znanja in veščine 
pridobivali tudi za različne specialnosti 
v Izobraževalnem centru na Igu in v Se-
žani. Samo usposabljanja za specialnosti 
(gašenje notranjih požarov modulov A 
in B, nevarne snovi, reševanje s helikop-
terjem, gozdni požari, tehnično reševa-
nje …) so se naši operativci udeležili za 
skupaj več kot 200 dni.

Le usposobljen gasilec s primerno 
opremo je lahko tudi učinkovit. Zato smo 
v preteklem mandatu veliko vlagali v na-

bavo nove opreme. Tako je gasilska zveza 
sofinancirali nabavo:

• gasilskega vozila za gozdne požare 
GVGP1;

• dveh vozil za prevoz moštva GVM1;
• ene motorne brizgalne;
• veliko tehnične opreme (pagerjev, ra-

dijskih postaj …);
• osebne zaščitne opreme (nabavili smo 

veliko število zaščitnih oblek, kombi-
nezonov …);

• veliko manjše oz. drobne gasilske 
opreme;

• ne smemo pa pozabiti, da je bil zgra-
jen nov gasilski dom v Strugah in ob-
novljen gasilski dom v Hočevju.

Gasilska zveza je sofinancirala novo 
opremo na podlagi Pravilnika o finan-
ciranju opreme, vemo pa, da so veliko 
sredstev morala zbrati oz. dodati še sama 
društva.

Mandat, ki se zaključuje, je bil man-
dat, v katerem je narava pokazala svojo 

moč. Tako smo imeli velike poplave, žled 
in na koncu še vetrolom. Poleg tega smo 
se gasilci morali zoperstaviti kar nekaj 
velikim požarom (delavnica, kozolec, vi-
kend, hiša …) v naši občini, bili pa smo 
aktivni tudi pri požaru na Primorskem. 
Gasilci smo delo uspešno opravili.

Kljub opravljenemu ogromnemu 
prostovoljnemu delu vseh gasilcev v 
občini Dobrepolje pa župan (ali pod-
županja) ne najde časa, da bi se udeležil 
letne skupščine, na kateri so bili prisotni 
predstavnik GZ Slovenije, predstavniki 
vseh gasilskih zvez v regiji Ljubljana II, 
predstavniki sosednjih gasilskih zvez iz 
regije Ljubljana I, predstavnik policijske 
postaje in domače gasilke in gasilci.

Na skupščini so delegati društev iz-
volili novo vodstvo, ki je nekoliko spre-
menjeno od prejšnjega. Sprejeta sta bila 
letni plan dela in finančni načrt za leto 
2018. Srednjeročni plan dela za celoten 
mandat od 2018 do 2023 pa bo vodstvo 
zveze – poveljstvo in upravni odbor – pri-
pravilo v naslednjih mesecih. 

Na skupščini sta predsedujoči in po-
veljnik regije LJ II podelila priznanja re-
gije Ljubljana II, ki se imenujejo po veli-
kem gasilcu Ignaciju Merharju, rojenemu 
1856 v Prigorici pri Ribnici, ki je uvedel 
slovenska povelja v gasilstvo in prvi uve-
del gasilski pozdrav NA POMOČ! 

Priznanja so prejeli zaslužni člani Jože 
Lenarčič, Aleš Strnad in Jože Zrnec ml. 
Čestitamo!

NA POMOČ! ■

Zaključili smo petletno mandatno obdobje …
Gasilska zveza Dobrepolje je imela 23. marca 2018 redno letno skupščino, na kateri smo pregledali delovanje v 
zadnjem letu in sklenili mandatno obdobje. 
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Uroš Gačnik 

Zaradi velikih finančnih sredstev, ki jih je 
treba nameniti za ta tečaj, smo si razdelili 
mesta tako, da je iz GZ Dobrepolje tečaj 
obiskovalo 15 operativcev, iz GZ Grosu-
plje pa 16. Izobraževanje, ki ga je izvedla 
reševalna postaja Univerzitetnega klinič-
nega centra Ljubljana z vodjem izobra-
ževanja Antonom Posavcem in drugimi 
inštruktorji, je obsegalo teoretični del ter 
nadvse koristne praktične delavnice. Na 
omenjenih praktičnih vajah se je skupi-
na slušateljev razdelila v tri oddelke, kjer 
so aktivno delali pod budnimi očesi in-
štruktorjev – reševalcev. Na tečaju so se 
tako seznanili z vsebinami, ki obsegajo: 
temeljne postopke oživljanja, zaustavlja-
nje krvavitev, triažo, imobilizacijo poško-
dovanih udov, preveze, transport, izvla-
čenje poškodovanega iz vozila, uporabo 
avtomatskega eksternega defibrilatorja 
(AED), akutne zastrupitve, porod na tere-
nu, poškodbe, ozebline, opekline, utopi-
tve, zadušitve, šok, opremo prvih posre-
dovalcev, uporabo kisika, tujke v dihalih, 
aspiracijo ustne votline, ukrepanje ob 
epileptičnih napadih, vročinskih krčih, 
možganski kapi, hipoglikemiji … ter še 
in še – skupaj 71 ur aktivnega dela.

Lokacijsko je občina Dobrepolje pre-
več oddaljena od trenutnega sistema za 
zdravniško posredovanje v primeru srč-
nega zastoja, prometnih nesreč in po-
dobnega. Najbližjo zdravstveno pomoč 
imamo namreč oddaljeno v realnem času 
min. 20–30 min, kar je vsekakor preveč. 
Če želimo zagotavljati zdravstveno oskr-
bo občanom v občini Dobrepolje na višji 
ravni, bi bilo treba pristopiti k aktivnemu 
reševanju tovrstne problematike. V ta na-
men smo gasilci ter Občina Dobrepolje 
pristopili k nakupu AED-ja, ki ga ima 
sedaj vsaka vas, kjer deluje gasilsko dru-
štvo. Usposobili smo prve posredovalce, 
ki bodo temelj za strokovno posredova-

nje. Z danimi ukrepi bomo v prihodnje 
skušali omiliti primanjkljaj zdravstvene 
oskrbe, ki bi jo morala zagotavljati držav-
na institucija.

Vsekakor je odgovornost, da poskr-
bi za enako oskrbo med državljani, na 
strani države, vendar se stvari prepočasi 
premikajo na bolje. Prav tako je v teku 
urejanje statusa prvih posredovalcev na 
ravni URSZR. Upam, da se statusi uredijo 
in se tako tudi zakonsko poskrbi za zašči-
to prvih posredovalcev, ki so razširjeni že 
po celotni Sloveniji.

Gasilci osrednje enote PGD Videm - 
Dobrepolje so šli še korak dlje, saj so s 
svojimi sredstvi kupili dodaten AED, od 

zaključka tečaja do danes pa so v društvu 
organizirali sedaj že tradicionalno me-
sečno vajo, ki je posvečena obnavljanju 
znanja prve pomoči in prenašanju znanja 
na druge operativne člane. V letu 2017 
smo namreč imeli kar 7 interveniranj, 
na katera so nas poklicali kot pomoč pri 
oživljanju zaradi zastoja srca in podob-
no. V letu 2018 se je to do meseca aprila 
primerilo že dvakrat. Izobraževanje se bo 
nadaljevalo kontinuirano, saj je stalno 
obnavljanje pridobljenega znanja ključ-
nega pomena. PGD Videm - Dobrepolje 
je bogatejše kar za štiri nove certificira-
ne prve posredovalce – gasilce bolničar-
je. S tem so se novi člani pridružili ekipi 
strokovnjakov (dipl. medicinskih sester, 
zdravstvenih tehnikov), ki so pred tem 
skrbeli za področje prve pomoči. Druga 
društva v GZ Dobrepolje pa so pridobila 
po dva usposobljena člana.

Iskrene čestitke vsem, ki so uspešno 
opravili tečaj. Na tečaju so si tako prido-
bili ogromno znanja in vem, da se sedaj v 
Dobrepoljski dolini počutimo vsaj za od-
tenek bolj varne. Hvala, ker ste žrtvovali 
svoj čas, in hvala, ker svoje znanje pre-
našate na druge operativne člane in svoj 
prispevek daste tudi na intervencijah. ■

Prva pomoč – gremo – Na pomoč!
V poveljstvu Gasilske zveze (GZ) Dobrepolje smo v mandatu 2013–2018 iskali ustrezne rešitve z namenom 
zagotavljanja zdravstvene oskrbe v primeru poškodb, ki nastanejo kot posledica prometnih nesreč ter drugih nesreč, 
kjer smo prisotni gasilci. Že dalj časa sta v nas tleli želja in potreba, da se usposobi kader, ki bo kakovostno posredoval 
ob morebitnih nesrečah. V ta namen smo v mesecu januarju 2018 organizirali tečaj za prve certificirane posredovalce, 
na katerega smo povabili tudi prijatelje gasilce iz sosednjega Grosuplja.  
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ČEBELARSKO DRUŠTVO DOBREPOLJE        

Vlado Auguštin, ČZS, in Ana Kaplan Novak

Čebela spremlja človeka na njegovi ži-
vljenjski poti že od pradavnine. Z njenim 
pridelkom medom si je že v prazgodo-
vini tešil lakoto in celo reševal življenje. 
Med svojim razvojem je človek spoznal 
še druge številne koristnosti čebele. Le 
čebeli kot opraševalki se lahko zahvali-
mo za bogat izbor sadja in zelenjave v 
svoji prehrani kakor tudi za rastlinsko 
raznovrstnost v naravi.

Ko čebele obiskujejo cvetove, na ka-
terih nabirajo medičino in cvetni prah, 
pogosto pridejo v stik s strupenimi sred-
stvi, ki se v kmetijstvu uporabljajo za za-
ščito rastlin. V intenzivni pridelavi hrane 
se uporabi fitofarmacevtskih sredstev za 
zdaj še ni mogoče izogniti. In dokler bo 
tako, bo obstajala možnost zastrupitve 
čebel. Čebelarjenje zato postaja zelo 
zahtevna kmetijska dejavnost, njegovi 
rezultati pa so odvisni od številnih de-
javnikov, med katerimi je sodelovanje 
kmeta in čebelarja med pomembnejšimi. 
Soodvisnost je bila v preteklosti premalo 

poudarjena, celo prezrta. Dejstvo je, da 
je pridelek kmetov odvisen od pridnosti 
čebelarjev in tudi pridelek čebelarja od-
visen od delovanja kmeta. Eni in drugi 
morajo imeti odgovornost do okolja in s 
tem do čebel. Nedvomno se lahko ljudje 
čebelam zahvalimo za marsikatero do-
brino, ki smo je deležni, zato smo dolžni 
z njimi ravnati previdno in spoštljivo.

Da ne bi bili več priča zastrupitvam 
čebel, čebelarji vse uporabnike FFS pro-
simo, da te uporabljajo v skladu z načeli 
dobre kmetijske prakse in varstva okolja. 

Posebno pozornost naj posvetijo čebe-
lam z naslednjimi ukrepi: 
• Pred načrtovano uporabo FFS natanč-

no preberite priložena navodila, saj je 
v njih in tudi na embalaži opozorilo, 
ali je sredstvo strupeno za čebele. V 
glavnem so za čebele škodljivi vsi in-
sekticidi in imajo to tudi zapisano na 
etiketi. Posebno bodite pozorni na 
znak čebele v rdečem okvirju.

• Priporočena sredstva uporabljajte v 
najnižjih priporočenih odmerkih.

• Uporabljajte za čebele manj nevarne 
pripravke.

• Škropite v večernih urah ali ponoči, ko 
se čebele že v panjih.

• Pred škropljenjem pokosite podrast v 
sadovnjaku ali vinogradu.

Da bo na travnikih še naprej veliko 
raznovrstnih rož in zvokov brenčečih 
čebel ter da bodo cvetoča sadna drevesa 
oprašena, slovenski čebelarji pozivamo 
vse uporabnike fitofarmacevtskih sred-
stev, da so pri njihovi uporabi skrajno 
previdni. ■

Pravilna uporaba fitofarmacevtskih sredstev
Uporabljate škropiva in druga fitofarmacevtska sredstva? Potem vas prijazno pozivamo, da fitofarmacevtska sredstva 
uporabljate na način, da z njimi ne zastrupljate čebel. Od čebel so namreč odvisni vaši pridelki, pomembno pa je tudi 
zavedanje, da fitofarmacevtska sredstva puščajo sledove v pridelani hrani.

Pomor čebel zaradi nepravilne uporabe 
fitofarmacevtskih sredstev, vir: www.ivancna-gorica.si

Približuje se prvi svetovni dan čebel, 20. 
maj, ki ga bomo obeležili s številnimi 
dogodki. Mnogi dogodki so se vrstili že 
v aprilu, med drugim tudi dnevi odprtih 
vrat čebelarskih društev, o čemer bomo 
spregovorili v naslednji številki Našega 
kraja. Uradno praznovanje bo potekalo 
na Breznici (pri Žirovnici) v domačem 
kraju Antona Janše, začetnika sodob-
nega čebelarstva in enega največjih 
poznavalcev čebel. Tam še danes stoji 
njegov čebelnjak oz. njegova rekon-
strukcija. Čebelnjak, v katerem je moj-
ster čebelaril, je stal do leta 1877. Takrat 
so zaradi dotrajanosti na istem mestu 

postavili novega, enako velikega. 
Leta 2017 je Zavod za turizem in 

kulturo Žirovnica poskrbel za obnovo 
čebelnjaka Antona Janše na Breznici. 
Celostna obnova, ki je potekala pod 
nadzorom Zavoda za varstvo kultur-
ne dediščine Kranj, je zaključena in 
čebelnjak pripravljen na prvo uradno 
praznovanje svetovnega dneva čebel, 
ki bo na Breznici potekalo maja 2018. 
Zamenjani so bili dotrajani deli, resta-
vrirane panjske končnice, leseno stre-
ho je zamenjala prvotna slamnata, v 
notranjosti so bila izdelana glinena tla. 
Janšev čebelnjak je tako obnovljen, da 

se v njem lahko ponovno čebelari. Z 
obnovo kulturnega spomenika je bila 
vzpostavljena pristna podoba spomin-
skega čebelnjaka na izvorni lokaciji, ki 
predstavlja pomemben in prepoznaven 
element bogate čebelarske dediščine 
na Gorenjskem. 

Organizator pričakuje 117 prapor-
ščakov iz različnih slovenskih čebelar-
skih društev in približno 2000 čebelar-
jev ter kar 1000 gostov, od katerih je 
mnogo tujih. Veseli nas, da s svetov-
nim dnevom čebel čebelam priznava-
mo njihov pravi pomen in skrbimo za 
njihovo ohranitev. ■

Prvi svetovni dan čebel
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Gerta Gregorka

Društvo gobarjev Bujštine »Boletus« iz 
Umaga že tradicionalno vsako leto orga-
nizira mednarodno srečanje gobarjev v 
Umagu. Letos je bila v njihovi organiza-
ciji to že 13. prireditev, imenovana »13. 
Medjunarodni dani gljiva i bilja – SMRČ-
KIJADA«, ki traja tri dni. Prvi dan Smrčki-
jade potekajo predavanja o gobah, drugi 
dan organizirajo nabiranje smrčkov 

(mavrahov) in divjih špargljev v okolici 
Umaga ter izdelavo najlepše gobarske 
palice, tretji dan pa poteka tekmovanje v 
kuhanju gobjih jedi. Mi smo se udeležili 
drugega dneva prireditve. 

Člani društva gobarjev Štorovke Šen-
trumar Hočevje smo v soboto, 14. 4. 
2018, v zgodnjih jutranjih urah svoje po-
tovanje začeli na Vidmu, pot nadaljevali 
preko Hočevja, Krke, Ivančne Gorice in 
Ljubljane, kjer so se nam pridružili čla-

ni Mikološko gobarskega društva Ig. Po 
kratkem postanku za jutranjo kavico 
na Ravbarkomandi smo pot nadaljevali 
mimo Kopra in Šmarja do mejnega pre-
hoda Dragonja, kjer smo brez čakanja 
vstopili v državo Hrvaško. V Umagu so 
nam gostitelji pripravili prisrčen spre-
jem. Gobarji so se že zbirali v skupinah, 
da jih vodniki odpeljejo v okoliške goz-
dove nabirat smrčke in divje šparglje, 
da se zaradi nepoznavanja terena ne bi 
izgubili. 

Tisti, ki se niso odpravili v gozdove, 
so odšli raziskovat lepote Umaga in res 
so imeli kaj videti. Čudovito mesto, lepo 
vreme in ugodno morsko podnebje, vse 
to ponuja mesto Umag. Po treh urah so 
se iz gozdov vrnili nabiralci smrčkov. 
Njihove košare niso bile pretirano polne 
gob smrčkov, vendar jih je bilo dovolj, da 
so organizatorji lahko pripravili manjšo 
razstavo gob in determinacijo nabranih 
primerkov, predvsem smrčkov. Sledil je 
pozdravni govor predsednika Gobarske-
ga društva Boletus Umag. Pozdravil je 
vse udeležence Smrčkijade, še posebej 
predstavnike prijateljskih gobarskih dru-
štev iz Hrvaške, Srbije, Slovenije, Bosne 
in Hercegovine in Italije, ter se zahvalil za 
udeležbo na njihovi vsakoletni prireditvi 
–Smrčkijadi.  

Organizatorji so podelili nagrade za 
najlepšega smrčka, najlepšo palico in 

Člani DGŠŠ Hočevje na 13. Smrčkijadi v Umagu
V mesecu aprilu 2018 smo se člani Društva gobarjev Štorovke Šentrumar Hočevje odpravili k svojim sosedom na 
Hrvaško, kjer smo se udeležili mednarodne prireditve »13. mednarodni dnevi gob in zelišč« v Umagu. 
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nagrade za največ nabranih primerkov 
gob v košari. Nagrada za najlepšo go-
barsko palico in najlepšega smrčka je 
letos pripadla članom gobarskih društev 
iz Hrvaške. Nagrado za prvo in drugo 
mesto, za najlepšo košaro z največ na-
branimi primerki različnih vrst gob, pa 
smo prejeli mi – Društvo gobarjev Što-

rovke Šentrumar Hočevje – in naš član 
Bojan Jereb s svojo košaro. Po končani 
podelitvi priznanj vsem predstavnikom 
udeležencem gobarskih društev je sle-
dilo še prijateljsko druženje ob zvokih 
glasbe domačega ansambla. Ob prijetnih 
zvokih dalmatinske glasbe so odmevale 
tudi slovenske pesmi, še posebej pesmi 

ansambla Slavka Avsenika in Lojzeta 
Slaka. 

Prijetno je bilo druženje z gobarji na 
13. mednarodni Smrčkijadi v Umagu. 
Gostiteljem smo se zahvalili za povabilo 
in gostoljubje ter obljubili, da prihodnje 
leto zopet pridemo. ■

Ne bodi sam, pridruži se nam
IZ DRUŠTVA UPOKOJENCEV DOBREPOLJE

Marija Tegel

Vprašanj ali predlogov tudi tokrat ni bilo, 
zato bomo svoje delo nadaljevali po za-
stavljenem planu.

Naši gostji, tako naša koordinatorka 
iz osrednje zveze Dolenjske ga. Malči 
Žitnik kot tudi predsednica Društva upo-
kojencev Šmarje - Sap (s tem društvom 
največ sodelujemo), sta nam povedali 
kar nekaj spodbudnih besed, da bo naš 
upravni odbor lahko deloval še z večjo 
zavzetostjo in veseljem.

No, moram povedati, da tudi tokrat 
nismo bili brez kulturnega programa. 
Naš MePZ »Škrjanček« nam je zapel tri 
pesmi. Tudi pevovodja g. Lado je razte-
gnil svoj meh in še bolj popestril njihov 
nastop.

Gospa Gabrijela Škantelj je pripravila 
in zrecitirala svojo pesem o pomladi, saj 

je bila pomlad že čisto blizu.
Ker je bil ravno materinski dan, je 

ga. Tončka Kastelic pripravila dve lastni 
pesmi. Še posebej doživeto je povedala 
pesem Mama. 

Hvala vsem nastopajočim, da so kul-
turno obarvali naš občni zbor. 

Ja, kaj smo pogrešali? Kakšnega pred-
stavnika občinske uprave, da bi nam za-
želel vsaj lepo popoldne. Kajti mislim, da 
je društvo s 336 člani največje v dolini, in 
prav bi bilo, da tudi predstavniki občine 
slišijo, kaj in kako smo delovali. Lepo bi 
bilo slišati kakšen predlog za nadaljnje 
delo in ali lahko pričakujemo kakšno po-
moč s strani občine. Mogoče naslednjič.

Kaj bo v prihodnje?
Že med prvomajskimi prazniki bodo 

poverjeniki pobirali prijave in denar za 
izlet na Primorsko. Izlet bo v soboto, 5. 
maja. Obiskali bomo šavrinske griče, To-

nino hišo z rekonstrukcijo oljarne z mli-
nom in stiskalnico, Muzej solinarstva, ki 
je na Fontaniggeah ob kanalu Giassi. Pot 
bomo nadaljevali do Lucije in naprej do 
Portoroža. Sprehodili se bomo po turi-
stičnem biseru naše obale. Nazaj grede 
bomo obiskali Koper in si ogledali še ko-
prsko stolnico. 

Pozno kosilo bomo imeli v znani go-
stilni v Senožečah. 

No, hitro nam bo minil maj in že 20. 
maja bomo pripravili vsakoletno sreča-
nje starejših in bolnih. Srečali se bomo 
ob 13. uri na kosilu, nadaljevali pa s pri-
jetnim druženjem. Tudi tu nam bodo za-
peli naši Škrjančki in lahko se jim bomo 
pridružili.

Srečanje bomo pripravili skupaj s Kra-
jevno organizacijo Rdečega križa Dobre-
polje. 

Lepo vabljeni! ■

Na materinski dan, zadnjo nedeljo v marcu, smo v društvu upokojencev imeli redni občni zbor. Udeležba je bila 
številna. To popoldne se nas je zbralo več kot 100 članov. Udeleženci občnega zbora so z zanimanjem poslušali 
poročila za preteklo leto in načrte za leto 2018. Pri načrtu za letošnje leto sem prisotne povabila, naj predlagajo kakšno 
dodatno dejavnost, kot na primer pikado, šah, balinanje, kolesarjenje in ne nazadnje hojo, ki bi nam še kako prišla 
prav.



38 Naš kraj ■ april 2018••• Iz društev •••

Marta Šuštar

Ker ugotavljam, da pogosto ljudje ne 
vedo, kako naj zaprosijo za pomoč pri 
Karitas in na koga naj se obrnejo, ob-
javljam najpomembnejše informacije, 
povzete po članku iz publikacije Občni 
zbor Škofijske karitas Ljubljana, 17. ma-
rec 2018.

Prosilec naj se najprej obrne na sode-
lavca Karitas v njegovi vasi (v vsaki vasi 
imamo enega ali dva sodelavca oz. sode-
lavki ŽK) ali na g. župnika Franca Škulja, 
ki je predsednik Župnijske karitas in bo 
informacijo posredoval vodstvu ŽK. Lah-
ko pa stopite v stik z nami na e-naslov: 
karitas.dobrepolje1@gmail.com.

Ko se nekdo prvič obrne na Karitas po 
pomoč, podpiše izjavo, s katero dovoli, 
da Karitas zbere osebne podatke vseh 
družinskih članov. Vsi podatki o prosil-
cih so strogo varovani in zaupni. O njih 
govorimo samo z ožjimi sodelavci, ko se 
dogovarjamo o obliki pomoči. Če osebe, 
ki prosijo za pomoč, še niso uveljavile 
vseh oblik pomoči, ki jih lahko pridobijo 
pri državnih institucijah, jih napotimo, 
da to storijo.

Pomoč se prosilcu dodeli na podlagi:
• prošnje družine ali posameznika;
• priporočila sodelavcev ŽK ali druge 

osebe (prijatelji, sorodniki, znanci, 
sosedje), ki prepoznajo stisko in ob-
vestijo sodelavce Karitas;

• na priporočilo državnih institucij 
(CSD, šola, patronažna služba …) ali 
nevladnih organizacij.

Dokazila za ugotavljanje potrebnosti 
pomoči:
• zadnja plačilna lista;
• zadnji odrezek od pokojnine;
• potrdila o prejetih nadomestilih oseb-

nega dohodka (bolniško nadomestilo, 
nadomestilo za brezposelnost);

• zadnja odločba o otroškem dodatku 
(odločbo o otroškem dodatku je treba 
predložiti zaradi celotnega pregleda 
družinskih prejemkov);

• potrdilo ZRSZ-ja o brezposelnosti;
• preživnina, ki jo prejemajo otroci;
• avtorsko delo;
• dohodki iz premoženja;
• dohodki iz kmetijske dejavnosti in ka-

tastrski dohodek;
• dohodki iz dejavnosti;
• družinske pokojnine otrok;
• odločba o subvenciji najemnine;
• odločba o prejeti denarni socialni po-

moči.

Ko seštejemo vse prihodke, jih delimo 
s številom družinskih članov. Tako dobi-
mo cenzus za pomoč v hrani. Pri Karitas 
je letos cenzus za eno osebo, ki živi sama, 
brez drugih sredstev za preživljanje, 
500  €. Če živita skupaj dve odrasli ose-
bi brez drugih sredstev za preživljanje, 
je cenzus za prvo osebo 400 €, za drugo 
osebo 250 € (skupaj 650 €), za vsakega 
otroka, ki so ga starši dolžni preživljati, 
pa še dodatnih 250 €. Krediti in dolgovi 
se pri cenzusu ne upoštevajo. Cenzus za 
pomoč v hrani je za starejšo upokojeno 
osebo, ki živi sama, 480 €.

Župnijska karitas Dobrepolje nudi, 
na podlagi vseh potrebnih dokazil, ma-
terialno pomoč v obliki občasnega pla-
čila nujnih položnic (elektrika, komu-
nala, dopolnilno zdr. zavarovanje …), če 
imamo na računu ŽK dovolj denarja. V 

letu 2017 smo porabili 900 € za plačilo 
položnic, tudi letos smo že plačali nekaj 
položnic, trenutno pa nimamo dovolj 
sredstev, da bi lahko nudili tako obliko 
pomoči. V večji stiski vseeno lahko za-
prosite za pomoč in bomo vašo vlogo 
posredovali Škofijski karitas Ljubljana. 
Karitas ni državna institucija, ampak 
prostovoljna dobrodelna organizacija. 
Lahko damo samo to, kar dobimo.

Pomoč v obliki hrane iz Sklada za 
evropsko pomoč najbolj ogroženim (EU 
hrano) pa lahko dobijo naslednje kate-
gorije prosilcev:

V prvo skupino spadajo: samohranil-
ke z otroki, družine z mladoletnimi otro-
ki, predvsem tiste, kjer je eden od staršev 
brezposeln ali prejemnik denarne soci-
alne pomoči (DSP), posamezniki pre-
jemniki DSP, prejemniki iz nadomestil 
invalidskega zavarovanja ali invalidske 
pokojnine ter tisti, ki so brezposelni. V to 
skupino sodijo tudi starejši z najnižjimi 
pokojninami, ki živijo sami in jih pogosto 
spremlja tudi bolezen.

Druga skupina so osebe, ki se znajde-
jo v trenutni stiski in potrebujejo pomoč 
(stečaji, naravne nesreče, zamude izpla-
čil plač), brezdomne osebe, begunci …

Druge osebe, ki sebe prepoznajo kot 
socialno ogrožene.

Pri vključitvi v ta program pomoči se 
upoštevajo tudi posebne okoliščine, kot 
so zadolženost, neurejene razmere za bi-
vanje, bolezen, invalidnost ter druge iz-
redne razmere, ki niso predmet dokazil. 

Okvirna merila za dodelitev  
materialne pomoči
Karitas je svetovna dobrodelna organizacija, ki s številnimi in raznovrstnimi projekti lajša stiske ljudi. Župnijska karitas 
Dobrepolje (ŽK) je del te dobrodelne mreže, ki deluje v tesni povezanosti s Škofijsko karitas Ljubljana in preko nje s 
Slovensko karitas. Župnijska karitas Dobrepolje pomaga posameznikom in družinam, ki bivajo v župnijah Dobrepolje 
in Struge oz. v občini Dobrepolje in sodeluje v programih pomoči Škofijske karitas Ljubljana, o katerih ste redno 
obveščeni s publikacijami, ki jih najdete na poličkah pod korom v župnijski cerkvi na Vidmu. 

Župnijska Karitas Dobrepolje-Videm
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Prosilci, ki prejemajo samo hrano 
iz Sklada za evropsko pomoč najbolj 
ogroženim, morajo prav tako predložiti 
dokazila o dohodkih. Lahko tudi delno 
presegajo cenzus, če njihovo socialno 
stanje spada v katero koli prej omenjeno 
kategorijo. Prejeta pomoč se evidentira 
v skladu s pravili in obrazci, ki jih vsako 
leto določi Ministrstvo RS za delo, druži-
no, socialne zadeve in enake možnosti.

Hrano iz Sklada za evropsko pomoč 
se na državni ravni razdeli organizaci-
ji Rdečega križa in Karitas, zato lahko 
posamezniki in družine zaprosijo za to 
pomoč obe organizaciji. 

»Ne delajte ničesar iz prepirljivo-
sti in ne iz praznega slavohlepja, 
ampak imejte v ponižnosti drug 
drugega za boljšega od sebe. Naj 

nobeden ne gleda samo nase, tem-
več tudi na druge.« 

(Fil 2,3-4)

Hrana EU nam je podarjena in jo z 
veseljem delimo vsem pomoči potreb-
nim, plačati pa moramo prevoz hrane iz 
Ljubljane. Sodelavci Karitas občasno sli-

šimo, da nekateri občani godrnjajo in se 
zgražajo, če zvedo, da nekdo dobiva po-
moč v hrani s strani Karitas oz. iz Sklada 
za evropsko pomoč. Kot vidite, je vsaka 
prošnja resno obravnavana in podprta 
z dokazili. Res pa je, da bi verjetno še 
marsikdo potreboval pomoč, pa ne vemo 
zanj. Lepo prosimo, da nam sporočite, če 
opazite stisko družine ali posameznika v 
svoji okolici oz. če spoznate, da bi nekdo 
potreboval pomoč, pa ne upa prositi. Saj 
veste, kaj pravi pregovor: »Lažje je dajati 
kot prejemati.«

Če sebe prepoznate kot socialno ogro-
ženo osebo, lahko zaprosite za pomoč in 
ne bodite nevoščljivi nekomu, ki to skro-
mno pomoč dobiva. 

Ob tej priložnosti se iskreno zahvalju-
jemo vsem, ki sodelujete pri raztovarja-
nju in delitvi hrane EU, predvsem ekipi 
mladih fantov, ki z veseljem pridejo in z 
lahkoto opravijo delo, ki je za nas starejše 
sodelavke kar precej naporno.

Prav tako se lepo zahvaljujemo vsem, 
ki ob velikonočnem žegnu prispevate da-
rove za stanovalce v domovih starejših, 
in mladim, ki jim te darove razdelite. Pri 
tej veliki in lepi dobrodelni akciji, ki je 
postala že tradicionalna, je res vključena 
vsa župnija. Bog vsem povrni!

Vemo, da nismo popolni in nismo 
brez napak, zato bodimo prizanesljivi 
in dobrohotni do drugih ljudi. Smo še v 
velikonočnem času, v katerem smo ve-
liko slišali o odpuščanju in ljubezni do 
bližnjega.

Ohranimo v sebi to ljubeznivo držo do 
naših bližnjih in veselimo se prebujajoče 
pomladi. ■

»Če torej premore kaj opominjanje 
v Kristusu, če kaj spodbujanje iz 

ljubezni, če kaj občestvo Duha, če 
kaj sočustvovanje in usmiljenje, 

dopolnite moje veselje s tem, da ste 
istih misli in iste ljubezni, ene duše 

in enega mišljenja.«
(Fil, 2, 1-2)

Renata Škulj

V PSVZ Prizma Ponikve smo se v priča-
kovanju pogovarjali o simbolih in pome-
nu velike noči ter si nekaj misli zapisali. 
Pred cvetno nedeljo smo nabrali šibje, 
zelenje, bršljan in oljčne vejice za izde-
lovanje butaric. Dvorana je bila polna 
pridnih rok. Prav vse nas je prevzel naš 
delovni inštruktor Roman, ki je z veliko 
natančnostjo vezal vse zelenje v večjo 
butaro, ki nam je bila hkrati simbol in v 
okras. T. i. žegnan les naj bi ubranil vsega 
hudega ljudi, živali … V največje veselje 
nam je bila delavnica barvanje pirhov s 
čebulnimi olupki. Barva je bila lepa na-
ravna, rdečerjava. Prvič smo uporabili 
tehniko risanja s sokom limone in ustva-

rili prelepe umetnine.
Zahvaljujemo se tudi gospodu Marin-

ku, ki je obiskal naše stanovalce, ki so si 
želeli k spovedi. Vsakemu vedno nameni 
nasmeh in lep stavek, med nas deli upa-
nje, radost ...

Velikonočni dnevi so nam v razmislek, 
prinašajo mir in odpuščanje.

Hvala tudi mladim iz Ponikev, ki se 
vsako leto spomnite naših stanovalcev 
in jih obdarite s pisanimi vrečkami z ve-
likonočnimi dobrotami, jim zapojete in 
polepšate dneve.

Vsem vam želimo, naj velikonočno 
sporočilo traja vse leto, naj bo leto dobro-
te, milosti in zlasti upanja bolnim, osa-
mljenim, vsem preganjanim in pomoči 
potrebnim. ■

Velikonočni prazniki v Zavodu  
Prizma Ponikve
Zima je bila dolga, vendar smo dočakali pomlad in velikonočne praznike. 
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RDEČI KRIŽ SLOVENIJE
OBMOČNO ZDRUŽENJE GROSUPLJE
Taborska cesta 6, 1290 Grosuplje
Tel. 01 781 16 30, fax 01 781 16 31, GSM 051 380 351
e-pošta: grosuplje.ozrk@ozrks.si
spletna stran: www.grosuplje.ozrk.si

Zdravstveno letovanje otrok  
in kolonija v letu 2018 

7-dnevno zdravstveno letovanje in kolonija bosta poteka-
la od 30. junija do 7. julija, 9-dnevna pa v istem terminu, 
le dva dni dlje, do 9. julija. Prijavnice otroci lahko dobijo v 
tajništvu šole ali na spletu.

Za zdravstveno letovanje mora otroka predhodno pregle-
dati njegov izbrani zdravnik in izpolniti predpisani obrazec 
na hrbtni strani. Obojestransko izpolnjen obrazec vrnite v 
našo pisarno čim prej oziroma do 22. maja 2018. Prispevek 
staršev za zdravstveno letovanje za 7 dni je 53,20 €, za 9 dni 
pa 68,40 €.

Kolonija je namenjena zdravim otrokom s slabšim soci-
alnim statusom. Zdravniškega izvida ne potrebujete. Izpol-
njeni prijavnici priložite kopijo odločbe CSD-ja za denarno 
pomoč ali za otroški dodatek in opišite socialno-materialni 
položaj družine. Prispevek za 7-dnevno kolonijo znaša 80,00 
€, znesek pa bomo s pomočjo donatorjev znižali na osno-
vi utemeljene prošnje. Pri višjih dohodkih družine bo cena 
150,00 €, prednost pa bodo imeli otroci iz družin z nižjimi 
dohodki.

Če ne gre za zdravstveno indikacijo ali za socialno šibko 
družino, lahko otroka prijavite na samoplačniško letovanje. 
Cena za 7 dni je 301,00 €, za 9 dni pa 387,00 €. 

Otrokom, ki jim bo letovanje odobreno, bomo junija po-
slali na dom položnico z ostalimi navodili, prispevek pa bo 
treba plačati do 18. junija 2018.

Razpis za voditelje in pedagoškega vodjo  
na zdravstvenem letovanju in koloniji otrok 

na Debelem rtiču 2018

Rdeči križ Slovenije – Območno združenje Grosuplje or-
ganizira na Debelem rtiču 9-dnevno zdravstveno letovanje 
otrok od 30. 6. do 9. 7. 2018 in 7-dnevno zdravstveno leto-
vanje ter kolonijo od 30. 6. do 7. 7. 2018. 

K sodelovanju vabimo prostovoljce/ke za vodenje skupin 
otrok in mladostnikov starih od 5 do 19 let. Kandidati morajo 
izpolnjevati naslednje pogoje:
• starost najmanj 20 let;
• študentje in diplomanti pedagoške, zdravstvene ali druge 

ustrezne smeri;
• izkušnje pri delu z otroki;
• znanje osnovnih plavalnih veščin.

Pisne prijave zbiramo do 5. 6. 2018 na naslov: RKS – Ob-
močno združenje Grosuplje, Taborska cesta 6, 1290 Grosu-
plje, e-pošta: grosuplje.ozrk@ozrks.si, dodatne informacije 
pa na tel. št 01 781 16 30 ali 051 380 351.

Franc Horvat, predsednik RKS – OZ Grosuplje

Petra Jenko, dipl. del. ter.

Da bi pozdravili prihod pomladi, smo 
skupaj z otroci iz vrtca Videm pripravili 
ustvarjalno delavnico, kjer smo si med 
seboj pomagali pri izdelovanju rožic iz 
papirja. Otroci so nam čas popestrili 
še s petjem pesmic, na koncu pa smo 
se skupaj poklonili tudi dnevu žena, in 

tako je vsak naš stanovalec v dar dobil 
ročno izdelano rožo, delo malih ume-
tnikov. 

Osnovnošolci iz Strug so nam pod 
vodstvom njihovih mentorjev ob kon-
cu meseca pripravili bogat kulturni pro-
gram, namenjen vsem materam, oče-
tom, ženam in tudi prihodu pomladi, 
ki je zajemal tako recitacije, zborovsko 

petje ter igranje na različne glasbene 
inštrumente. 

Vsi ti dogodki so našim stanovalcem 
narisali nasmeh na obraz in priklicali 
spomine na daljno otroštvo in radosti, 
povezane z odraščanjem. Tovrstnih do-
godkov se vedno vnaprej veselimo in jih 
z veseljem pričakujemo. ■

Medgeneracijsko druženje v Zavodu sv. Terezije na Vidmu
V življenju je tako, da se ves čas prepletata mladost in starost, in najlepše je, če hodita skupaj z roko v roki. Mesec 
marec je v Zavodu sv. Terezije minil v znamenju prepletanja, druženja dveh generacij: otrok in starostnikov – 
stanovalcev zavoda. 
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Zora Korošec-Koruza, tajnica KORK 
Dobrepolje

Pri Rdečem križu se trudimo, da bi jim 
s skromnim pisnim priznanjem, z znač-
ko in z besedo zahvale vsakih nekaj let 
povedali, da se zavedamo njihovega 
dobrega dela. Priznanja se delijo za 10-, 
20-, 25-, 30-, 40-, 60- ali celo večkratno 
udeležbo na krvodajalskih akcijah. Evi-
dence in priznanja za naše krvodajalce 
so v domeni Območnega združenja RKS 
Grosuplje.

V posameznih krajevnih organizacijah 
se različno organizirajo za te podelitve, 
tudi glede na število krvodajalcev in de-
javnost organizacije. V KORK Dobrepolje 
smo se lani odločili, da na začetku leta 
organiziramo srečanje krvodajalcev ju-
bilantov, na katerem jim podelijo prizna-
nja. Lansko srečanje, čeprav skromno, je 
bilo dobro sprejeto in v podobni obliki 
smo ga pripravili tudi letos.

Dobili smo se na Vidmu 22. marca, 
priznanja je podelil predsednik OZ RK 
Grosuplje, g. Franc Horvat. Kdor se za-

radi družinskih ali službenih obvezno-
sti srečanja ni mogel udeležiti, smo mu 
priznanje prinesli domov. Preživeli smo 
nekaj prijetnih uric pogovora in smeha. 
Prav je, da vemo, kdo so in kdo smo mi, 
da vi veste, da vaš sosed ali neznanec ne-
sebično in anonimno morda nekega dne 
s svojo krvjo reši tudi vaše življenje.

V imenu vseh:
KRVODAJALCI, HVALA! ■

Srečanje krvodajalcev jubilantov 2018
Krvodajalstvo je gotovo ena od najbolj človekoljubnih dejavnosti. V Sloveniji ima tradicijo in velik pomen, tako po 
številu krvodajalcev kot po njihovem prispevku. Nikoli se krvodajalcem ne moremo dovolj zahvaliti in jim v družbi 
dati pravega priznanja, ki bi bilo vredno njihovih dejanj. Darovati je že samo po sebi lepo dejanje, darovati kri pa je 
neprecenljivo. 

KRVODAJALCI JUBILANTI V LETU 2018

Zap. št. Jubilant/ka Št. krvodajalskih 
akcij

1 JOŽE ZRNEC, Podpeč 40
2 JANKO KASTELIC, Zagorica 30
3 JOŽEF JERŠIN, Videm 30
4 IVAN GRM, Mala vas 25
5 EMA SEVŠEK, Videm 20
6 BARBARA NOVAK-KORITNIK, Videm 20
7 MATEJ LENARČIČ, Ponikve 10
8 SANDI MATJAŠIČ, Videm 10
9 DARKO MATJAŠIČ, Videm 10

10 SABINA PUGELJ, Zdenska vas 10
11 LUKA GLAVIČ, Predstruge 10
12 PRIMOŽ PRIJATELJ, Kompolje 10

Krvodajalci jubilanti na podelitvi priznanj (marec 2018) Jože Zrnec s priznanjem za 40-kratno krvodajalsko akcijo s predsednikom ZRKS 
Grosuplje, g. Horvatom, in predsednikom KORK Dobrepolje, g. Koritnikom

RDEČI KRIŽ SLOVENIJE
OBMOČNO ZDRUŽENJE  
GROSUPLJE

KRAJEVNA ORGANIZACIJA  
DOBREPOLJE
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Urša Košak, ŠK GROŠ

Pestro dnevno in večerno dogajanje na 
Škisovi tržnici bo tudi letos navdušilo vse 
obiskovalce, ki bodo v dobri družbi lahko 
uživali v kakovostni glasbi. Stojnico ŠK 
GROŠ lahko najdete v Osrednjeslovenski 
regiji 01. Upamo, da se ustavite tudi pri 
nas! Glasbeni program na glavnem odru 
bodo od 17. ure naprej letos ustvarjali: 
Big Foot Mama, Vlado Kreslin in Mali 
bogovi, Challe Salle, Nipke & Trkaj, Za-
blujena generacija, Zmelkoow, Matter, 
Odprava zelenega zmaja, Dare Acoustic 
in Nevermind. Za navdušence nad ele-
ktronsko glasbo pa na letošnji elektro 
oder prihajajo: Sam Divine, Mike Vale, 
BluBird, Alex Ranerro, Tim Urbanya, Jan 
Novak in Anže Lopatič. 

Na materinski dan, v nedeljo, 25. mar-

ca, je v prostorih kluba GROŠ potekala 
predaja daril in ugodnosti ob zaključku 
projekta »GROŠ-eve mamice in očki«. 
Letos smo obdarili šest študentskih dru-
žinic. Ob tem dogodku bi se zahvalili 
vsem podjetjem in posameznikom, ki so 
nam pri tem pomagali, to so: BEla KAva 
– zavod za aktivno in ustvarjalno starše-

vstvo, foto in video produkcija Nostalgia.
si, spletna trgovina MaminMalček in tr-
govina Pikapolonica.

V ŠK GROŠ iščemo nove aktiviste. Če 
imate ideje, kako koristno, ustvarjalno, 
izobraževalno, športno, zabavno ali še 
kako drugače preživljati prosti čas, ste 
vabljeni, da se pridružite naši ekipi in 
jih uresničite. Razpis bo objavljen na naši 
spletni strani in na Facebooku. Več kot 
nas bo, bolj pestro bo!

Več informacij v zvezi z dogodki in 
ugodnostmi boste pravočasni našli na 
naši spletni strani (www.klub-gros.com), 
spremljajte nas na Facebooku (www.fa-
cebook.com/sk.gros). Pričakujemo pa 
vas tudi na uradnih urah v prostorih ŠK 
GROŠ, in sicer vsak ponedeljek, sredo in 
petek med 18.00 in 20.00.

Z GROŠ-em ni nikoli dolgčas! ■

Urša Košak, ekipa ŠK GROŠ

Gre za dobrodelni glasbeni projekt, v 
sklopu katerega se zbira denar za nakup 
glasbil, primernih za eno glasbeno sku-
pino. Ravno petek pa je bil dan za pre-
dajo bobnov in kitare, katerih nakup je 
omogočil Študentski klub GROŠ. Veselje 
učencev ob prejemu novih glasbenih in-
štrumentov je bilo zaradi pričakovanja in 
pozitivnega vznemirjenja nepopisno. 

Za podporo dobrodelnega projekta, ki 
ga je osnoval član skupine Elvis Jackson, 
se je Študentski klub GROŠ odločil, ker 
želi podpreti mlajše generacije v lokal-
nem okolju. Osnovno šolo Louisa Ada-
miča so si izbrali, ker se kolektiv šole 
trudi spodbujati interesne dejavnosti 
svojih učencev, izvenšolske dejavnosti in 

aktivno preživljanje prostega časa. Poleg 
tega pa je šolo obiskovalo veliko število 
dejavnih in nekdanjih članov kluba. Na 
javnih dogodkih v občini Grosuplje je 

GROŠ-eva ekipa zbirala prostovoljne pri-
spevke, ker pa so zaradi slabega vreme-
na lani morali odpovedati njihov največji 
dogodek »GROŠ na ulici«, je klub večino 

Se vidimo na Škisovi
Škisova sta sproščenost in svoboda. Škisova so ljudje in dobra glasba. Letos se bo največja študentska prireditev 
v Sloveniji – Škisova tržnica – odvijala v četrtek, 10. 5. 2018. Zelenica na Kardeljevi ploščadi v Ljubljani bo postala 
prizorišče dobre glasbe, odlične družbe in nepozabnih občutkov. 

Soki, GROŠ in rock 'n roll
V petek, 30. 3. 2018, je bil v Grosuplju na Osnovni šoli Louisa Adamiča dan za presenečenje. Učenci in učitelji so se 
zbrali na šolski prireditvi, vendar niso vedeli, kaj jih čaka. Šola je bila obdarjena v sklopu projekta Marka Soršaka Sokija 
»20 za 20«. 
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denarja prispeval iz lastnih sredstev. 
Za učence in osebje šole so bili bobni 

in kitara popolnoma nepričakovano da-
rilo, saj niso vedeli, kakšna šolska prire-
ditev jih čaka. Predaja glasbil je potekala 
tako, da so učenci voditelji zaigrali uvod z 
glasbeno tematiko. Po igranem uvodu so 
na oder povabili Sokija, ki je potem s po-
močjo učencev odkril glasbila in naučil 
posameznike na njih tudi nekaj zaigrati, 
z učencem prvega razreda pa sta imela 
celo bobnarski dvoboj. Ob koncu priredi-
tve se je zbranim na odru pridružila tudi 
GROŠ-eva ekipa. Jaka Trilar, predsednik 
Študentske organizacije Slovenije, ki je 
bil kot nekdanji član upravnega odbora 
ŠK GROŠ vodja omenjenega projekta, je 

pozdravil vse prisotne in zaželel mladim, 
naj inštrumente čim bolje izkoristijo in 
morda celo ustanovijo šolski bend. Do-
dal je tudi, da naj učenci kasneje, kot 
dijaki in študenti, ostanejo dejavni in 
se morda pridružijo ekipi študentskega 
kluba, da bodo lahko pridobili izkušnje, 
aktivno preživljali svoj prosti čas in tudi 
nekaj ustvarili za prihodnje generacije. 
Na koncu narejene razigrane fotografi-
je in »selfiji« pa bodo služili kot dokaz, 
kakšno veselje je predaja prinesla tako 
učencem in učiteljem kot tudi organiza-
torjem in podpornikom projekta. 

Lovro, predsednik študentskega klu-
ba GROŠ: »GROŠ je k projektu pristopil 
z velikim veseljem. GROŠ-evci se namreč 

strinjamo in poskušamo uresničevati po-
slanstvo projekta: 'Mi gremo do konca … 
in na koncu bomo še zmeraj igrali rock 'n 
roll.' Kot donatorji smo ponosni in zado-
voljni, da lahko na tak način spodbujamo 
in podpiramo ustvarjalnost prihodnjih 
dijakov in študentov, ki bodo morda ne-
koč postali tudi naši člani.«

OŠ Louisa Adamiča je tako postala 
že 76. šola, ki je bila izbrana na projek-
tu »20 za 20«. Projekt, ki deluje od leta 
2014, poleg ŠK GROŠ podpira že več kot 
dvajset drugih študentskih klubov in bo 
tudi v prihodnje prinašal veselje vsem 
otrokom, ki se želijo glasbeno udejstvo-
vati. ■

Na svojih izletih smo namenjeni 
predvsem v kraje, kjer so delovali 
naši rojaki.

Z gondolo se bomo povzpeli na 
vrh Višarij, kjer se bo ob 12. uri zače-
la sveta maša. 

Ogledali si bomo tudi vse posli-
kave Toneta Kralja, ki jih je ustvaril 
l. 1930 na povabilo župnika Viktorja 
Kosa in l. 1960 na povabilo župnika 
Rafka Premrla. Za poslikave v sveti-
šču na Višarjah je značilno, da se je 
Tone Kralj prav tu najbolj približal 
ljudskemu okusu. 

Tudi primer Marije Zavetnice s 
plaščem je v Tonetovem opusu nje-
gov edini. Upodobitve nosijo veliko 
simbolike v slovenskih barvah, kot 
npr. Križani z modrimi žeblji, bela 
roka in rdeča kri. Podrobneje o po-
slikavah v svetišču.

Pot bomo nadaljevali proti kraju, 
kjer bomo imeli kosilo. 

Po kosilu se bomo odpravili nazaj 
proti domu. Predviden prihod na Vi-
dem je okoli 18.30.

IZLET NA VIŠARJE
SOBOTA, 9. 6. 2018

Odhod bo z Vidma (avtobusna postaja) ob 7.00 in iz Grosupljega (pri domu upokojencev) ob 7.20.

Na sliki Svete Višarje, iz knjige Verene Koršič Zorn: 
Tone Kralj. (foto Carlo Sclauzero)

Na sliki Marija Zavetnica s plaščem, Tone Kralj iz 
knjige dr. Egona Pelikana: Tone Kralj in prostor meje. 
(foto Matjaž Prešeren)

Prijave sprejemamo:
• vsako soboto od 9. do 11. ure v turi-

stični pisarni na Vidmu (TIC),
• na telefonski številki 041 962 823 

in na
• e-naslov td.dobrepolje@gmail.

com.

Vabljeni v čim večjem številu,
z veliko dobre volje in smeha.

TD Dobrepolje 
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Jana Roštan

»V političnem življenju bi moral vladati 
razum, ne pa afere in ne čustva in ne novi 
obrazi in vse tisto drugo, s čimer se ma-
nipulira volilno telo. In ena prvih stvari, 
ki jih je treba izpostaviti v naši mladi 
državi, je dejstvo, da po plebiscitu in po 
prvih volitvah praktično nismo imeli več 
volitev, kjer se ne bi s takšno ali drugač-
no zgodbo ali afero bistveno vplivalo na 
izide volitev,« je povedal dr. Ivan Štuhec 
in pojasnil, da zato ni čudno, da se v poli-
tičnem razredu ni spremenilo nič bistve-
nega in da smo priče večinskemu vlada-
nju kontinuitete tudi po diskontinuiteti. 
Osamosvojitev je bila diskontinuiteta, 

potem pa so naredili vse, da smo ostali 
v kontinuiteti. In vse se dela na tem tudi 
za prihodnje volitve. 

Dr. Ivan Štuhec je nadalje povedal, da 
je knjiga pravzaprav zbir komentarjev, 
člankov, govorov, kar je ob tem posebej 
poudaril, pa je dejstvo, da sta Patria in 
Zvonovi dve zgodbi, ki obe temeljita na 
laži. »Patria na 100-% laži, Zvonovi pa 
na 50-%,« je dodal. Pri Zvonovih je ven-
darle šlo za določene milijone, vendar se 
je te številke ves čas napihovalo, Cerkev 
pa se je označilo za glavnega krivca, ki je 
povzročil bančno luknjo. Danes je jasno, 
da za nastalo bančno luknjo še zdaleč ni 
kriva le Cerkev.

V primeru Patrie je bilo že od vsega 

začetka evidentno, da ni nobenih doka-
zov. In ker ni bilo nobenih oprijemljivih 
dokazov, smo bili priče dolgoletnemu 
procesiranju na osnovi nekih domnev 
in navsezadnje tudi na osnovi nekega 
odziva, ki je prišel iz Finske. Tako kot 
so si kreatorji Patrie izmislili, da je treba 
lansirati zgodbo iz Finske, so si kreatorji 
mariborske zgodbe izmislili, da je treba 
zgodbo lansirati iz Italije. In tudi to je 
imelo svoje razloge. Tuj novinar je bil za 
slovenski neverodostojni novinarski pro-
stor verodostojnejši, ljudje pa so zgodbi 
bolj verjeli.

»Kreatorji afere Patria in kreatorji afe-
re Zvonovi so uspeh dosegli. Da so ljudem 
pristudili politiko in da so jim na nek na-

Franci Zorko

Kot je znano, sta bili v preteklosti na Kočevskem, natančneje v 
okolici Kočevske Reke, dve t. i. zaprti območji, in sicer Gotenica 
za potrebe takratnega slovenskega političnega vodstva in Škrilj 
za vojaške potrebe.

Na poti v Kočevsko Reko, kjer je izhodišče za organizirani 
ogled nekoč zelo varovanega in skrivnega objekta Škrilj, smo se 
najprej ustavili v Kočevju. Obiskali smo tamkajšnji Pokrajinski 
muzej ter si najprej ogledali kratek film o lepotah in znameni-
tostih Kočevskega. Nato pa smo si ogledali še stalno zbirko o 

Kočevarjih in njihovi usodi ter razstavljena umetniška dela v 
likovni galeriji. Seveda smo si ogledali tudi osrednjo dvorano 
Šeškovega doma z znamenitim napisom: »Narod si bo pisal 
sodbo sam.« Pot nas je nato vodila do Kočevske Reke, kjer smo 
se razdelili v dve skupini in od koder so nas odpeljali do pod-
zemnega objekta Škrilj. 

Objekt je sicer dostopen za organizirane oglede ter relativno 
dobro vzdrževan, vendar je še vedno v nekem smislu tajen, saj 
so že pred vstopom na območje objekta table, ki prepovedujejo 
fotografiranje. Pa tudi pred vstopom smo morali fotografske 
aparate pustiti v za to namenjenih omaricah.

Podzemni objekt je impozanten ter preseneča s svojo mogoč-
nostjo ter samozadostnostjo, ki bi omogočala posadki neodvi-
sno bivanje in opravljanje nalog. Ob ogledu obiskovalec najprej 
pomisli, koliko dela in truda pa tudi materiala in strokovnega 
znanja je bilo potrebnih za izgradnjo takšnega objekta. Nehote 
pa se postavi tudi vprašanje: Ali je bilo vse to potrebno?

Po končanem ogledu smo se vrnili na izhodiščno točko v 
Kočevski Reki ter si ogledali nekatere njene znamenitosti, kot 
so najdebelejši oreh s premerom 14 metrov, bližnje jezero ter 
nova cerkev. Dobili smo občutek, da se razvoj in z njim življenje 
vračata tudi v ta del nekoč zaprte in očem skrite Slovenije.

Na poti domov smo se ustavili še na kosilu v enem izmed 
gostišč ter se prijetno utrujeni vrnili v Grosuplje. ■

Nekoč skrito, danes na ogled
Območno združenje veteranov vojne za Slovenijo Grosuplje ima v svojem programu tudi dve strokovni ekskurziji. Tako 
smo se aprila odpravili na Kočevsko. Naš cilj je bil tokrat ogled do nedavno še zaprtega vojaškega območja Škrilj. 

Predstavitev knjige Slovenija brez Patrie in Zvonov
Teolog dr. Ivan Štuhec zadnje mesece po vsej Sloveniji uspešno predstavlja svojo knjigo Slovenija brez Patrie in Zvonov. 
V soboto, 14. aprila 2018, je o knjigi spregovoril v Jakličevem domu na Vidmu, kjer se mu je pridružil tudi predsednik 
Slovenske demokratske stranke Janez Janša, ki je v knjigi prispeval spremno besedo. Pogovor je moderiral Igor Ahačevčič.
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Vabilo
Spoštovani člani, prijatelji, simpatizerji in volivci Slovenske ljudske 

stranke!
Slovenska ljudska stranka praznuje letos 30-letnico svojega delovanja, 

kot naslednica Slovenske kmečke zveze, ki je bila ustanovljena 12. maja 
1988 v unionski dvorani v Ljubljani kot prva demokratična stranka po 
politični odjugi. Točno na ta dan, 12. maja, bo v Podpeči pri Brezovici 
tradicionalni, že 21. tabor, ki bo letos zaradi okrogle obletnice še slo-
vesnejši.

Vse člane, prijatelje, simpatizerje, volivce in ljudi dobre volje vabimo, 
da se tega tabora udeležite in preživite prijeten dan v družbi dobrih ljudi, 
se z nami poveselite, spoznate naše kandidate za volitve v državni zbor, 
sodelujete na igrah in se zavrtite na plesišču ob dobri glasbi, za katero bo 
poskrbela skupina Gadi. Poskrbljeno bo tudi za animacijo otrok. Možen 
je tudi pohod na Sveto Ano z razgledom na celotno Ljubljansko kotlino. 
Skratka, obisk tega tabora je lahko prijeten izlet za celo družino.

Občinski odbor SLS Dobrepolje organizira brezplačen prevoz, prav 
tako je za vse udeležence poskrbljeno za brezplačen obrok s pijačo. Od-
hod avtobusa bo v soboto, 12. maja, ob 8.45 iz Strug, ob 9. uri pa z avto-
busne postaje na Vidmu. Vrnitev po dogovoru na avtobusu.

Zaradi organizacije prevoza vas prosimo za predhodno prijavo na 
oosls.dobrepolje@gmail.com ali na telefonsko številko 041 750 009 ali 
041 816 776 do ponedeljka, 7. maja 2018.

Več o delovanju stranke SLS in samem dogodku si lahko preberete na 
www.sls.si. Vabljeni tudi k spremljanju Facebook strani https://www.
facebook.com/strankaSLS/ in Twitterja https://twitter.com/stranka-
SLS. 

Veselimo se srečanja z vami!
UO SLS Dobrepolje

čin pristudili tudi Cerkev. To je bil glavni 
namen, zato sta ti dve zgodbi tudi doži-
veli takšno publiciteto in tudi vplivali ne 
samo na volitve, ampak tudi na celotno 
oblikovanje slovenskega javnega mne-
nja,« je še povedal dr. Ivan Štuhec. 

»Kdor je to knjigo že držal v roki, je 
lahko zelo hitro prebral moj uvodnik, 
je zelo kratek. Za tehtno branje prispev-
kov dr. Štuheca pa je potrebno nekaj več 
časa. Je pa ta čas dobro porabljen. Če 
boste prebrali te prispevke, potem vam 
bo marsikaj, o čemer se sprašujete, kako 
je to mogoče, da se je zgodilo v zadnjem 
obdobju v Sloveniji, jasno. Dobili boste 
vpogled v stvari, takšne, kot so se dogaja-
le, ne pa takšne, kot so bile prikazane. To 
je namreč eden od glavnih problemov v 
Sloveniji,« pa je o knjigi dejal Janez Janša 
in še povedal, da veliko ljudi v Sloveniji 
živi v prepričanju, da so nekatere stvari 
takšne, kot so prikazane, in na tej podlagi 

seveda sprejema odločitve. 
Pogovor je minil v prijetnem vzdušju, 

knjiga Slovenija brez Patrie in Zvonov pa 
vsekakor prinaša zanimiv razmislek o ak-
tualnih družbenopolitičnih dogajanjih. 

Zaključna misel, ki jo je pred prihaja-
jočimi parlamentarnimi volitvami z nami 
delil Janez Janša, pa je bila, da je v Slove-
niji težava nizka volilna udeležba. Ta bo 
večja, če bomo ljudje imeli večje upanje, 
večje upanje pa bo, če bodo stranke v po-
mladnem prostoru, v desnosredinskem 
političnem prostoru, pred temi volitvami 
sposobne sodelovati ali pa vsaj nadalje-
vati programsko sodelovanje. »Mogoče je 
bil sedaj kdo izmed vas na javni tribuni v 
Celju, ko smo prvič po letu 2004 skupaj se-
deli vsi, ki se nekako štejemo v ta prostor. 
V dvorani Narodnega doma Celje je bila 
izjemna energija. Nekaj, kar se je mogoče 
dalo občutiti pred 30 leti, v času slovenske 
pomladi. Marsikdo je prišel, ki drugače 

nikamor več ne pride. Ker je izgubil upa-
nje. Skratka, večja volilna udeležba bo, 
če bo upanje. In upanje bo, če bo v tem 
demokratičnem prostoru neko sodelova-
nje,« je dejal Janez Janša in še povedal, da 
prvič po letu 2004 upanje za nek skupen 
programski nastop pomladnih strank je. 
Slovenija ima priložnost, da gre po novi, 
boljši poti. V nasprotnem primeru se 
bomo lahko še nekaj časa utapljali v ne-
kem stanju, ki je nekje med krizo, stagna-
cijo, upanjem, obupavanjem, nad vsem 
tem pa bo plapolala neka zastava, ki bi 
morala že zdavnaj biti na pokopališču 
zgodovine. ■

Pozdravljeni občanke in občani 
ter borke in borci za slovensko 

svobodo!
 

»Dokler tu so brigade, kdo zemljo 
nam ukrade? Na Slovenskem smo mi 

gospodar!«  

27. aprila praznujemo ustanovitev 
Osvobodilne fronte slovenskega 
naroda, ki se je odločno podala v boj 
z zavojevalci našega ozemlja za obstoj 
slovenske kulture, pisane in govorjene 
besede ter za zgodovino, ki nikoli ne bo 
pozabljena. Med Slovenkami in Slovenci 
so se v boju z okupatorjem še močneje 
utrdile naše temeljne vrednote, kot so 
domoljubje, vztrajnost, zvestoba in seveda 
samozavest. 

Vsem občankam in občanom občine 
Dobrepolje ob 27. aprilu – dnevu boja 
proti okupatorju – in 1. maju – prazniku 
dela – iskreno čestitamo in želimo, da bi 
si ob prostih dneh, ki prihajajo, nabrali 
veliko novih moči.

Alenka Bajrami
Socialni demokrati Dobrepolje
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Bojan Novak

V Rogatcu je bila odigrana povratna tek-
ma obeh ekip, saj sta se na prvi v Velikih 
Laščah ekipi razšli z neodločenim rezul-
tatom (3 : 3). Tekma se za naše ni začela 
dobro, saj so domačini povedli s 3 : 0. A 
trdoživi Dobrepoljci so preko najboljšega 
strelca, Matevža Klinca, ki je v eni minuti 
zadel dvakrat, našli pot do priključka. 3 : 2 
je bil končni rezultat prvega polčasa. Do 
pet minut pred koncem tekme je rezultat 
ostal enak, nato pa je morala naša ekipa 
več tvegati in po nekaj za nas neugodnih 
sodniških odločitvah je domača ekipa v 
zadnjih petih minutah dosegla kar pet 
zadetkov in s končnih 8 : 2 napredovala 
v polfinale. 

Ekipa FK Dobovec-Imeno je po naši 
ekipi v polfinalu izločila tudi KMN Op-
last Kobarid in se uvrstila v finale, kjer pa 
je le morala priznati premoč škofjeloški 
ekipi FSK Stripy.

Ogrodje ekipe U-19 Futsal kluba 
Dobrepolje je z letošnjo sezono zaklju-
čilo igranje v mladinskih ligah in bo zdaj 
predstavljalo jedro članske ekipe, ki se 
bo v naslednji sezoni ponovno pomeri-
la v 2. slovenski futsal ligi. To naj bi bila 
zadnja sezona, ko bo ekipa igrala brez 
domače dvorane. Že sezona 2019/20 
pa bi lahko prinesla dolgo pričakovano 
igranje tekem v domači, dobrepoljski 
dvorani. Igralci se tega veselijo in bodo v 
naslednjih mesecih pridno trenirali.

Trener ekipe U-13, Dani Kaljevič, je ob 
koncu strnil svoje poglede na zaključeno 
sezono.

Sezona U-19 je končana. To je bila 
zadnja »nečlanska« sezona za zlate 
fante, ki so pred dvema letoma postali 
državni prvaki. Kako ste zadovoljni z 
razpletom letošnje sezone?

Letošnja sezona je bila najtežja v moji 
trenerski karieri. Moji fantje so »vesoljci«, 
igrajo ekipno, so čvrsti in nepopustljivi. 
Če nas hoče nasprotnik premagati, mora 
imeti obilico sreče ali pa odigrati najbolj-
šo tekmo. Po mojem mnenju se je sezo-
na za nas končala prehitro. Res, da je bil 
naš cilj uvrstitev med 8 najboljših ekip v 
državi dosežen, toda ti fantje zmorejo še 
veliko več.

V rednem delu je ekipa v zelo izena-
čeni skupini osvojila 4. mesto, ob tem 
pa 9-krat zmagala, 5-krat izgubila in 
2-krat remizirala. Ste bili s tem zado-
voljni?

Mi smo tempirali sezono, načrtno 
trdo delali, opravili vrhunske priprave 
v septembru in v rednem delu prišli do 
serije, ko nas dolgo ni nihče premagal. 
Premagali smo kasnejše državne prvake 
v njihovi polni dvorani in s tem sami sebi 
dokazali, da sodimo v sam vrh. Toda žal 
so nekateri menili drugače ...

Sam pa sem izjemno ponosen na fan-

te, kajti v futsalu ne štejejo samo goli. 
Zame so srce, odnos ter lojalnost klubu 
in grbu več vredni ....

V delu na izločanje ste naleteli na 
ekipo FK Dobovec-Imeno, ki je pred ne-
kaj dnevi izgubila šele v velikem finalu. 
Na prvi tekmi ste zapravili vodstvo s 3 : 
0 in imeli obilo pripomb na sojenje. Na 
drugi ni bilo bistveno drugače, kaj?

Vsi, ki ste si ogledali prvo tekmo, ste 
verjetno videli isto kot jaz. Fantastično in 
disciplinirano ekipo, ki je odigrala srčno 
tekmo ter navdušila vse, ki so stiskali pe-
sti za nas. Na ekipo Dobovca smo se prip-
ravili fantastično. Pogledal sem njihove 
tekme in vedel, od kje preti nevarnost. 
FK Dobrepolje je bila boljša ekipa in vse 
smo imeli v rokah. Toda tudi tokrat se je 
zgodilo to, za kar žal nimamo rešitev, in 
to so sodniki. Sodnika sta pomagala na 
papirju favorizirani ekipi do  izenačenja, 
za nagrado pa so nam izključili dva po-
membna člena, ki nista mogla pomagati 
svoji ekipi na povratnem srečanju.

Ekipe Futsal kluba Dobrepolje zelo uspešno končale 
sezono v ligah za naslov državnega prvaka
V prejšnjih številkah ste lahko brali o treh uvrstitvah naših ekip med osem najboljših v državi. Edina neznanka v 
prispevku prejšnjega meseca je bila končna uvrstitev selekcije U-17. Na povratni tekmi v Rogatcu je oslabljena ekipa 
izgubila in se v četrtfinalu poslovila ob boja za najvišja mesta. Ekipa U-11 je v Kočevju odigrala zadnji letošnji turnir 
pod okriljem medobčinske nogometne lige.
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Toda mi smo vseeno verjeli. Šli smo 
na gostovanje v Rogatec in do 36. minute 
kazali, kdo je bila boljša ekipa v tem če-
trtfinalu. Toda potem sta znova »moža v 
modrem« zrežirala tekmo ter nam vzela 
vse možnosti. Česa takega še nisem videl 
na tekmah.

Na Občini Dobrepolje so naredili ve-
lik korak proti začetku izgradnje nove 
športne dvorane. Kakšni so načrti s to 
ekipo v naslednjih sezonah?

Občina se je končno odzvala, zato 
se osebno in tudi v imenu futsal kluba 
zahvaljujem županu, g. Kendi in seveda 
vsem svetnikom, ki ste pripeljali projekt 
do te točke, da se bomo kmalu skupaj 
veselili v NAŠI DOMAČI ŠPORTNI DVO-
RANI, kjer bodo še večja čustva kot dru-
god, kjer smo sedaj gostovali.

V klubu smo že začeli z veliko 
vnemo delati na oblikovanju član-
ske ekipe. Zagotavljam vam, da bo 
z naskokom najmlajša ekipa, a bo 
kljub temu zelo nevarna vsakemu 
nasprotniku. 

Pozivam vas, da podprete te mla-
de fante in jim stojite ob strani na 
»domačih« tekmah ter začutite to 
energijo, ki nas povezuje in dela 
močne.

Se vidimo. ■

Matevž Klinc prejel priznanje 
Nogometne zveze Slovenije za 
najboljšega strelca rednega dela 
letošnje lige U-19. Na tekmova-
nju (zahod) je na 16 tekmah do-
segel 31 zadetkov.

Bojan Novak

Liga se bo tudi letos odvijala ob petkih zvečer na štirih 
športnih igriščih. Zagotovo se obetajo številne nape-
te in izenačene tekme ter obilica dobrih potez. Bral-
ci boste lahko spremljali vse rezultate in uvrstitve na 
spletni strani ZŠO Dobrepolje ter na Facebook strani 
zveze. Naslov prvaka brani ekipa A je to!? Team Avto-
elektrika Andolšek, naslov najboljšega strelca pa Mark 
Bahovec.

V petek, 4. maja, bo odigran prvi krog na igrišču v 
Predstrugah, teden kasneje se bodo igralci pomerili na 
Vidmu, 18. maja v Kompoljah, 25. maja pa v Strugah. 
V naslednji številki Našega kraja si boste lahko prebrali 
utrinke iz prvih treh krogov, do takrat pa lepo vabljeni 
vsak petek na ogled tekem. ■

Začenja se dobrepoljska futsal liga 2018
Pred nami je začetek letošnje dobrepoljske futsal lige, ki bo tudi letos štela kot občinsko prvenstvo. V ligi bo sodelovalo 
sedem ekip, začetek tekmovanja pa bo v petek, 4. maja.

"Edina človeška lastnost, ki nam vliva upanje in daje tolažbo, je vztrajnost, saj po prizadevnem delu 

vztrajnost vedno rodi svoje sadove." 

Charles Dickens
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Bojan Novak

Zaradi decembrskega vetroloma je bilo 
letos nekaj več dela. Močan veter je na-
mreč poškodoval zaščitne mreže okrog 
nogometnega igrišča. Pripravili smo vse 
potrebno za predvideno letošnjo novost, 

nakup štirih fitnes naprav. Tako bomo v 
dveh letih pripravili pravi fitnes v naravi, 
ki bo služil vsem, ki se zavedajo pome-
na redne športne dejavnosti in skrbi za 
svoje telo. Pripravili smo tudi igrišče za 
odbojko na mivki, ki bo letos dobilo novo 
mrežo in črte. Ob tem pa nismo pozabili 

na ureditev okolice in otroških igral. Vlo-
žene je bilo veliko energije, prepričani pa 
smo, da bodo številna druženja skozi leto 
prinesla nepozabne spomine. Vse obča-
ne, željne družbe in športa, vabimo, da 
nas obiščete. Zagotovo se bo našlo nekaj 
za vsakega. Se vidimo! ■

Andreja Novak

To so nogomet, košarka, odbojka, zadnje čase tudi zelo popu-
larna tekaška skupina ipd. Vsak, ki bi rad naredil kaj zase, se 
lahko vključi v katero od skupin, in za večino nas lahko rečem, 
da nam ni žal. Najprej v prvi vrsti poskrbimo za gibanje in tako 
s tem za svoje zdravje, v naslednji vrsti pa se v skupini spletejo 
nove prijateljske vezi. Sama sem dejavna pri odbojki, in ko se je 
jeseni začelo novo vadbeno obdobje, sem bila prijetno presene-
čena nad odzivom in današnjo mladino. Takoj prvič nas je bilo 
20. »V redu, ta številka bo po novem letu padla, saj je vsako leto 
enako,« sem si rekla. Prišlo je novo leto, vendar obisk odbojke 
ni upadel, nasprotno, vsak ponedeljek, ko imamo odbojko, se 
jo udeleži povprečno 18 mladih. Mladih, ki jim je mar za svoje 
zdravje. Mladih, ki se poleg vsakodnevnih šolskih obveznosti 
udeležijo rekreacije. Mladih, ki komaj čakajo na ponedeljek, da 
se bodo srečali s svojimi prijatelji. In prav je tako. 

Rekreacijski center Gmajna očiščen in pripravljen na 
miganje
Člani Športnega društva Dobrepolje in vaščani Bruhanje vasi, ki se pogosto srečujemo v rekreacijskem centru Gmajna, 
smo na tradicionalni spomladanski delovni akciji park uredili in ga pripravili na poletno sezono.

Odbojka je zakon
Star pregovor pravi, da na mladih svet stoji. Tako je bilo v preteklosti in tako bo tudi v prihodnosti. Da so mladi 
prihodnost družbe, se verjetno vsi strinjamo. Tega se zavedamo tudi v ŠD Dobrepolje, kjer mladim ponujamo kar nekaj 
rekreacije, kamor se lahko vključijo. 
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Nekateri smo lahko svoje znanje od-
bojke pokazali na turnirju v Škofljici, ki je 
potekal 21. 4. 2018. Sara, Luka, Klemen, 
Rok, Damjan in Andreja smo se enako-
vredno kosali z nasprotniki in osvojili 
končno 5. mesto, z malce več sreče bi 
lahko posegli še po višjih mestih. Bili 

smo zadovoljni, takih turnirjev si želimo 
še več, naslednji bo na športnem dnevu 
v Gmajni, ki bo v soboto, 23. 6. Več o tur-
nirju in dogajanju v naslednjih številkah 
Našega kraja. 

Z aprilom načeloma končujemo vad-
bo v telovadnici, vendar za nas, zagnane 

odbojkarje, ni ovir, da ne bi nadaljevali z 
odbojko, zato se »selimo« v RC Gmajna, 
kjer bomo švicali na mivki. Vabljeni vsi, 
ki vam je mar za svoje zdravje! Gibanje je 
življenje in življenje je gibanje. Gibajte se 
z nami! Ne bo vam žal! ■

IZBIRA RAZLIČNIH TRAS:

• 91 km, cestna proga: zelo razgiban teren, vzpon na 600 m 
visok Korinj, namenjena dobro pripravljenim kolesarjem;

• 78 km, cestna proga: zelo razgiban teren brez vzpona na 
Korinj;

• 56 km, cestna proga;
• 31 km, MTB-proga: primerna samo za gorska kolesa, Pol-

ževo, Ilova Gora;
• družinski maraton: namenjen družinam in manj pripra-

vljenim kolesarjem, na voljo sta trasi 16 in 27 km, del trase 
je makadam;

• pohod: za spremljevalce kolesarjev.

PRIJAVE IN STARTNINA

Predprijave od 10. maja do 31. maja do 12. ure:
• www.kolesarsko-drustvo-grosuplje.si/maraton in
• v piceriji Sonček (Kolodvorska ulica 2, Grosuplje).

Prijave na dan dogodka, 3. junija, od 7.30 dalje: 
• startno-ciljni prostor.
 

STARTNINA PREDPLAČILO

Cestni, 56 km, 78 km, 91 km 20 € 18 €

MTB, 31 km 20 € 18 €

Družinski (odrasli) 10 € 10 €

Družinski (otroci do 15 let) 0 € 0 €

Pohod 5 € 5 €

Za skupine 10 ali več udeležencev in za imetnike licence ali 
članske izkaznice Kolesarske zveze Slovenije se prizna popust 
3 € (popusti se ne seštevajo).

START IN CILJ 

9.00 – cestne proge: 91 km, 78 km, 56 km;
9.10 – družinski maraton: 27 km;
9.20 – MTB;
9.30 – družinski maraton: 16 km.

Udeležencem maratona s plačano startnino bodo ob progah 
na voljo okrepčila, potujoče servisne delavnice in DRUGA 
spremljevalna vozila – PREVERJALI bomo zapestnice. Na kri-
žiščih bo poskrbljeno za usmerjanje kolesarjev.
Na cilju bo vsak udeleženec ob predložitvi startne številke pre-
jel medaljo in praktično darilo (kakovostno protipotno majico 
v vrednosti 30 €), deležen bo malice, žrebanja praktičnih na-
grad (glavna nagrada še ni določena). Posebnih priznanj bodo 
deležni najstarejši in najmlajši udeleženci in najštevilčnejša 
skupina.
Posebej bomo nagradili najboljše kolesarje in kolesarke vzpo-
na na Korinj. Upoštevali bomo Strava odsek »Mali Korinj 
Climb«. Več si lahko preberete na spletni strani. 
Maraton bo potekal v normalno odvijajočem prometu ob 
upoštevanju cestnoprometnih predpisov, navodil in opozoril 
organizatorja. Udeleženci vozijo na lastno odgovornost. Ne-
kateri spusti so strmi, zato je treba hitrost vožnje prilagajati 
razmeram na cesti. Posebna pozornost je potrebna pri vklju-
čevanju na prednostne ceste. Otroci do 15. leta starosti smejo 
voziti samo v spremstvu odrasle osebe, ekipe šol pa v sprem-
stvu učiteljev ali staršev. Za vse udeležence je obvezna upora-
ba zaščitne čelade. Organizator ne prevzema odgovornosti za 
škodo, ki bi jo udeleženci povzročili sebi ali drugim. 
Na internetni strani bodo sproti objavljene vse informacije v 
zvezi z maratonom, dodatne pa so na voljo na tel. št. 031 206 
745 po 16. uri.

Vljudno vabljeni! 

Kolesarsko društvo Grosuplje in Občina Grosuplje

20. KOLESARSKI MARATON TREH OBČIN
 Grosuplje, Ivančna Gorica, Dobrepolje

v nedeljo, 3. junija 2018

Start ob 9. uri na Kolodvorski cesti.
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ŠD Dobrepolje v sodelovanju z 
Zvezo športnih organizacij Dobrepolje in  

Občino Dobrepolje

prireja

3. občinsko prvenstvo 
občine Dobrepolje v

PRSTOMETU.

Tekmovanje bo potekalo na športnem igrišču na Vidmu 

v nedeljo, 20. maja 2018, 
od 14.00 naprej.

Kategorije:
- ženske posamezno, 
- moški posamezno.

Sodelujejo lahko samo občani in občanke občine 
Dobrepolje.

Prijavnine ni!

Žreb bo izveden neposredno pred začetkom tekmovanja. 
Letošnje tekmovanje bo organizirano v obliki treh 

turnirjev (maj, junij, september). Vsak turnir bo potekal 
po kombiniranem sistemu (predtekmovanje v skupinah, 

zaključek po turnirskem sistemu).
Igra se po uradnih pravilih Prstometne zveze Slovenije, 

dosegljivih na www.prstomet.si.

Igra se do dosežene 13. točke. Vsak igralec igra s štirimi 
ploščki. Tekme se igrajo na določenem prostoru (5 do 10 

metrov od izmetne črte), širine 2 metra.
Najboljši posamezniki bodo ob koncu sezone nagrajeni z 

medaljami.

Predprijave in informacije na 031 536 121 (Bojan Novak) 
ali na novak.bojan1@siol.net.

VABILO

na prvomajski 
pohod na Stari grad

v torek, 1. maja 2018.

Daljša pot: Videm (izpred Jakličevega doma)–Cesta–Predstruge–
Stari grad–Vodice–Predstruge–Videm.

Odhod na daljšo pot ob 8. uri.
Krajša pot: Predstruge–Stari grad–Vodice–Predstruge. 

Odhod na krajšo pot ob 9. uri.

Dodatne informacije: Slavko Nusdorfer (040 593 966).

Maše v Zavodu Prizma Ponikve
Jože Puc

Več let sem že stanovalec Zavoda PRIZMA Ponikve. Rad bi po-
vedal, da duhovnika že vrsto let skrbita v zavodu tudi za duhov-
no oskrbo oziroma svete maše. Gospod Marinko Bilančič redno 
enkrat mesečno pride in opravi sveto mašo v dvorani zavoda. 
Jaz rad hodim k sveti maši in tudi drugi sostanovalci se je ude-
ležujejo redno. Takrat prejemam v dušo dober občutek in to še 
podkrepim s prejemom svete hostije. Ob vsem tem občutim 
mir, srečo in sem srečen. Zaradi tega bi si želel, da bi bila sveta 
maša vsak dan, a vem, da ni mogoče. Pri sveti maši doživljam 
vedno nekaj novega. Okrog trideset se nas udeleži svete maše, 
saj smo vsi bratje in sestre po Kristusu. Sam nimam vpogleda 
v njihovo osebno doživljanje, vendar menim, da je sveta maša 
za vse nas nekaj posebnega. Nekateri to tudi glasno izrazimo. 
Radi prihajamo k sveti maši. 

Zelo lepo se zahvaljujemo duhovnikoma in posebej še go-
spodu Marinku za opravljene svete maše. Upamo, da nam bo 
še naprej tako lepo pomagal pri duhovni rasti. ■
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Iz leta v leto, iz dneva v dan
v stopinjah puščamo sled.
Enim pritiče globoka, 
drugim pa komaj opazna.

Marija Pogorelc

Visok življenjski mejnik, 90 let, je 12. 4. 
2018, dobrega zdravja in čistih misli, pra-
znovala Amalija Andoljšek iz Podtabora 
11a v Strugah.

Mlada leta je preživljala na domači 
kmetiji in staršem pomagala skupaj še s 
tremi brati pri delu. Delovna in skrbna 
je ostala na domačiji, negovala ostarele 
starše, se veselila bratove družine ter ma-
terinsko skrb posvečala tudi nečakoma 
in nečakinjama.

Zaznamujeta jo vesela mimika obra-
za in toplina oči. Prijetna sogovornica, 
pripravljena pomagati z nasvetom in 
izkušnjami, vedno odprtih rok. Okolico 

domačije krasijo rože, ki jih je z ljube-
znijo negovala. Mnogokrat so krasile tudi 
domačo cerkev, v katero po zmožnostih 
še vedno rada zahaja.

V letih zorenja je največje zadovolj-
stvo in sreča, da lahko starost preživlja v 
krogu svojih najdražjih, smo se prepri-
čali, ko smo slavljenki z darilcem voščili 
za visok jubilej predstavnice Karitas Do-
brepolje – Struge in KORK Struge ter g. 
župnik Marinko Bilandžić. ■

Slavc Palčar

Delokrog Občinskega sveta Občine Do-
brepolje je, da potrjuje določene do-
kumente in se seznanja z delovanjem 
občinske uprave. Eden od dokumentov, 
v katerem so navedeni vsi učinki enole-
tnega delovanja občinske uprave, je tudi 
zaključni račun proračuna za preteklo 
leto. V njem »naj bi bilo« pojasnjeno in 
obrazloženo ter v številkah prikazano, 
za kakšen namen so bila sredstva pro-
računa porabljena v preteklem obdobju. 
Vpliv občinskega sveta na dokument, 
ki razkriva porabo sredstev občinskega 
proračuna za preteklo obdobje, je tako 
rekoč ničen, še posebej, ker je to le izkaz 
poslovanja za preteklo leto. Vplivanje na 
pretekle dogodke pa ni mogoče. 

Dovoljena in dopustna pa so vpraša-
nja glede porabe sredstev. Toda občinska 
uprava se pri odgovorih in pojasnjevanju 
določenih nejasnosti počuti zelo nelago-
dno. Preveč vprašanj bi bilo, če bi želel 

vprašati o vseh nejasnih in izkrivljenih 
pisnih obrazložitvah, ki jih občinska 
uprava zapiše v obrazložitve. 

V nadaljevanju navajam le eno od 
»cvetk« obrazložitve, ki se je pojavila v 
pisni obrazložitvi zaključnega računa za 
preteklo proračunsko leto. Poleg obrazlo-
žitve ni zanemarljiv podatek, da so bila 
sredstva za ta namen prekoračena in so 
nad proračunskim okvirom za 35,5 %.        

V obrazložitvi zaključnega računa za 
leto 2017 na str. 20, pri PP 03010007, je 
zapis: »Nadomestilo plače podžupanje 
je (v letu 2017 op. S. P.) znašalo 8141,94 
€, to je 135,7 %. Do povečanja sredstev 
je prišlo zaradi povračila kilometrine.« V 
proračunu za leto 2017 je bil za ta namen 
(nadomestilo plače podžupanje) predvi-
den znesek 6000,00 € .

Iz obrazložitve Zaključnega računa za 
leto 2017 je razvidno, da so se stroški na 
PP 03010007 povečali za 35,7 % v primer-
javi z zneskom, sprejetim in zapisanem 
v proračunu. Izdatek v višini 2141,94 € je 

povečan zaradi povračila stroškov kilo-
metrine. 

Predhodna leta (npr. 2016) je bilo 
k obračunu plačila nadomestila plače 
podžupanje dodan znesek za udeležbo 
na sejah OS-ja, kar je nesprejemljivo in 
v nasprotju s pravilnikom, ki ureja plači-
lo za udeležbo na sejah. Glede neskladja 
je bila uprava obveščena in z letom 2017 
je prekinila prakso iz leta 2016. Se je pa 
uprava, verjetno s soglasjem župana, do-
mislila drugega načina, kako podžupanji 
prihodke zvišati. V obliki izplačevanja ki-
lometrine. 

Kot dejaven občan in precej glasen 
in seveda tudi kritičen (do dela občin-
ske uprave) član občinskega sveta sem 
želel izvedeti pravo resnico o plačilu ki-
lometrine, ki morebiti le ni izplačilo kot 
povračilo stroškov, ki so nastali z opra-
vljanjem zaupane funkcije, ampak se je 
preimenovalo v nadomestilo oz. dodatek 
k osnovnemu in predhodno dogovorje-
nemu plačilu za opravljanje funkcije 

Amalija Andoljšek je praznovala visok jubilej

Povračilo kilometrine kot dodatek k nadomestilu plače 
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Igor Ahačevčič

Letos je zanimivo leto. Imeli bomo vsaj 
en referendum in dvoje volitev. Torej 
zelo veliko možnosti, da sodelujemo pri 
demokratičnem odločanju. Se pravi, da 
bomo imeli ljudje (demos – demokraci-
ja) kar veliko možnosti, da neposredno 
sodelujemo pri nekaterih pomembnih 
odločitvah. Da bomo odločili, kdo bo v 
našem imenu vodil našo (mojo) državo, 
da bomo še enkrat odločali in odločili, 
kje bo potekala trasa znamenitega dru-
gega tira med Koprom in Divačo in koli-
ko nas bo gradnja te proge, ki jo še kako 
potrebujemo, zares stala.

To je v bistvu največ, o čemer kot dr-

žavljani glede države lahko odločamo. 
In to ni tako nepomembno, kot se mor-
da na prvi pogled zdi. Da je civilizirano 
človeštvo prišlo do te stopnje in načina 
vladanja, je bilo potrebnih veliko stoletij, 
revolucij, filozofije in krvavih izkušenj. 
To je dosežek civiliziranega človeštva, ki 
ga moramo spoštovati in negovati. In ga 
ohraniti našim potomcem. To je mnogo 
in neprimerno boljši način vladanja kot 
diktature okrutnih in pogosto izprijenih 
posameznikov.

Zato vas vse, ki že imate volilno pra-
vico, prijazno povabim, da se letos ude-
ležite vseh možnosti odločanja, sploh 
pa volitev v državni zbor, da daste svoj 
glas tistemu, za katerega mislite, da je 

najboljši. Potem ga boste imeli pravico 
kritizirati, se pritoževati nad njegovim 
delom in mu tudi kaj svetovati, kaj pre-
dlagati kot dejavni (aktivni) državljani 
ali občani. Predvsem pa boste imeli 
zavest, da ste opravili državljansko in 
civilizacijsko dolžnost, da ste nekaj sto-
rili za svojo državo, svojo družino, da 
niste malodušno prepustili drugim, da 
bi odločali o prihodnosti vaših otrok. 
Še posebej bi morali to odgovorno držo 
zavzeti katoličani. Sistem, ki nas je 70 let 
učil, da bodo za nas že poskrbeli drugi, 
je minil, a pustil globoke korenine. Ne 
smemo si dovoliti, da bodo namesto nas 
delali drugi, kot se jim zazdi. ■

podžupanje. 
Za pojasnila sem zato zaprosil župana 

oz. občinsko upravo. Županu sem opisal 
ter obrazložil, kakšen je moj pogled na 
izplačilo kilometrine, ki bi lahko bilo tudi 
dodatek k plači podžupanje.

Citiram: »V letu 2017 je zato občina 
kot dodatek k osnovnemu nadomestilu 
za opravljanje funkcije podžupanje do-
dala finančna sredstva v obliki 'povračila 
kilometrine'. Slednje je sicer 'lahko' pov-
sem legalno, a pod določenimi pogoji. To 
je, da se kilometrina obračuna za prihod 
na delo in z dela, seveda če je to določe-
no v osnovni pogodbi med županom in 
podžupanjo, saj podžupanja ni v rednem 
delovnem razmerju z Občino Dobrepo-
lje. Lahko pa se kilometrina izplača tudi 
na podlagi izdanega potnega naloga, ki 
je podlaga za opravljanje podžupanske 
funkcije izven kraja sedeža občine. 

Kot izhaja iz obrazložitve zaključne-
ga računa za l. 2017, je bilo za opravlja-
nje funkcije podžupanje iz proračuna 
kot 'povračilo kilometrine' izplačanih 
2141,94 €. V obrazložitvi ni navedeno, 
za kakšen namen (prihod v službo in iz 
nje ali službene poti na podlagi izdanega 
potnega naloga) opravljanja funkcije ji je 
bila kilometrina izplačana. Zato sprašu-
jem: Ali se obračun in posledično plačilo 
nanašata le na povračilo stroškov za pri-
hod v službo in iz nje ali glede na dejan-
sko opravljene službene poti na podlagi 
izdanega potnega naloga oziroma zaradi 
opravljanja funkcije podžupanje in ali je 

to kombinacija enega in drugega? 
Izhajajoč iz podatkov, koliko znaša po-

vračilo kilometrine kot povračilo za pri-
hod v službo in iz nje (iz kraja bivanja do 
kraja službe in nazaj), ki trenutno znaša 
0,18 € na prevožen kilometer, in obračun 
po potnem nalogu, ki se trenutno obra-
čunava po 0,37 €/km, ter glede na celo-
kupni znesek vseh izplačanih kilometrin 
ugotavljam, da je opravljanje funkcije 
podžupanje zelo mobilno delo.

V kolikor je bila kilometrina obraču-
nana in izplačana za prihod na delo in 
iz njega s ceno 0,18 € km, ob upošteva-
nju podatkov, ki so javno objavljeni, da 
ima podžupanja stalno bivališče v vasi 
Hočevje ter da ima 'delodajalec' sedež 
na lokaciji Videm 35, je bilo z namenom 
prihoda na delovno mesto prevoženih 
11.666 km. To pomeni, da je podžupa-
nja v koledarskem letu 2017 iz naslova 
stalnega bivališča prišla v službo štiristo 
štiridesetkrat (440). V obe smeri je rela-
cijo Hočevje–Videm–Hočevje prevozila 
osemsto osemdesetkrat (880). Najkrajša 
pot iz kraja stalnega bivališča do 'službe' 
in nazaj je dolga 13,2 km. 

Obstaja pa tudi druga možnost. Da je 
bila glede na funkcijo, ki ji jo je zaupal 
župan Janez Pavlin, večkrat napotena na 
službeno pot. V tem primeru se kilome-
trina za uporabo osebnega vozila v 'služ-
bene' namene obračunava nekoliko višje. 
Kilometrina se v tem primeru obračuna 
po 0,37 € na prevožen kilometer. Prvi po-
goj za izplačilo kilometrine je izdan po-

tni nalog, podpisan s strani odgovorne 
osebe. Na potnem nalogu pa so podatki 
kot npr.: kam napotena oseba potuje in 
s kakšnim namenom, kdaj gre na pot in 
kdaj se vrne. Izračun po višje obračuna-
ni 'kilometrini' za namen službene poti 
pokaže, da bi glede na celoten znesek iz-
plačanih kilometrin morala podžupanja 
za opravljanje 'službenih obveznosti' po 
nalogu župana in na podlagi potnih na-
logov za službene poti opraviti kar 5600 
km.  

Poleg prve in druge možnosti, ki sta 
zgoraj prikazani ločeno, obstaja tudi 
kombinacija obeh. Nekaj kilometrine je 
bilo obračunane in izplačane zaradi pri-
hoda na delo, nekaj pa zaradi opravlje-
nih službenih poti. Koliko kilometrine je 
bilo izplačane za posamezen namen, je 
neznanka. 

Zato prosim, da mi do obravnave 
zaključnega poročila proračuna za leto 
2017 posredujete vse relevantne podatke 
v predmetni zadevi.«

Pričakovanega odziva do začetka seje 
ni bilo. Župan ni podal nobenih verodo-
stojnih podatkov ali listin, s katerimi bi 
prikazal, da so bila sredstva res izplačana 
za povrnitev potnih stroškov na podlagi 
prevoženih kilometrov. 

Dvom o upravičenosti in s kakšnim 
namenom je bila podžupanji kilometri-
na izplačana, ob dejstvu, da nisem pre-
jel na vpogled nobenega verodostojnega 
dokumenta in odgovora na zastavljeno 
vprašanje, zato še vedno obstaja. ■

Povabilo na volišča
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Ne jokajte ob mojem grobu,
privoščite mi večni mir,
izčrpal sem svoje moči,
zaprl sem trudne oči.

ZAHVALA

Tiho je odšel od nas naš ljubljeni mož, oče in tast

JANEZ NOVAK
(14. 5. 1943–30. 3. 2018)

iz Predstrug 14b.

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
sosedom, vaščanom, prijateljem in znancem za vse tolažilne 

besede, izrečeno sožalje in besede sočutja.

Posebno se zahvaljujemo vsem, ki so nam kakor koli 
pomagali v težkih trenutkih, tako doma kot v mrliški vežici.

Iskrena hvala župnikoma Francu Škulju in Franciju Novaku 
za lepo opravljen pogrebni obred, pevcem za sočutno zapete 

pesmi in cvetličarni Lilija za organizacijo pogreba. 

Zahvaljujemo se vsem, ki ste ga v velikem številu pospremili 
na njegovi zadnji poti, darovali cvetje, sveče, svete maše in 

sredstva v dober namen.

Janez, pogrešali te bomo.

Vsi njegovi

Ni večje bolečine
kot v dneh žalosti
nositi v srcu
srečnih dni spomine.
(Dante)

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage mame, tašče, stare mame, 
prababice, sestre in tete

REZI SEVER
(1946–2018)

iz Bruhanje vasi

se zahvaljujemo vsem, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali 
ob strani, nam pomagali in se v tako velikem številu poslovili 

od nje.

Iskrena hvala vsem za izražene besede sočutja, cvetje in 
sveče. Zahvala tudi Moškemu pevskemu zboru Rafko Fabiani 

za občuteno petje in g. župniku Francu Škulju za spoštljiv 
pogrebni obred.

Hvala pogrebni službi cvetličarne Lilija in Angeli Novak za 
organizacijo pogreba.

Hvala osebju Zavoda sv. Terezije za vso skrb in nego.

Vsi njeni

Bremena v življenju te niso zlomila,
a bolezen iz tebe vso moč je izpila –
za tabo ostala je velika praznina,
ki z našim spoštovanjem in mislijo
do tebe – se bo polnila.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage mame, babice,  
prababice in sestre 

STANISLAVE GLAČ
(7. 5. 1931–15. 4. 2018)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
vaščanom in znancem, ki ste nam izrekli sožalje, darovali 

sveče, cvetje, dali dar za svete maše ter ste našo mamo 
pospremili na njeni zadnji poti. 

Naše hvaležne misli naj dosežejo vse: zahvala osebju ZD 
Videm in Grosuplje, patronažni sestri ge. Klavdiji, g. Robiju 

Golob, ge. Mariji Novak ter vsem bližnjim za vso skrb in nego 
naše mame v njenih zadnjih trenutkih.

Posebna zahvala cvetličarni Lilija za organizacijo pogreba, 
gospodu župniku za lepo opravljen obred, pevskemu zboru, 
ge. Jožici Grandovec in vsem vaščanom, ki ste in še molite za 

našo mamo. Naj vam Bog povrne za vsa dobra dela. 

Vsi njeni domači
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JOŽE ŠUŠTAR
BRUHANJA VAS 28
1312 VIDEM-DOBREPOLJE
031 677 668
sustar.joze@gmail.com

CENIK :

PRODAJA ŽITNIH IZDELKOV

AJDOVA MOKA............................................3€/kg
PIRINA MOKA...............................................3€/kg
BELA MOKA..................................................1€/kg
POLNOZRNATA MOKA..........................1,5€/kg
RŽENA MOKA...........................................1,5€/kg
JEŠPRENJ....................................................1,5€/kg

Jože Šuštar
Bruhanja vas 28
Videm-Dobrepolje
031 677 668
sustar.joze@gmail.com

KMETIJSKE STORITVE:
- žetev
- baliranje
- oranje
- sejanje koruze
- sejanje vseh vrst žit in trav
- b- brananje njivskih površin                  



WWW.BLESK2.SI

KONTAKT:

T://051-334-826
T://01-836-99-33
E://info@blesk2.si

Sebastjan Pogorelec, Bukovica 2, 1310 Ribnica

- slikopleskarska dela
- polaganje talnih oblog (parket, PVC, epoksi)
- keramičarska dela (prenova kopalnic)

Adaptacije, prenove (stanovanjski, poslovni objekti)

Gradbena in zaključna dela
- manjša zidarska dela
- ureditev okolice (tlakovci, škarpniki)
- čistilni servis (redna in generalna čiščenja)

Brezplačna 3d vizualizacija vašega objekta

Toplotno izolacijske fasade
Z nami do subvencije ekosklada (do 2.400 €)

- fasada
- izolacija podstrešja (volna, celuloza)
- dobava in montaža oken (RAL montaža)
- hidroizolacija in izolacija sten v zemlji
- sanacija kapilarne vlage (vdor vlage iz tal)

Celotna izolacija ovoja stavbe:

Z nami do subvencije ekosklada (do 7.000 €)

EKOSKLAD SUBVENCIJE 2015
- brezplačna priprava dokumentacije
- krediti + subvencije

ZAGOTAVLJAMO
- visoka kakovost storitev
- konkurenčne cene
- 100% zadovoljstvo strank

Izdelava vseh vrst ogrevalnih sistemov na 
ključ (solarni sistemi, toplotne črpalke, peleti, 
drva, plin, olje)

Izdelava vseh vrst strojnih instalacij 
(vodovod, plin, ogrevanje)

Adaptacije celotne kopalnice z vsemi 
obrtniškimi deli

ZA BREZPLAČEN OGLED IN SVETOVANJE 
pokličite 041/622-542 (Borut)  
ali 031/622-542 (Vojko).

Vojkova 58, Ljubljana

TEL:  01/568 27 29                       
GSM:  031/622 542 
        041/622 542                    
E-MAIL: info@sanitar.si

Peter Hren s.p., Gradež 14, 1311 Turjak, GSM: 031/356 668

Storitve:
l	 Brušenje stekla
l	 Fazetiranje stekla in ogledal
l		Peskanje stekla
l	 Izdelava izolacijskega termopan stekla
l	 Kaljeno steklo
l	 Tuš kabine (po meri, s tesnili)
l	 Ogledala
l	 Kopelit steklo za delavnice
l	 Izdelava taljenega stekla z vzorci (fusing tehnika)
l	 Montaža vsega navedenega
l	 Ostale steklarske storitve
l	 Intervencija 24 ur na dan

JANEZ POZNIČ s.p.

Vrvarska 3, 1310 RIBNICA
info 01 / 8360 367

Hvala za obisk – se priporočamo!

Delovni čas:

od pon. do pet.
od 9h do 19h

Sobota in
nedelja zaprto!

Krovstvo - strešno kleparstvo,

suhomontažna gradnja - knauf,

slikopleskarske storitve,

polaganje izolacije, barvanje opaža, ...

Matej     031 461 933

Stane     041 929 388

info@brata-tomsic.si 

www.brata-tomsic.si
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PRIBA OKNA D.O.O.

Matična št.: 1658654
CWB-17-9351

Nudimo vam montažo naslednjih izdelkov iz inox 
materiala ali železa:

• notranje in zunanje ograje
• dvoriščna vrata na motorni pogon
• nadstreški
• stopnice
• protipožarna vrata 
• in drugi kovinski izdelki

Pri 100% plačilu avansa vam nudimo  
5% popusta!


